

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

## ပန်ဆင်သူအကျိုးကို ဆောင်နိုင်

တရားကို စောင့်သူသည် တရား၏ တစ်ဖန်စောင့်ရှောက်ခြင်းကို ခံစားရသကဲ့သို့ ကောင်းစွာဟောကြားအပ်သော မြတ်စွာဘုရား၏ စကားတော်သည် လိုက်နာကျင့်ကြံသူအား အကျိုးကို ဆောင်နိုင်၏။ အဘယ်ကဲ့သို့ နည်းဟူမူကား အဆင်း အနံ့နှင့်ပြည့်စုံသော ပန်းသည် ပန်ဆင်သူအား အကျိုးကိုဆောင်နိုင်သောကြောင့် ဖြစ်၏။  
 ပုပ္ဖဝဂ်(ဓမ္မပဒ - ၅၂)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလပြည့်ကျော် ၁၄ ရက် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မတ် ၂၆ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့၊ အတွဲ (၅၆)၊ အမှတ် (၁၇၇)

## မြန်မာနိုင်ငံ၏ကုန်သွယ်မှု ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ ကန်ဒေါ်လာ ၂၉ ဒသမ ၂ ဘီလီယံအထိ မြင့်တက်ခဲ့

### ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ အာရှဒေသဆိုင်ရာ ဘိုအောဖိုရမ် နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး၌ မိန့်ခွန်းပြောကြား



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ဘိုအောမြို့၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် အာရှဒေသဆိုင်ရာ ဘိုအောဖိုရမ်နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး၌ မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ် (သတင်းစဉ်)

ဘိုအော မတ် ၂၅  
 ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ဘိုအောမြို့၌ ကျင်းပသည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် အာရှဒေသဆိုင်ရာ ဘိုအောဖိုရမ်နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး (Boao Forum For Asia Annual Conference 2017) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်၍ မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

ရှေးဦးစွာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ခေတ္တတည်းခိုသည့်ဟိုတယ်မှ Boao International Conference Center သို့ရောက်ရှိရာ ဘိုအောဖိုရမ်ကျင်းပရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ကျန်းဖေရန်က ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ကျန်းကောင်းလီ၊ အာရှဒေသ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ \*

**စာဖတ်ဝါသနာပျိုးထောင်ရန် အကောင်းဆုံးအရွယ်မှာ ကလေးအရွယ်ဖြစ်သည့်အတွက် ကလေးစာပေပွဲတော်များ ကျင်းပခြင်းဖြစ်**



**ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ ဒူတာတေး တရုတ်သို့ မေလတွင် သွားရောက်မည်**

**နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် ပထမ (၁)နှစ်တာ အချုပ်ပိုမိုရို**  
 ယနေ့ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် ပထမ(၁)နှစ်တာအဖြစ် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ပထမ(၁)နှစ်တာ ဆောင်ရွက်ချက်များကို အချုပ်ပို(၈)မျက်နှာ ဖြင့် ဖော်ပြထားပါသည်။



**(၇၂) နှစ်မြောက် တစ်မတော်နေ့ အား ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုပါသည်။**



※ ရှေ့မှ

ဆိုရာ ဘိုအောဖိုရမ်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ယာဆူအို ဖူကူဒါ၊ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံအကြီး အကဲများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲ များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ဗွင့်ပွဲအခမ်းအနားတက်ရောက် ဗွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ ဖိတ်ကြား ထားသည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်များ၊ အစိုးရအဖွဲ့အကြီး အကဲများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အာရှဘိုအောဖိုရမ် အမှု ဆောင်ဘုတ်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်နန်ပြည်နယ် ကွန်မြူနစ်ပါတီ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူးနှင့် တာဝန် ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက် ရောက်ကြပြီး ဒုတိယသမ္မတနှင့်အတူ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုရာ မြန်မာ သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်းနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက် ကြသည်။

ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြော အခမ်းအနားတွင် ဘိုအောဖိုရမ် ဥက္ကဋ္ဌ ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း မစ္စတာ ယာဆူအို ဖူကူဒါက ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ကျန်းကောင်းလီ၊ မဒါဂါးစကားသမ္မတ နိုင်ငံ သမ္မတ H.E.Hery Martial Rajao-narimampianina၊ မိုက်ခရို နီးရှား ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုသမ္မတ H.E. Peter M.Christian၊ နီပေါ နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် H.E.Puspa Kamal Dahal 'Prachanda' နှင့် အာဖဂန် နစ္စတန်နိုင်ငံ အထက်လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ H.E.Fazel Hadi Muslimyar တို့က မိန့်ခွန်းပြောကြားကြသည်။

မိန့်ခွန်းပြောကြား ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် မိမိအား ယခုကဲ့သို့ ဖိုရမ်သို့ ဖိတ်ကြားမှု၊ နွေးထွေးစွာကြိုဆိုမှုနှင့် ဖိုရမ်ကျင်းပ ရေးအတွက် အကောင်းဆုံးစီစဉ်ဆောင် ရွက်ထားမှုတို့အပေါ် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ဘိုအောဖိုရမ် ကျင်းပရေးကော်မတီတို့ကို ကျေးဇူးတင် ရှိပါကြောင်း။

ယခုနှစ် ဖိုရမ်၏ခေါင်းစဉ်မှာ ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာ ကုန်သွယ်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ အာရှ ဒေသ၏အမြင်များ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ယခု အချိန်တွင် ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်းနှင့် လွတ်လပ်စွာကုန်သွယ်မှုများ ပိုမိုခိုင်မာ လာစေရေးအပေါ် နောက်ကြောင်းပြန်



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ၂၀၁၇ ခုနှစ် အာရှဒေသဆိုင်ရာ ဘိုအောဖိုရမ်နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအသီးသီးမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ် (သတင်းစဉ်)

လှည့်မည့် လက္ခဏာများ တွေ့မြင်နေရ သည့်အတွက် ယခုနှစ်ဖိုရမ်၌ အဆိုပါ ခေါင်းစဉ်ကို ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းသည် သင့် လျော်မှုရှိပြီး အချိန်အခါနှင့်လည်း ကိုက်ညီမှုရှိပါကြောင်း။

အလေးထား ဆွေးနွေးရန်လိုအပ်

ကိုယ်ကျိုးစီးပွား ကာကွယ်သော မူဝါဒ (Protectionism) အား ပြန်လည် အသက်သွင်းရန် မည်သည့်ကြိုးပမ်းမှု မဆို ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရန်အတွက် မည်သို့မျှ အထောက်အကူ ပြုစေမည် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့အနေဖြင့် ဂလိုဘယ်လိုက်ဇေးရှင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု နှင့် စီးပွားရေးပုံစံအသစ်များဖြင့် ပတ် သက်ပြီး မိမိတို့၏ပူးတွဲကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်မှုများ ပိုမိုခိုင်မာလာစေရေးအတွက် အလေးထား ဆွေးနွေးသွားကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။

ကုန်သွယ်ရေးအရ ပေါင်းစည်း ဆက်သွယ်မှု တိုးမြှင့်ရေးသည် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုး ရေးအတွက် အကောင်းဆုံးစီစဉ်ဆောင် ရွက်ထားသော လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ် သည်ဟု မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ယုံကြည် ပါကြောင်း။

မဟာပျူဟာအရ ပိုမိုကောင်းမွန်

မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံ ရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုရေးကဏ္ဍများ၌ ရည်မှန်းချက်မြင့်မား၍ ရေရှည်အကျိုး ရှိစေမည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖော်ဆောင်ခဲ့ ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု များကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ပိုမို ပွင့်လင်းမြင်သာပြီး တက်ကြွသော လူမှု



အသိုက်အဝန်းတစ်ခုအဖြစ် ရောက်ရှိ လာခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ယခုအခါ ဒေသတွင်းစီးပွားရေး ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုအတွက် မဟာ ပျူဟာအရ ပိုမိုကောင်းမွန်သော အနေ အထားတွင် ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

အလားအလာကောင်းများရှိနေ

အာရှဒေသအနေဖြင့် အာဆီယံ- တရုတ် လွတ်လပ်စွာ ကုန်သွယ်မှုဒေသ၊ ဒေသတွင်း ဘက်စုံစီးပွားရေး မိတ်ဖက် အစီအစဉ်၊ ရပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်း တစ်ခုအစီအစဉ်၊ ငွေကြေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဘဏ်တို့မှတစ်ဆင့် များကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံသည် ပိုမို ပွင့်လင်းမြင်သာပြီး တက်ကြွသော လူမှု

များရှိနေပါကြောင်း၊ ရပ်ဝန်းတစ်ခု လမ်းကြောင်းတစ်ခု အစီအစဉ်နှင့် ယခုအခါ ဒေသတွင်းစီးပွားရေး ပေါင်းစည်းဆက်သွယ်မှုအတွက် မဟာ ပျူဟာအရ ပိုမိုကောင်းမွန်သော အနေ အထားတွင် ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့် မူဝါဒပြုပြင်ပြောင်းလဲ

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့စီးပွား ရေးနှင့် တစ်သားတည်း ပေါင်းစည်းနိုင်ရန် အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ခဲ့ပါကြောင်း၊ ကုန်သွယ်မှုအဆင်ပြေ ချောမွေ့ရန်အတွက် ထိရောက်သော ဆောင်ရွက်ချက်များဖြစ်သည့် အမျိုးသား

ပိုကုန်မဟာပျူဟာကို ချမှတ်ကျင့်သုံး ခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုအတားအဆီးများ လျှော့ချခြင်း၊ ပင်လယ်ရေကြောင်းနှင့် ကုန်းတွင်းပိုင်း အကောက်ခွန်ဥပဒေနှင့် မူဝါဒပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်း၊ အာဆီယံ နိုင်ငံများအတွင်း ဖြတ်သန်းသယ်ယူ ပို့ဆောင်သည့် အကောက်ခွန်စနစ်နှင့် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ကြီး၏ ကုန် သွယ်မှုချောမွေ့ရေး သဘောတူညီချက် များတွင် ကုန်သွယ်မှုလွယ်ကူစွာ စီးဆင်း နိုင်ရေးအားရည်ရွယ်ပြီး တက်ကြွစွာ ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

အမျိုးသားစီးပွားရေးမူဝါဒရေးဆွဲ

မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရသစ်အနေဖြင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် စတင်တာဝန်ယူပြီး နောက်ပိုင်း အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြား စေ့ရေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အလေး ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အမျိုးသား ပြန်လည်ရင်ကြားစေ့ရေး ကြိုးပမ်းမှုများအပေါ် အထောက်အပံ့ ဖြစ်ရန် ပြည်နယ်များနှင့် တိုင်းဒေသ ကြီးများအကြား သဘာဝအရင်းအမြစ် များကို မျှမျှတတခွဲဝေနိုင်ရေးနှင့် ရေရှည်ထိန်းသိမ်းသွားနိုင်ရေးအတွက် စီးပွားရေးမူဘောင် ချမှတ်နိုင်ရန် အမျိုးသားစီးပွားရေးမူဝါဒကို ရေးဆွဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။

အာမခံချက် ခိုင်ခိုင်မာမာ ပေးထား

ထို့ပြင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ အဆင်ပြေ ချောမွေ့စွာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံနိုင်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ခုဖန်တီးနိုင်ရန် ရည် ရွယ်ပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို ဖော်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပဒေအသစ်ကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်တွင် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ဥပဒေသစ်သည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများနှင့် ၎င်းတို့၏ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုများကို အာမခံချက် ခိုင်ခိုင်မာမာ ပေးထားပါကြောင်း။

အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈ ဘီလီယံ အထိ မြှင့်တက်ခဲ့

မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှုသည် လည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ်၌ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၉ ဒသမ ၂ ဘီလီယံအထိ မြှင့်တက်ခဲ့ ပြီး နိုင်ငံခြားတိုက်ရိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု သည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈ ဘီလီယံ အထိ မြှင့်တက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် လာမည့် ဆယ်စုနှစ်များ၌ အားကောင်းသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ ခိုင်မာသော အခြေခံအဆောက်အအုံ နှင့် စွမ်းဆောင်ရည် ပိုမိုမြင့်မားရေးတို့ အတွက် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ဆက်လက်ဖော်ဆောင်ရန်၊ ဒေသတွင်း နှင့် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးတို့၌ တစ်သားတည်း ပေါင်းစည်းနိုင်ရေးအတွက် ဒေသအတွင်း ရှိ မိတ်ဆွေနိုင်ငံများ၊ မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ နှင့်အတူ ဆက်လက်လက်တွဲဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ၂၀၁၇ ခုနှစ် အာရှဒေသ ဆိုင်ရာ ဘိုအောဖိုရမ်နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေး ဗွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။



၂၀၁၇ ခုနှစ် အာရှဒေသဆိုင်ရာ ဘိုအောဖိုရမ်နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး ကျင်းပသည့် အဆောက်အအုံအား တွေ့ရစဉ် (သတင်းစဉ်)

(သတင်းစဉ်)

# လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစားနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍများတွင် နည်းပညာနှင့်အတွေ့အကြုံများ ဖလှယ်ရေးဆွေးနွေး

ဘိုအော့ မတ် ၂၅  
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ဟိုင်နန် ပြည်နယ် ဘိုအော့မြို့တွင် ရောက်ရှိနေသည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် ရှင်းလှမြို့ရှိ ရှင်းလှအပူပိုင်း ရုက္ခဗေဒဥယျာဉ်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။

ရှင်းလှအပူပိုင်း ရုက္ခဗေဒဥယျာဉ်၌ ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား တာဝန်ရှိသူများက လက်ဖက်၊ ကော်ဖီ၊ ကိုကိုးနှင့် ငှက်ပျောပင်အမျိုးမျိုးအား သုတေသနပြုစမ်းသပ် စိုက်ပျိုးထားမှု၊ အပင်အမျိုးအစားအလိုက် မျိုးကွဲများအား ပြုစုထားမှုနှင့် တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များ ထုတ်လုပ်ရောင်းချနေမှုတို့ကို လိုက်လံရှင်းလင်းပြသကြသည်။

အဆိုပါဥယျာဉ်သည် အပူပိုင်းဒေသ အပင်များကို အဓိကသုတေသန လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ ရှင်းလှအပူပိုင်း ရုက္ခဗေဒဥယျာဉ်သည် ဆေးသုတေသန အတွက်သာမက ပြည်သူများ အပန်းဖြေ အနားယူနေရာတစ်ခုအဖြစ် စိုက်ပျိုးရေး

ထွက်ကုန်များအား ကုန်ကြမ်းအဆင့်မှ တန်ဖိုးမြင့်ထုတ်ကုန်များအဖြစ် ပြောင်းလဲထုတ်လုပ်နိုင်ရန် အသိပညာပေးသည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဥပိုင်းတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် ဟိုင်နန်ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မစ္စတာ လျှိုစွတ်ကွေးအား Boao International Conference Center ပင်မဆောင်၌ တွေ့ဆုံ၍ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစားနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍများတွင် နည်းပညာနှင့် အတွေ့အကြုံများဖလှယ်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဟိုင်နန်ပြည်နယ်တို့အကြား လေကြောင်းလိုင်း ပြေးဆွဲနိုင်ရေးတို့ကို ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်အတူ စီမံကိန်းနှင့်တဏှာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်းနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။



၂၀၁၇ ခုနှစ် အာရှဒေသဆိုင်ရာ ဘိုအော့စီမံ နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံအကြီးအကဲများ၊ အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲများအား တည်ခင်းညှိနှိုင်းသည့် ဂုဏ်ပြုစာစားပွဲသို့ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်စဉ်

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေသည် Boao International Conference Center ပင်မဆောင် ၌ ဟိုင်နန်ပြည်နယ်ပါတီအထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး မစ္စတာ လော့ပေါင်မင်က ၂၀၁၇ ခုနှစ် အာရှဒေသဆိုင်ရာ ဘိုအော့ အစည်းအဝေးသို့ အား တည်ခင်းညှိနှိုင်းသည့် ဂုဏ်ပြုစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။ (သတင်းစဉ်)

# စာဖတ်ဝါသနာပျိုးထောင်ရန် အကောင်းဆုံးအရွယ်မှာ ကလေးအရွယ်ဖြစ်သည့်အတွက် ကလေးစာပေပွဲတော်များ ကျင်းပခြင်းဖြစ်

မော်လမြိုင် မတ် ၂၅  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မွန်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ကလေးစာပေပွဲတော်၊ ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ဖွင့်ပွဲအခမ်းနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် မွန်ပြည်နယ်မော်လမြိုင်မြို့ရှိ မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ် (ဘက်စုံခန်းမ)၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနိုင်သက်လွင်၊ မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဇံနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်းအစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ မွန်ပြည်နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကလေးစာပေပွဲတော် Theme Song ကို သီဆို၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်က (အပေါ်ယာပုံ) အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ကလေးစာပေပွဲတော်၏ ရည်ရွယ်ချက်သည်



ကလေးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့ နိုင်ငံသား ကလေးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် မြန်မာစာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဒွန်တွဲပြီး ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။

စာပေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် ဒွန်တွဲနေပါကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံသည် မဖွံ့ဖြိုး၊ မတိုးတက်သေးသည့် နိုင်ငံဖြစ်ကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ကြိုးပမ်းစနစ်ပြင်ဆင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် ထိုတိုင်းပြည်တွင်

စာပေထွန်းကားမှုသည် တိုက်ရိုက်အချိုးကျပါကြောင်း။

တိုင်းပြည်တစ်ပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည် သဘာဝသယံဇာတထက် လူသယံဇာတဖွံ့ဖြိုးမှုက ပိုအရေးကြီးသည်ကို သိမြင်လာကြပြီဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းပြည်တွင် မြေပေါ်၊ မြေအောက်သယံဇာတမည်မျှရှိရှိ တိုင်းသူပြည်သားများ အရည်အချင်း အစွမ်းအစမရှိ၊ တစ်နည်းအားဖြင့် လူသယံဇာတမဖွံ့ဖြိုးလျှင် တိုင်းပြည်မဖွံ့ဖြိုးမတိုးတက်နိုင်ပါကြောင်း။

စာအုပ်စာပေနှင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်ရန်၊ စာကို မကြောက်ရန်၊ စာနှင့် ရင်းနှီးကျွမ်း

ဝင်လာခဲ့သည့် အလေ့အထ အစဉ်အလာရှိရန်၊ စာဖတ်ဝါသနာ ပျိုးထောင်ပေးရန် လိုပါကြောင်း၊ လူတိုင်းလူတိုင်း စာဖတ်ဝါသနာပျိုးထောင်သည့်အလုပ်ကို လုပ်ရန် အကောင်းဆုံးအသက်အရွယ်မှာ ကလေးအရွယ်ဖြစ်သည့်အတွက် ကလေးစာပေပွဲတော်များကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ကလေးများတွင် စာပေအပေါ်ချစ်ခင်သည့်စိတ်ဓာတ်၊ စာပေတွင် ဖျော်ဖြေသည့် စိတ်ဓာတ် ကိန်းအောင်းသွားပြီဆိုလျှင် စာပေနှင့် တာဝရထိတွေ့သည့် ကလေးများ ဖြစ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုအခါ ကလေးများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစိတ်ချရ

သည့် အနေအထားကို ရရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး ကလေးများနှင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် မိမိတို့တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်သည်လည်း လှပလာမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအေးဇံက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ရွှေနတ်တောင် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက မွန်ရိုးရာအက

ဖြင့်လည်းကောင်း၊ သာသနာ့ဇောတက အမှတ်(၅) ဘုန်းတော်ကြီးသင် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခွဲမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကရင်ဒိုးအကဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့မှ ပအိုဝ်းရိုးရာအကဖြင့်လည်းကောင်း ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့်မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်အဖွဲ့သည် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ကလေးစာပေပြခန်းများနှင့် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ကလေးစာပေပွဲတော်သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ကလေးငယ်များနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ကြသည်။

မော်လမြိုင် ကလေးစာပေပွဲတော် ကလေးစာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်ကို မတ် ၂၅ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပြပွဲရက်များတွင် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များ (၃၈) ဖြာ မင်္ဂလာသုတ် ရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲ၊ ပုံပြင်ပြောပြိုင်ပွဲ၊ ကျပန်းစကားပြောပြိုင်ပွဲ၊ စက္ကူခေါက်ပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲများ၊ ဂီမ်းကစားပွဲများ၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲများ၊ စာပေဟောပြောပွဲများနှင့် စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ အပါအဝင် ပြပွဲပြိုင်ပွဲများကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **အောင်မင်းဟန်**



အရုပ်ဆက်ပြိုင်ပွဲဝင်နေသည့် ကလေးငယ်တစ်ဦး



စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များမှ စာအုပ်များအား ကြည့်ရှုဝယ်ယူသူများအား တွေ့ရစဉ်



သရီးဒီဂီမ်းကစားနေသည့် ကလေးငယ်တစ်ဦးကို တွေ့ရစဉ်

# ပြည်သူများ၏ အသံ၊ ဆန္ဒနှင့် သဘောထားတို့ကို နားထောင်ပြီး ပြည်သူများ၏လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင်နေထိုင်သူ မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်

## နေပြည်တော် မတ် ၂၅

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား မတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၌ တွေ့ဆုံပြီး ဥပဒေပြုရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် လွှတ်တော်အတွေ့အကြုံများ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံကို ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံအဖြစ် တည်ဆောက်မည်ဆိုပါက လွှတ်တော်၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကျင့်သုံးသည့် နိုင်ငံတိုင်းတွင် ဒီမိုကရေစီစနစ်၏ အခြေခံအုတ်မြစ်သည် လွှတ်တော်ဖြစ်သည်ကို အထင်အရှားတွေ့ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် အချုပ်အခြာအာဏာသည် ပြည်သူထံမှ ဆင်းသက်ပါကြောင်း၊ အချုပ်အခြာအာဏာသည် ပြည်သူများ၏ လက်ဝယ်တွင်ရှိပါကြောင်း။

ပြည်သူများက အားကိုးယုံကြည်မှုဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြှောက်လိုက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များသည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏အကျိုးကို ထိထိရောက်ရောက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို မြှင့်တင်ကြရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ လွှတ်တော်ဝန်ထမ်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည်လည်း အရေးပါသည့်အတွက် အရည်အသွေးမြင့်မားရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြင့်မားပြီး လွှတ်တော်

ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ကျွမ်းကျင်ပိုင်နိုင်အောင် လေ့လာထားရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မေးမြန်းသည့်မေးခွန်း၊ တင်သွင်းသည့် အဆိုများသည် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများတွင်ပါရှိသည့် မေးခွန်း၊ အဆိုတို့နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် စည်းကမ်းချက်များ၊ ကန့်သတ်ချက်များကို လိုက်နာကြရန်လိုပါကြောင်း။

ဥပဒေကြမ်းများရေးဆွဲရာတွင်လည်း တိကျမှန်ကန်၊ ရှင်းလင်းပြတ်သားရန် လိုအပ်ပြီး တရားမျှတရန်လည်း လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းရာတွင် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများအတွက် အကျိုးရှိသည့် ဥပဒေဖြစ်ရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်သူလူထုရဲ့ အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းစေရန် တည်ဆဲဥပဒေများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၊ ခေတ်ကာလအခြေအနေတို့နှင့် လိုက်လျောညီထွေမှုမရှိသည့် ဥပဒေများကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ခြင်း ပြုလုပ်ရန်လိုကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြည်သူများလေးစားလိုက်နာနိုင်သည့် ဥပဒေဖြစ်ရန်လည်း အထူးလိုအပ်ပါကြောင်း။

ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးတို့ကို တတ်နိုင်သမျှ ပိုင်းခြားသုံးစွဲခြင်း၊ အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းခြင်းတို့ကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ Check and Balance ပြုလုပ်သည့်နေရာတွင် ကန့်သတ်ချက်တော်များကိုကျော်လွန်ပြီး ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမျိုးမဖြစ်ရအောင် အထူးသတိပြုရန်လိုကြောင်း၊ မိမိတို့ မဲဆန္ဒနယ်မြေဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဖွဲ့စည်းပုံလွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာ

အာဏာပိုင် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆွဲရရှိပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် ပြည်သူ့ကိုယ်စားပြုသည့်အတွက် ပြည်သူများ၏ အသံ၊ ဆန္ဒနှင့် သဘောထားတို့ကို နားထောင်ပြီး ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ကျင့်ဝတ်သိက္ခာများကိုလည်း ထိန်းသိမ်းလိုက်နာရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏လုပ်ပိုင်ခွင့်ကို အလွဲသုံးစားမှု၊ လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှုတို့ မပြုလုပ်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း။

မိမိတို့နိုင်ငံကို ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ထွန်းကားမှုသာ တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတည်ဆောက်မည်ဆိုပါက သဘောထားကြီးခြင်း၊ သည်းခံခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်ခြင်း၊ အပြန်အလှန်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ နားလည်မှုရှိခြင်း၊ ယုံကြည်မှုရှိခြင်းများဖြင့် တိုင်းပြည်နှင့် ပြည်သူလူထုအတွက်၊ အနာဂတ်မျိုးဆက်များအတွက် အားလုံးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီ၏ ပြယုဂ်သည် လွှတ်တော်များဖြစ်သည့်အတွက် လွှတ်တော်လုပ်ငန်းစဉ်များ ခိုင်မာအားကောင်းစွာ လည်ပတ်နိုင်ရန် မိမိတို့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက အစဉ်ကြိုးပမ်းရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

မိမိတို့တာဝန်ယူရသည့်ကာလတွင် လိပ်ပြာသန့်သန့်ဖြင့် တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားလုံးက တက်ညီလက်ညီ ပိုင်းဝန်းကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန်၊ တရားမျှတသည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းထူထောင်ရန်၊ အတိတ်ကင်းသည့် လူ့အသိုင်းအဝိုင်းဖော်ဆောင်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် လွှတ်တော်တွင်း ဆောင်ရွက်ချက်များကို ဆွေးနွေးတင်ပြကြပြီး သိရှိလိုသည်များကိုမေးမြန်းရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခင်အောင်၊ ကချင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းတင်၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဒိန်းခန့်ဖန်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်နှင့် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက် ခဲ့ကြသည်။

ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ တပ်ကုန်းရပ်ကွက်ရှိ တပ်ကုန်းအင်ဂျင်နီယာ IDP Camp ရှိ နယ်မြေလုံခြုံရေးအခြေအနေအရ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများတွင် ခေတ္တပြောင်းရွှေ့နေထိုင်သူများအား သွားရောက်တွေ့ဆုံ အားပေးစကားပြောကြားပြီး ထောက်ပံ့ငွေများပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခင်အောင်က ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများအတွင်း နေထိုင်ကြသည့် မိသားစုများထံ ဆန်အိတ်များ၊ ကျောင်းသုံး ဗလာစာအုပ်များ၊ ကျောင်းဝတ်စုံများ၊ အနွေးထည်များနှင့် ရေသန့်စသည် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌသည် တွေ့ဆုံပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် နေထိုင်ကြသည့် မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။ (သတင်းစဉ်)

## ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

### နေပြည်တော် မတ် ၂၅

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနရှိ ဝန်ထမ်းများ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို သိရှိနားလည်စေရန်ရည်ရွယ်၍ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ အီးဘီအို(မြန်မာ)နှင့် Forum of Federation တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ဖွဲ့စည်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ Royal President Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကိုယ်စား တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့အစည်းများ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာအယ်လ်တူးမိန်းဂေါင်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး၊ အီးဘီအို(မြန်မာ)မှ Operation Director ဗစ်တာပျက်လျန်းနှင့် Forum of Federation မှ Senior Trainer ဦးခိုင်ကျော်မိုးတို့က အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပမှုနှင့် ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများအားလုံး စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း ၄၀ ပါဝင်တက်ရောက်၍ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ဖက်ဒရယ်စနစ်နှင့် ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုလျှော့ချခြင်း၊ ဖက်ဒရယ်စနစ်များအတွင်း မတူကွဲပြားမှုကို စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ ဗဟိုအစိုးရနှင့် ဒေသန္တရအစိုးရတို့ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာနှင့် ဘဏ္ဍာငွေများ ခွဲဝေသုံးစွဲခြင်း၊ နိုင်ငံတကာရှိ ဖက်ဒရယ်နိုင်ငံများကို လေ့လာခြင်းစသည့် အချက်များကို ဆွေးနွေးပို့ချဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို မတ် ၂၆ ရက်အထိ ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



## မော်လမြိုင် ကလေးစာပေပွဲတော်စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာဖွင့်လှစ်

### မော်လမြိုင် မတ် ၂၅

မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့ ကလေးစာပေပွဲတော်ကို မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်(ဘက်စုံခန်းမ)ရှေ့၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။ မွန်ပြည်နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်းစုံမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကလေးစာပေပွဲတော် Theme Song



သီချင်းသီဆို၍ အခမ်းအနားကိုဖွင့်လှစ်ခဲ့ကာ မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်(ဘက်စုံခန်းမ)၌ မွန်ပြည်နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများနှင့် ဓမ္မစကားမူကျောင်းသားကျောင်းသူများက ကပြဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် မွန်ပြည်နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ မူလတန်းကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၅၀ တို့က ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခြင်း၊ (၃၈)ဖြာမင်္ဂလာမင်္ဂလာသုတ်ရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကို မွန်ပြည်နယ်ရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ မူလတန်းကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၀ တို့ကလည်း ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် စာပေဟောပြောပွဲတွင် စာရေးဆရာ(ခေတ်ဘုန်းသစ်)က ကလေးတို့၏အနာဂတ်အတွက် ရသစာပေခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ စာရေးဆရာ(မိချမ်းဝေ)က ကျောက်ပြားအဟောင်းတွင် ကမ္ဘာ့သစ်ထိုးမယ်ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောကြပြီး ကလေးစာပေမြှင့်တင်ရေးအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၌ “ယနေ့ကလေးစာပေ မနက်ဖြန်ကလေးစာပေ” ခေါင်းစဉ်ကို မင်းထက်မောင်၊ မောင်လင်းရိပ်၊ ခေတ်ဘုန်းသစ်၊ ဝင်းချိုတို့က ပါဝင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ကလေးစာပေပွဲတော်သို့ လာရောက်ကြသည့် ကလေးငယ်များက စက္ကူခေါက်ပြိုင်ပွဲ၊ ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲ တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ပန်းချီပြိုင်ပွဲကိုလည်းကောင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး Team building ၊ Science Fair ၊ အရုပ်ဆက်ကစားခြင်း၊ စကားပုံဆက်ကစားခြင်း၊ အိမ်ဆောက်လုပ်နည်း ရိမ်းကစားခြင်းများဖြင့် ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည်။ ပြခန်းများနှင့် ကလေးစာကြည့်တိုက်ပြခန်းများ ခင်းကျင်းပြသထားပြီး မျက်လှည့်ပြပွဲများ၊ ရုပ်သေးပြပွဲများ၊ ရိုးရာဆင်ကပွဲများ၊ ခြင်းအလှဆင်ပွဲများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြကြောင်း သိရသည်။

မြတ်ဗွန်ထွေး၊ တင်ထွဋ်(မော်လမြိုင်)

(၇၂)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ ဂုဏ်ပြု ဆောင်းပါး

# မြန်မာ့တပ်မတော်နေ့သမိုင်းထဲက သရက်မြို့နယ် ပုဏ္ဏားရွာ

ပေါက်ကလေး (သရက်)

မြန်မာနိုင်ငံ၏ လွတ်လပ်ရေးအတွက် ဖက်ဆစ်ဆန့်ကျင်တော်လှန်ရေးပြင်ဆင်မှုများပြုလုပ်ခဲ့သည့်အခန်းကဏ္ဍတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် သရက်မြို့နယ်၏ ပုဏ္ဏားကျေးရွာသည် စစ်ဌာနချုပ်စခန်းအဖြစ် မြန်မာ့သမိုင်းရာဇဝင်တွင် မှတ်တမ်းတစ်ခုဖြစ်ခဲ့သည်။

၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ဖက်ဆစ်ဂျပန်ကို စတင်တော်လှန်ကြောင်း စစ်ကြေညာချက်ကို သရက်မြို့နယ် ပုဏ္ဏားကျေးရွာ သူကြီးဦးငွေလှိုင်၏ အိမ်ရှေ့တွင် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင်ကြေညာခဲ့သည်။

မြန်မာ့သမိုင်းတွင် ၁၈၈၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်၊ ၁၂၄၇ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလဆုတ် ၈ ရက်နေ့ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် သီပေါတိုက်၊ မိဖုရားနှင့်နောက်လိုက်နောက်ပိုက်အား သူရိယသင်္ဘောဖြင့် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကိုယ့်မင်းကိုယ်ချင်း မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။

တစ်နိုင်ငံလုံးနိမ့်နင်းခံရ၍ တော်လှန်ရေးများ ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည့် မြန်မာများ တစ်စတစ်စနိုင်ငံရေးအသိနိုးကြားလာကာ နယ်ချဲ့တို့သည်လည်း ပထမကမ္ဘာစစ်နှင့် ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ရလဒ်များကြောင့် အခက်အခဲများဖြစ်လာကာ “အင်္ဂလိပ်အခက်၊ မြန်မာအချက်” ဟု ဆိုကာ မြန်မာလူလယ် ၃၀ ခန့် ဂျပန်သို့စစ်ပညာသင်ရန် ရဲဘော်သုံးကျိပ်နှင့် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်ကိုဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ဂျပန်တို့လည်း သူတို့အကျိုးစီးပွားမျှော်ကိုး၍ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်အား ကူညီရင်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်၍ နယ်ချဲ့တို့အား ကူညီတိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။

၁၉၄၃ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့ နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် လွတ်လပ်သော မြန်မာနိုင်ငံဖြစ်ပြီဟု ဂျပန်စစ်သေနာပတိဒုတိယပိုလ်ချုပ်ကြီး ကပါဘီက ကြေညာခဲ့သည်။

၁၉၄၄ ခုနှစ်တွင် မဟာမိတ်တပ်များက မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အင်အားအလုံးအရင်းနှင့် ထိုးစစ်တစ်ဖန်ပြန်လည်တိုက်ခိုက်လာကာ မြို့ကြီးတစ်မြို့ပြီးတစ်မြို့ကို သိမ်းယူလာခဲ့သည်။ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းက ကမ္ဘာ့အရေးအရာများ၏ အခင်းအကျဉ်းကိုကြည့်ပြီး ဂျပန်ကို တော်လှန်ရန် ဖက်ဆစ်ဆန့်ကျင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လွတ်လပ်ရေး (ဖဆပလ) အဖွဲ့ကို လျှို့ဝှက်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၁ ရက်နေ့မှ ၃ ရက်နေ့အတွင်း ဗမာ့ကာကွယ်ရေးတပ်မတော်အား ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်(ပြည် သူ့တပ်မတော်) ဟုအမည်ပြောင်း

၍ ဖက်ဆစ်ဂျပန်များကို လက်နက်ကိုင်ဆောင်တော်လှန်ရေးစတင်ရန် လျှို့ဝှက်ကာ စစ်တိုင်းများသတ်မှတ်ခဲ့သည်။ စစ်တိုင်း(၇) တိုင်းတွင် တိုင်းအမှတ် (၇)သည် သရက်၊ အောင်လံ၊ မကွေး၊ မင်းဘူး၊ စစ်ရေးခေါင်းဆောင် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းနှင့် ခေါင်းဆောင် သခင်တင်မြ ဖြင့်ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ပြည်သူ့တပ်မတော် (BNA) မှ လျှို့ဝှက်အမည်ပြောင်းလဲထားသော မြန်မာ့တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ ချီတက်လာကြပြီး စစ်ရေးပြကွင်းတွင် စစ်ထွက်အခမ်းအနားကျင်းပရန် စုဝေးခဲ့ကြသည်။

ဂျပန်ပိုလ်ချုပ်ကြီးများက စုဝေးလာသော မြန်မာ့တပ်မတော်ကို မဟာမိတ်တို့နှင့် ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်ကြမည်ဟု မှတ်ယူထားခဲ့ကြသည်။ မြန်မာ့သတ္တိပြပြီး တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းဖို့မှာကြားပြီး ဗမာ့အောင်လံကို ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းလက်သို့ အပ်ကာ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းက စစ်ထွက်မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

“ရဲဘော်တို့ကို ကတိပေးထားတဲ့အတိုင်း ကျုပ်ကိုယ်တိုင်ရဲဘော်တို့နှင့်အတူ ချီတက်မယ်၊ ဗမာ့ရန်သူကိုချေမှုန်းကြ၊ အနီးကပ်ရန် သူ့ကိုချေမှုန်းကြ” ရွှေတိဂုံဘုရားကို ဦးခိုက်ပြီး လျှို့ဝှက်အစီအစဉ်အတိုင်း ထွက်ခွာခဲ့သည်။ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းက ဌာနချုပ်အဖွဲ့ စစ်တိုင်း(၇)နှင့်အတူ လိုက်ပါခဲ့သည်။

ရန်ကုန်မှ ထွက်ခွာလာစဉ် အတူလိုက်ပါလာသော ဂျပန်စစ်တပ်အရာရှိများကို လမ်းခရီးရွှေတောင်မြို့တွင် မျက်ခြည်ဖြတ်၍ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းနှင့်အဖွဲ့သည် အောင်လံမြို့နယ် ပြလုံရွာမှ ဧရာဝတီမြစ်ကို ဖြတ်ကူး၍ သရက်မြို့နယ် ပြရည်ရွာသို့ ရောက်ရှိကာ ပြရည်ရွာ၊ ပါးပွတ်ရွာ၊ တုံရွာတို့မှဖြတ်၍ တောလမ်းခရီးအတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တည်ရှိရာ ပုဏ္ဏားရွာသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။

၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့ ည ၇ နာရီတွင် ဖက်ဆစ်ဂျပန်ကို တော်လှန်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ပုဏ္ဏားကျေးရွာရှိ သူကြီးဦးငွေလှိုင်၏ အိမ်ရှေ့တွင် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် စစ်ကြေညာခဲ့သည်။

ပုဏ္ဏားရွာတွင် ဌာနချုပ်စခန်းဖွဲ့စဉ် ရခိုင်မှစစ်ရှုံး၍ဆုတ်ခွာလာသော ဂျပန်တပ်မတော်နှင့် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွား၍ ပုဏ္ဏားရွာမှ အောက်မန့်မိရွာကိုဖြတ်ကာ ကဗွန်းမြောင်ရွာသို့ တိုင်း(၇) စစ်ဌာနချုပ်ရောက်ရှိခဲ့သည်။ ဌာနချုပ်စခန်းတည်ရှိရာ နယ်မြေ ရေမျက်ရွာ၊ ကျောက်ကြီးရွာ၊ ပင်းနားရွာ၊ တောင်ပတ်ရွာတို့တွင် ရန်သူများနှင့် တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ကဗွန်းမြောင်ရွာမှ အောက်မန့်မိရွာ၊ ဆင်ကော်ရွာ၊ မြို့လှရွာတို့မှတစ်ဆင့် မင်းတန်းချောင်းကို ဖြတ်ကူးပြီး ကံမမြို့နယ် မုံးဒါရွာမှတစ်ဆင့် ကြိုပြင်ရွာသို့ ရောက်ရှိပြီး အနီးနားရှိ သာဇီနှင့်ဇတက်ကြီးရွာများတွင် ရန်သူနှင့် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ကြိုပြင်ရွာမှတစ်ဆင့် သပြေကောင်း၊ အောက်မီးပေါက်၊ အထက်မီးပေါက်ရွာများကို ဖြတ်ကာ ဖက်ဆစ်ဂျပန်တော်လှန်ရေးဌာနချုပ်စခန်း ပြုလုပ်မည့် သရက်ချောင်းရွာသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ (ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းချစ်ခင်သော သရက်ချောင်းရွာရှိနေရာသည် ယခုမအေးဆည်အောက်ရေပြင်သို့ရောက်ရှိသွားပြီဖြစ်သည်။)

(၁၅-၇-၁၉၈၁) နေ့စွဲဖြင့် ထုတ်ဝေခဲ့သော လမ်းစဉ်သတင်း(ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းနှင့် သရက်ချောင်းစစ်ဌာနချုပ်) ဆောင်းပါးမျက်နှာ (၆) ကော်လံ (၄) တွင် ဖက်ဆစ်ဂျပန်များကို တော်လှန်ကြောင်းကြေညာချက်ကို ပုဏ္ဏားရွာမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်ဟု မှတ်တမ်းဖော်ပြထားသည်။

သခင်တင်မြ၏ (ဘုံဘဝမှာဖြင့် စာအုပ်)တွင် ဖက်ဆစ်ဂျပန်ဆန့်ကျင်တော်လှန်သည့်ကဏ္ဍတွင် သရက်မြို့နယ် ပုဏ္ဏားကျေးရွာသည် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းနှင့်စစ်ဦးစီးတို့၏ တော်လှန်ရေးလှုပ်ရှားမှုများကို ရေးသားထားသည်။

သရက်မြို့နှင့် ပုဏ္ဏားရွာသည် ၂၄ မိုင်ခန့်ကွာဝေးပြီး လမ်းခရီးမှာ မြေသားလမ်းဖြစ်၍ သွားလာရန်ခက်ခဲသည်။ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းစစ်ကြေညာခဲ့သည့် နေရာ သမိုင်းကျောက်တိုင်တွင် စကျင်ကျောက်ပြားပေါ်၌ ကမည်းစာတန်း စိုက်ထူထားသည်ကို တွေ့ရသည်။ (၂၇-၃-၁၉၄၅) တွင် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် ဤနေရာမှ ဖက်ဆစ်ကို တော်လှန်ကြောင်း စစ်ကြေညာခဲ့သည်ဟု ရေးသားထားသည်။ စကျင်ကျောက်ပြား ကမည်းမှတ်တမ်းအလှူရင်းများ တော်လှန်ရေးကာလ



သရက်မြို့နယ် ပုဏ္ဏားကျေးရွာ၌ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်း ဖက်ဆစ်ဂျပန်အား စစ်ကြေညာခဲ့သော ရွာသူကြီး ဦးငွေလှိုင်၏ အိမ်ရှေ့တွင် အထိမ်းအမှတ်ပန်းခြံအဖြစ် ပြုလုပ်ထားသည်ကို တွေ့ရစဉ်

တွင် ပုဏ္ဏားရွာ၌ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းနှင့်အတူရှိခဲ့ကြသည့် ဦးစိန်ဝင်း (ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း) နှင့် ဦးဘလှ (ဒုတိယဝန်ကြီးဟောင်း-ကုန်သွယ်ရေး) တို့ဖြစ်ပြီး ၁၉၈၇ ခုနှစ် မတ်လတွင် ဦးဘလှ (ဒုတိယဝန်ကြီးဟောင်း-ကုန်သွယ်ရေး) ကိုယ်တိုင် ပုဏ္ဏားရွာသို့ လာရောက်ပြီး အမှတ်တရပျံချိန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယခင်ထိုနေရာတွင် အသိအမှတ်ကျောက်တိုင်ငယ် အမှတ်အသားရှိခဲ့ပြီး ၁၉၉၅ ခုနှစ်၊ နှစ် (၅၀) မြောက် တပ်မတော်နေ့အထိမ်းအမှတ် ရွှေတူကျောက်တိုင်စိုက်ထူခွင့်ပြုရန် ပုဏ္ဏားကျေးရွာ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်ပြည်ခိုင်မြဲရေးအသင်းတို့၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ၂၀၀၃ ခုနှစ် ၊ မတ်လတွင် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် ဖက်ဆစ်ကိုဆန့်ကျင်ကြောင်း စစ်ကြေညာခဲ့သည့် ပုဏ္ဏားရွာတွင် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်း၏ပုံတူ ကြေးရုပ်တူ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အကူအညီဖြင့် ပြုလုပ်ပေးပေးလိုကြောင်း ဒေသစံများက ဆန္ဒရှိကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော် လွတ်လပ်ရေးအောင်မြင်တစ်ရက်ဖြစ်သည့် ပုဏ္ဏားကျေးရွာ၏ မြောက်ဘက် သုံးမိုင်ခန့်အကွာတွင် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းနှင့်အဖွဲ့များတော်လှန်ရေးကာလအတွင်း သွားလာလှုပ်ရှားခဲ့သည့် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့ (ဒေသခေါ်) လွင်ပြင်တောင်ယာအချို့ကို ယနေ့တိုင် တွေ့မြင်ရသည်။

၁၉၄၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အထိ လွတ်လပ်ရေးမိသကားကြီး ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်း၏နှစ်တစ်ရာကျော်ခဲ့သလို ၁၉၄၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့သည်လည်း မြန်မာတို့၏ တပ်မတော်နေ့သည် နှစ်ပေါင်း (၇၂) နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

သရက်မြို့နယ် ပုဏ္ဏားကျေးရွာ၏ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ရည်ရွယ်၍ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုလွယ်ကူစွာ သွားလာနိုင်ရေးတို့အတွက် ဒီမိုကရေစီအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရင်း မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးသမိုင်းဒေသကို နိုင်ငံခြားခရီးသွားဧည့်သည်များလေ့လာနိုင်ရန်နှင့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ လေ့လာမှတ်သားသိရှိနိုင်ရေးအတွက် အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း ရေးသားဖော်ပြလိုက်ပါသည်။



ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းစစ်ကြေညာခဲ့သည့်နေရာတွင် ကမည်းထိုးစိုက်ထူထားသည့် ကျောက်တိုင်ကို တွေ့ရစဉ်

## ၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့ ည ၇ နာရီတွင် ဖက်ဆစ်ဂျပန်ကို တော်လှန်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ပုဏ္ဏားကျေးရွာရှိ သူကြီးဦးငွေလှိုင်၏ အိမ်ရှေ့တွင် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းကိုယ်တိုင် စစ်ကြေညာခဲ့

(၇၂) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ဂုဏ်ပြု စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်

ညောင်လေးပင် မတ် ၂၇ (၇၂) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ နယ်မြေခွဲတပ်မတော်သားများ၊ ရဲဘော်ဖွဲ့ဝင်များသည် မတ် ၂၇ ရက်က ညောင်လေးပင်မြို့၊ မြို့မ(၁) ရပ်ကွက် ဝိုင်းရံပိတ်ဆို့အောင်ဆန်းရှိ ပြည်သူ့ဆေးရုံ ၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ကြသည်။ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်ရဲဘော်ဖွဲ့များ၊ ရဲမှူး၊ ကိုကိုကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ နယ်မြေခွဲတပ်မ အရာရှိ၊ စစ်သည်နှင့် မိသားစုဝင် များ၊ ညောင်လေးပင်မြို့မရဲစခန်း၊ ပြန်တန်ဆာနှင့် ပိန်းဇလုပ်နယ်မြေ ရဲစခန်းတို့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များ၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး၊ ဦးရဲအောင်၊ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့နှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့တို့က စုစုပေါင်း အင်အား ၃၀၀ ကျော်ဖြင့် မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံအတွင်း အပြင်တို၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ နေ့လင်း(ညောင်လေးပင်)

ကျောစုံမှ

လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန တံတားဦးစီးဌာန တံတားအထူးအဖွဲ့ (၈)မှ တာဝန်ယူတည်ဆောက်ပြီးစီးခဲ့သော အရှည် ပေ ၉၆၀ ရှိ ပန်းစင်းချောင်းတံတားသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို မတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက အဆိုပါတံတားအနီးရှိ မဏ္ဍပ်၌ကျင်းပရာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု၊ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်နယ်/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စီမံကိန်းဝန်ထမ်းများ၊ အသင်းအဖွဲ့အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့် ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ တင်ခရာအဖွဲ့နှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာအဖွဲ့များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုတို့ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့်အတူ တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။



ပန်းစင်းချောင်းတံတားဖွင့်လှစ်ပြီးနောက် မော်တော်ယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာနေစဉ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ သံတွဲ-၅-ငါးသိုင်းချောင်းလမ်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးမှ ပြည်-ပန်းတောင်း-တောင်ကုတ်-မအီ-ကျောက်ဖြူလမ်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ မင်းဘူး-အမ်း-စစ်တွေလမ်းနှင့် ချင်းပြည်နယ်မှ ကျောက်တော်-ပလက်-မဟူပိ-တာခါး-ဖလမ်း-တီးတိန်-တွန်းဇံ-ကျိခါးလမ်း၊ နယ်စပ်လမ်းဖြစ်သည့် တောင်မြို့-မောင်တော-ဘူးသီးတောင်-ရသေ့တောင်-ပုဏ္ဏားကျွန်း-စစ်တွေလမ်းတို့ရှိပြီး အဆိုပါလမ်းများကိုလည်း အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် ခရီးသည်တင်ယာဉ်များနှင့် ကုန်စည်တင်ယာဉ်များ အများဆုံးသွားလာနေသည့် ရန်ကုန်-စစ်တွေလမ်း(အမ်း-စစ်တွေလမ်း)ကိုလည်း ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် ပန်းစင်းချောင်းတံတားအပါအဝင် အခြားသော လမ်း/တံတားများ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းပေးရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က

ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပန်းစင်းချောင်းတံတားအား ရခိုင်ပြည်နယ်လှုပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ဇံ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်သောင်းရွှေ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်ကျော်ဇံ၊ တံတားဦးစီးဌာန တံတားအထူးအဖွဲ့(၈)မှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ဦးသိန်းနိုင်နှင့် ဒေသခံပြည်သူ ဦးမောင်မြသာတို့က ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ထို့နောက် ပန်းစင်းချောင်းတံတား ကမ္ဘာ့မော်ကွန်းကျောက်စာတိုင်အား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုတို့က စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီး ဒေသခံတိုင်းရင်းသားပြည်သူများနှင့်အတူ တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

ယနေ့ဖွင့်လှစ်သည့် ပန်းစင်းချောင်းတံတားသည် ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ် ဘူးသီးတောင်-ရသေ့တောင်လမ်းပေါ်တွင်တည်ရှိပြီး တံတားအမျိုးအစားမှာ သံကူကွန်ကရစ်အမျိုးအစားဖြစ်ကာ တံတားအရှည် ပေ ၉၆၀၊ ယာဉ်သွားလမ်းအကျယ် ၂၄ ပေ၊ လူသွားလမ်းတစ်ဖက်လျှင် ၃ ပေစီ ပါရှိကာ တံတားအောက် ရေလမ်းကင်းလွတ်အကျယ် ပေ ၉၀၊ အမြင့် ၁၉ ပေရှိပြီး တံတားခံနိုင်စွမ်းမှာ တန် ၆၀ ဖြစ်ကာ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် စီမံကိန်းစတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် ဘူးသီးတောင်-မောင်တော ကတ္တရာလမ်းသစ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို အဆိုပါလမ်းမုခ်ဦး၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ဇံ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်သောင်းရွှေနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါလမ်းသည် အရှည် ၁၆ မိုင်၊ ကတ္တရာ လမ်းအကျယ် ၁၂ ပေရှိပြီး ယခုကဲ့သို့ အဆင့်မြှင့်တင် ဖွင့်လှစ်နိုင်ခြင်းကြောင့် ဒေသခံပြည်သူများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး စသည်ဖြင့် အဘက်ဘက်မှ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့သည့် ပန်းစင်းချောင်းတံတားနှင့် ပြည်သူတို့၏ စကားသံများ

ယခင်က လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးမကောင်းသဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျခဲ့ရသော ရခိုင်ပြည်နယ်အား အခြားသော တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များနည်းတူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းပြီး လမ်း/တံတားနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့သစ်၏ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ပထမဆုံးအဖြစ် ပန်းစင်းချောင်းတံတားကို မတ် ၂၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ပန်းစင်းချောင်းတံတား ဖွင့်လှစ်နိုင်ခဲ့မှုအပေါ် ဝမ်းသာပီတိစကားဆိုခဲ့သည့်များကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ - ရာမည၊ တင်စိုး

ဦးအေးထွန်းသာ (ဒိုင်းနုကလူမျိုးများ တိုးတက်ရေးပါတီ) “ကျွန်တော်ကတော့ ဒိုင်းနုကလူမျိုးများတိုးတက်ရေးပါတီက ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးအဖြစ် ဒီပွဲကို တက်ရောက်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို တံတားသစ်ကြီးကို ခံခဲ့ရတာဟာ မြင်တွေ့ရတဲ့အတွက် ဝမ်းမြောက် ဝမ်းသာ ဖြစ်ရပါတယ်။ ပီတိလည်းဖြစ်ရပါတယ်။ ဒါက အစိုးရသစ် တက်လာပြီးတဲ့နောက်ပိုင်း ဖြစ်ထွန်းလာတဲ့ ရလဒ်တစ်ခုလို့လည်း ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ရခိုင်ပြည်နယ်ရဲ့ မြောက်ဘက်မှာ ရှိတဲ့ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်မှာ ဒါမျိုးဖြစ်လာဖို့က အိပ်မက်တောင် မမက်ခဲ့တဲ့ အရာတစ်ခုပါ။ အဲလိုမျိုး ဖြစ်ကူးချောင်းကူးတံတားတွေ ဘူးသီးတောင်-ရသေ့တောင်-ပုဏ္ဏားကျွန်း အဲဒီကမှ စစ်တွေအထိ အရောက်သွားနိုင်ဖို့အတွက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ပေးဖို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။”



ဦးမောင်မြသာ

သွားလို့လာလို့ အတော်ကောင်းသွားပါတယ်။ ဒီတံတားကြီးမရှိခင်က လှေတွေ၊ စက်လှေတွေနဲ့ ကူးကြရတာဆိုတော့ သွားရေးလာရေးအတွက် ခက်ခဲခဲ့ရပါတယ်။ နေ့စဉ် ဖြတ်သန်းကူးသန်းသွားလာနိုင်ဖို့က အခက်အခဲပေးရတဲ့အတွက် ခဏခဏ ဖြတ်နေရသူတွေအတွက် အဆင်မပြေပါဘူး။ ဒီတံတားကြီး ပြီးသွားပြီဆိုတော့ အဆင်ပြေသွားပြီ။”



ဦးအေးထွန်းသာ

ဦးမောင်မြသာ(ရပ်မိရပ်ဖ) (ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၊ ၅)ရပ်ကွက်) “တံတားမဖွင့်ခင် ကာလတုန်းက သွားဖို့လာဖို့အတွက် ရေလမ်းခရီးကိုပဲ အားကိုးနေရတာ။ ကုန်စည်စီးဆင်းရေးမှာလည်း ရေလမ်းက အဓိကကျတာပေါ့။ ဒီတံတားကြီး ဖွင့်လိုက်ခြင်းအားဖြင့် မိဘပြည်သူတွေက ရေလမ်းတင်မဟုတ်ဘဲ ကုန်းလမ်းကပါ သွားလို့ရပြီဆိုတာ သိတော့ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ ဖြစ်နေကြပါတယ်။”



ဒေါ်အေးဝင်းကြည်

ဒါပေမယ့် ကျွန်တော်အကြံပြုချင်တာက ဒီတံတားတစ်ခုတည်း တည်ဆောက်ပြီးသွားလို့ မရသေးပါဘူး။ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်ထဲမှာ နောက်ထပ်ချောင်းကူး ဖြစ်ကူးတံတားတွေ တည်ဆောက်ဖို့လိုအပ်နေပါသေးတယ်။ အဲဒီလိုပဲ ရသေ့တောင်မှာလည်း လိုအပ်မှုရှိနေပါတယ်။ ရခိုင်ပြည်နယ်က ရေမြေသဘာဝအရ တောတောင်မြစ်ချောင်းတွေပေါ်လို့



ဦးသိန်းနိုင်

မြစ်ကူး ချောင်းကူးတံတားတွေက အမှန်တကယ် လိုအပ်မှု ရှိပါတယ်။ ဘူးသီးတောင် - ရသေ့တောင် - ပုဏ္ဏားကျွန်း တစ်ဆက်တစ်စပ်တည်း သွားလို့ရလာမယ်ဆိုရင် ပိုပြီးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှာပါ။”

ရလို့ပထမဦးစားပေးအဖြစ် တည်ဆောက်ခဲ့တာပါ။ မောင်တော-ဘူးသီးတောင်-ရသေ့တောင်-ပုဏ္ဏားကျွန်းကို တောက်လျှောက်သွားလာနိုင်ဖို့အတွက် အရှည်ပေ ၆၀၀ ရှိတဲ့ ဝိုင်းဒင်တံတား၊ အရှည်ပေ ၅၀၀ ရှိတဲ့ သောင်ဒရားတံတားတို့အပြင် အခြားသော ချောင်းကူးတံတားတွေကို ဆက်လက်တည်ဆောက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရသေ့တောင်-ပုဏ္ဏားကျွန်းကနေ စစ်တွေအထိ ရောက်သွားမယ်ဆိုရင် တစ်နိုင်ငံလုံးနဲ့ ချိတ်ဆက်သွားလာနိုင်တော့မှာပါ။ အဲဒီလို ဖြစ်လာဖို့အတွက် ၂၀၁၈-၁၉ တဏှာရေးနှစ်အတွင်း ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ ဒီတံတားတည်ဆောက်ပြီးတဲ့နောက် ဘူးသီးတောင်ကနေတစ်ဆင့် တစ်နိုင်ငံလုံးကို ၂၀၁၈-၁၉ ခုမှာ ရာသီမရွေး သွားလာနိုင်တော့မှာပါ။ ဒီတံတားက နယ်စပ်တံတားလို့တောင် ပြောလို့ရပါတယ်။ ဒီတံတား တည်ဆောက်မှုကတစ်ဆင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွေ ဖြစ်ပေါ်လာမယ်လို့မျှော်လင့်ထားပါတယ်။”



တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စုပေါင်းသွေးလှူ

ပဲခူး မတ် ၂၅ (၇၂)နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲနှင့် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှုများကို တပ်မတော်သားများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ မတ် ၂၅ ရက်က ပဲခူးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နယ်မြေတပ်နယ်မှ ဝိုင်းပန်းကြီး နီလင်းအောင်နှင့် ဝိုင်းပန်းကြီးငွေတို့၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးကြီးမျိုးမင်းထိုက်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်မြင့်တို့ ဦးဆောင်သော တပ်မတော်သားများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ စုပေါင်းအင်အား ၁၇၅ ဦးတို့က သွေးလှူဒါန်းခဲ့ကြကာ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၅၀၀ က ဆေးရုံအတွင်းနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်နေရာများတွင် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပဲခူး(သန့်စင်)





# အခြေခံပညာအဆင့် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်း ကြေညာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန  
အခြေခံပညာဦးစီးဌာန  
နေပြည်တော်  
၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မတ်လ (၂၃) ရက်  
၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်

အခြေခံပညာအဆင့် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကြေညာခြင်း

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်၊ အခြေခံပညာအဆင့် အဋ္ဌမတန်း၊ နဝမတန်းနှင့် ဒသမတန်းအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များ၏ ခရိုင်အလိုက် ဘက်စုံပညာထူးချွန်ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းကို အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

## အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အဋ္ဌမတန်း ဘက်စုံပညာထူးချွန်သူများစာရင်း

စဉ်	အမည်	ကျောင်း	မြို့နယ်	ခရိုင်
၁	မောင်ဖြိုးသက်နိုင်	အထက(၃)မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၂	မနင်းသီရိကျော်	အထက(၁) မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား	မြစ်ကြီးနား
၃	မောင်ဆာဘော်ဇော်ဆီး	အထက(၂)ဝိုင်းမော်	ဝိုင်းမော်	မြစ်ကြီးနား
၄	မထက်ထက်ရှိန်	အထက(၁)ဝိုင်းမော်	ဝိုင်းမော်	မြစ်ကြီးနား
၅	မောင်ထက်နိုင်လင်း	အထက-နမ္မတီး	မိုးကောင်း	မိုးညှင်း
၆	မနင်းဖြူဖြူသန့်	အထက-ဟိုပင်	မိုးညှင်း	မိုးညှင်း
၇	မောင်ဇော်မျိုးသန့်	အထက(၂)ရွှေကူ	ရွှေကူ	ပန်းမော်
၈	မဝင်းလှလှမောင်	အထက(၁)ပန်းမော်	ပန်းမော်	ပန်းမော်
၉	မောင်စိုင်းခွန်စိုးလင်း	အလက-မြို့မ	ပုတာအို	ပုတာအို
၁၀	မဒေဝီထွယ်နူး	အထက-ပုတာအို	ပုတာအို	ပုတာအို
၁၁	မောင်ရဲရဲအောင်	အထက(ခွဲ)ငွေတောင်(၂)	ဒီးမော့ဆို	လွိုင်ကော်
၁၂	မနန်းအေးမြတ်ချမ်းစံ	အထက(၁)လွိုင်ကော်	လွိုင်ကော်	လွိုင်ကော်
၁၃	မောင်စောလင်းထက်ကိုကို	အထက-ဖားဆောင်း	ဖားဆောင်း	ဘော်လခဲ
၁၄	မခိုင်လှသင်း	အထက-ဘော်လခဲ	ဘော်လခဲ	ဘော်လခဲ
၁၅	စောက်ဇလ	အထက(၂)ဘားအံ	ဘားအံ	ဘားအံ
၁၆	မအေမီမွန်	အထက(ခွဲ) (၂)ဘားအံ	ဘားအံ	ဘားအံ
၁၇	မောင်မင်းခန့်ညား	အထက-ကြာအင်းဆိပ်ကြီး	ကြာအင်းဆိပ်ကြီး	ကော့ကရိတ်
၁၈	မကြယ်စင်မြင့်ဆွေ	အထက(၁)မြဝတီ	မြဝတီ	ကော့ကရိတ်
၁၉	မရှယ်ရွှန်ဒါရီနမ်တီဘလ်	အထက(၁)ဟားခါး	ဟားခါး	ဟားခါး
၂၀	မောင်ကောင်းထက်ဇော်	အထက(၁)ဟားခါး	ဟားခါး	ဟားခါး
၂၁	မောင်ဂိုးဆွင်းမွမ်း	အထက-တွန်းဇံ	တွန်းဇံ	ဖလမ်း
၂၂	မလာလှရွတ်ကိမ်း	အထက(ခွဲ)ဖလမ်း	ဖလမ်း	ဖလမ်း
၂၃	မအက်စတာခင်စန်းဦး	အထက(၁)မင်းတပ်	မင်းတပ်	မင်းတပ်
၂၄	မောင်လိန်းမာန်	အထက(၁)မတူပီ	မတူပီ	မင်းတပ်
၂၅	မောင်စည်ဝေဖြိုး	အထက(၁)စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း	စစ်ကိုင်း
၂၆	မခင်ချမ်းမြေ့ထွန်း	အထက-အလ္လကပ္ပ	မြင်းမူ	စစ်ကိုင်း
၂၇	မောင်ဝေယံဘုန်းမြင့်	ပါရမီ (ကပက)	မုံရွာ	မုံရွာ
၂၈	မဆုရွှေရည်ဖူး	အထက(၂)မုံရွာ	မုံရွာ	မုံရွာ
၂၉	မောင်ဖြိုးထက်အောင်	အလက(ခွဲ)ကျီကုန်း	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၃၀	မောင်ထက်ဝေယံဟိန်း	အထက-ဝက်လက်	ဝက်လက်	ရွှေဘို
၃၁	မစိုးဝတီလှိုင်	အထက-ဝက်လက်	ဝက်လက်	ရွှေဘို
၃၂	မလင်းလက်ရှင်းသာ	TWS (ကပက)	ရွှေဘို	ရွှေဘို
၃၃	မအိမ္မနိစံ	အထက-ကနီ	ကနီ	ယင်းမာပင်
၃၄	မောင်သက်ဇော်နိုင်	အလက(ခွဲ)ကျွန်းဖိုပင်	ဆားလင်းကြီး	ယင်းမာပင်
၃၅	မဆုရတီဦး	အထက-ကလေးဝ	ကလေးဝ	ကလေး
၃၆	မောင်ကောင်းမြတ်ဇော်	အထက-မင်းကင်း	မင်းကင်း	ကလေး
၃၇	မောင်ကျော်မျိုးထက်	အထက(၃)ကသာ	ကသာ	ကသာ
၃၈	မောင်ကျော်သူရလွင်	အထက-ထီးချိုင့်	ထီးချိုင့်	ကသာ
၃၉	မမိုးသက်ဆွေ	အထက-အင်းတော်	အင်းတော်	ကသာ
၄၀	မကျွန်းမိမိကျော်	အထက(၃)ကသာ	ကသာ	ကသာ
၄၁	မောင်အောင်ခန့်ဇော်	အထက-မော်လိုက်	မော်လိုက်	မော်လိုက်
၄၂	မဝင့်ဝါအတွယ်တာ	အထက-မင်းယား	ဖောင်းပြင်	မော်လိုက်
၄၃	မမေဖူးမြတ်စိုး	အထက(၁)ဟုမ္မလင်း	ဟုမ္မလင်း	ခန္တီး
၄၄	မောင်ထက်ဝေအောင်	အလက-မြို့မ	ခန္တီး	ခန္တီး
၄၅	မောင်စိုးဝေယံထက်	အထက(၁)ထားဝယ်	ထားဝယ်	ထားဝယ်
၄၆	မမြတ်သိင်္ဂီချော	အလက(ခွဲ)တီတွတ်ပြင်	သရက်ချောင်း	ထားဝယ်

၄၇	မောင်လှဘုန်းဟန်	အထက(၁)မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၄၈	မရွှေစင်သန့်	အထက(၁)မြိတ်	မြိတ်	မြိတ်
၄၉	မောင်ပြည်ဟိန်း	အထက-ရှပ်ပုံ	ပုလော	မြိတ်
၅၀	မချိုးချိုးယမုံ	အထက-ပုလော	ပုလော	မြိတ်
၅၁	မောင်အံ့ဘုန်းမာန်	အထက(၂)ဒိုက်ဦး	ဒိုက်ဦး	ပဲခူး
၅၂	မောင်ရှိုင်းလင်းအောင်	အထက(၂)ပြန်တန်ဆာ	ညောင်လေးပင်	ပဲခူး
၅၃	မသဲဆုခိုင်ဦး	အထက(၃)ပဲခူး	ပဲခူး	ပဲခူး
၅၄	မဆုဖြူစင်ဦး	အထက(ခွဲ)ညောင်လေးပင်	ညောင်လေးပင်	ပဲခူး
၅၅	မောင်ထက်ဝေလင်း	အထက(၁)ဖြူး	ဖြူး	တောင်ငူ
၅၆	မောင်ကောင်းလှ	အထက(ခွဲ)ပဲခူးရပ်	ကျောက်ကြီး	တောင်ငူ
၅၇	မစုယဉ်အေး	လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်း	တောင်ငူ	တောင်ငူ
၅၈	မထက်ထက်မင်းဦး	အထက-ညောင်ခြေထောက်	အုတ်တွင်း	တောင်ငူ
၅၉	မောင်ခန့်ထက်အောင်	အထက-သုံးဆယ်	သာယာဝတီ	သာယာဝတီ
၆၀	မောင်အောင်မိုးမြင့်	အထက-အုတ်ဖို	အုတ်ဖို	သာယာဝတီ
၆၁	မသီရိဇော်	အထက-သုံးဆယ်	သာယာဝတီ	သာယာဝတီ
၆၂	မသွန်းဖြိုးလှိုင်	အထက-မိုးညှိ	မိုးညှိ	သာယာဝတီ
၆၃	မောင်ဖုန်းမြတ်မင်း	အထက-ပေါက်ခေါင်း	ပေါက်ခေါင်း	ပြည်
၆၄	မောင်ဘုန်းမြတ်ပိုင်	အထက(၁)ပြည်	ပြည်	ပြည်
၆၅	မစိစိတိုး	အထက(ခွဲ)အောင်ဆန်း	ပြည်	ပြည်
၆၆	မမေသူကျော်	အထက(ခွဲ)မင်းကွက်	ပေါင်းတည်	ပြည်
၆၇	မောင်အောင်ဘုန်းပိုင်	MEC (ကပက)	မကွေး	မကွေး
၆၈	မောင်ခန့်ညီညီအောင်	အထက(၃)ချောက်	ချောက်	မကွေး
၆၉	မဖြိုးသီရိလွင်	အလက-ကန်သာ	မကွေး	မကွေး
၇၀	မကြယ်စင်လင်းလက်	သရပါ (ကပက)	ချောက်	မကွေး
၇၁	မောင်အောင်ခန့်ဇင်	အထက(၁)မင်းဘူး	မင်းဘူး	မင်းဘူး
၇၂	မမေမြတ်လင်း	အထက-ပွင့်ဖြူ	ပွင့်ဖြူ	မင်းဘူး
၇၃	မောင်ခန့်ကျော်ဇော်	အထက-ပခန်းကြီး	ရေစကြို	ပခုက္ကူ
၇၄	မချမ်းမြေ့ကြည်သာ	အထက-ဆိပ်ဖြူ	ဆိပ်ဖြူ	ပခုက္ကူ
၇၅	မောင်မင်းခန့်ပိုင်	အထက(၂)သရက်	သရက်	သရက်
၇၆	မောင်ခွဲရီနီလင်း	အထက-ပြလို့	အောင်လံ	သရက်
၇၇	မဆုမြတ်နင်း	အထက(ခွဲ)အင်းဘဲ	ကံမ	သရက်
၇၈	မဆုလှမွန်	အထက-မလွန်	မင်းလှ	သရက်
၇၉	မောင်မြတ်သုခ	အထက-ကန်	ဂန့်ဂေါ	ဂန့်ဂေါ
၈၀	မခင်ပြည့်စုံ	အထက-ထီးလင်း	ထီးလင်း	ဂန့်ဂေါ
၈၁	မောင်ကျော်ညီသာ	လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်း	ချမ်းအေးသာစံ	မန္တလေး
၈၂	မောင်အာကာကျော်	စံဟိန်း (ကပက)	မဟာအောင်မြေ	မန္တလေး
၈၃	မခိုင်မြတ်သွယ်	စံဟိန်း (ကပက)	မဟာအောင်မြေ	မန္တလေး
၈၄	မကြယ်စင်သိန်း	CAE (ကပက)	ချမ်းအေးသာစံ	မန္တလေး
၈၅	မောင်မင်းဗညားကို	အလက(၁)မိုးကုတ်	မိုးကုတ်	ပြင်ဦးလွင်
၈၆	မဝင့်ဖူးအိမ်	အထက(၁)မိုးကုတ်	မိုးကုတ်	ပြင်ဦးလွင်
၈၇	မောင်ဇင်လင်းနိုင်	အလက-စကားအင်း	တံတားဦး	ကျောက်ဆည်
၈၈	မဖြူသန့်ကျော်	အထက-ကုမဲ	မြစ်သား	ကျောက်ဆည်
၈၉	မောင်ဟိန်းထက်ညီ	အထက-ဆီမီးကန်	တောင်သာ	မြင်းခြံ
၉၀	မမိုးမြင့်စံ	အထက(၄)မြင်းခြံ	မြင်းခြံ	မြင်းခြံ
၉၁	မောင်မင်းသက်ထွဋ်	အထက-ညောင်ဦး	ညောင်ဦး	ညောင်ဦး
၉၂	မယဉ်မင်းကို	အထက-ညောင်ဦး	ညောင်ဦး	ညောင်ဦး
၉၃	မောင်ဟိန်းထက်အောင်	လေ့ကျင့်ရေးအလယ်တန်းကျောင်း	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၉၄	မယွန်းပွင့်သူ	သမာဓိ (ကပက)	မိတ္ထီလာ	မိတ္ထီလာ
၉၅	မောင်မင်းသန့်ကျော်စွာ	အထက(၅)လျှော်ဖြူကုန်း(ရ)	ပျော်ဘွယ်	ရမည်းသင်း
၉၆	မကြယ်စင်ထက်ညွန့်	အထက(၁)ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း	ရမည်းသင်း
၉၇	မောင်ပြည့်စုံဖြိုး	အထက-ချောင်းဆုံ	ချောင်းဆုံ	မော်လမြိုင်
၉၈	မင်းဒေရတ်	အထက(၉)မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၉၉	မဆုမြတ်ဦး	အထက(၆)မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်	မော်လမြိုင်
၁၀၀	မသရဖီ	အထက(၁)သံဖြူဇရပ်	သံဖြူဇရပ်	မော်လမြိုင်
၁၀၁	မောင်ခန့်ကြယ်စင်	အထက-တောင်စွန်း	ဘီးလင်း	သထုံ
၁၀၂	မခင်နီအိကျော်	အထက(၁)ကျိုက်ထို	ကျိုက်ထို	သထုံ
၁၀၃	မောင်ထက်မြက်အောင်	အထက(၂)စစ်တွေ	စစ်တွေ	စစ်တွေ

# အရပ်သားသေဆုံးမှုနှုန်း မြင့်မားလာသောကြောင့် အီရတ်တပ်ဖွဲ့ ထိုးစစ်ရပ်တန့်

**မိုဆူးလ် မတ် ၂၅**  
အီရတ်အစိုးရတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် အရပ်သားသေဆုံးမှုနှုန်း မြင့်တက်လာသောကြောင့် အိုင်အက်စ် အကြမ်းဖက်စစ်သွေးကြွများလက်မှ မိုဆူးလ်အနောက်ဘက်ဒေသ ပြန်လည်ရရှိရေး ထိုးစစ်ဆင်မှုများအား မတ် ၂၅ ရက်က ခေတ္တခဏရပ်နားခဲ့ကြောင်း ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။

မတ် ၁၇ ရက်က အီရတ် သို့မဟုတ် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များ၏ လေကြောင်း ချီတိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် အိုင်အက်စ်ထိန်းချုပ်နယ်မြေဖြစ်သည့် မိုဆူးလ်ရှိ အယ်လ်ဂျာ ဒီဒါဟ်ဒေသတွင် လူပေါင်းများစွာ သေဆုံးဒဏ်ရာရရှိမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အစီရင်ခံစာအပေါ် ကုလသမဂ္ဂအနေဖြင့် စိုးရိမ်မှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့သောကြောင့် ယခုကဲ့သို့ ထိုးစစ်ဆင်မှုများအား ခေတ္တခဏရပ်နားလိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယခုကဲ့သို့ ပြည်သူများအသက် ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့်အပေါ် များစွာစိတ်မကောင်းဖြစ်ကြောင်း အီရတ်နိုင်ငံ လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူး လိုက်နာရန်ဒီက သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပြောခဲ့သည်။ အိုင်အက်စ်အကြမ်းဖက်ဆန့်ကျင် လေကြောင်းချီတိုက်ခိုက်မှုများပြီးနောက် လူပေါင်း များစွာ အဆောက်အအုံအပျက်အစီးများအောက်တွင် မြေမြှုပ်ပြီးသားဖြစ်ခဲ့ကြောင်း၊ အရပ်သားကာကွယ်ရေးအဖွဲ့ အရာရှိများနှင့် ဒေသခံများက ပြောခဲ့သည်။

အဆောက်အအုံများ မည်သည့်အတွက်ကြောင့် ပြိုကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့သလဲဆိုသည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်းမသိရသေးပေ။ ဒေသခံနှစ်ဦးနှင့် ရှေ့နေတစ်ဦးတို့က လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုသည် ဖောက်ခွဲပစ္စည်းများ အပြည့်တင်ထားသော အိုင်အက်စ် ကုန်တင် ယာဉ်ကို ထိမှန်ရာမှတစ်ဆင့် အဆောက်အအုံများ ပျက်စီးခဲ့ခြင်းဖြစ်နိုင်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

အရပ်သားသေဆုံးမှုအရေအတွက် ဖော်ပြချက်များကွဲပြားမှုများ ရှိနေသေး သော်လည်း ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့အနေဖြင့် အဆောက်အအုံအပျက်စီးများအောက်မှ သေဆုံးသူ ၄၀ ကို ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း အရပ်ဘက်ကာကွယ်ရေးအကြီးအကဲ အယ်လ်ဂျာဝါရီက သတင်းထောက်များကို ပြောခဲ့သည်။

(ရိုက်တာ)



## ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒါကာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်အနီးအသေခံပုံးဖောက်ခွဲ

**ဒါကာ မတ် ၂၅**  
ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒါကာမြို့ရှိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်တစ်ခုအနီး တွင် ယမန်နေ့ညက အသေခံပုံးဖောက် ခွဲမှုတစ်ခု ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ အသေခံပုံးခွဲ သမားဟု သံသယရှိသူတစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ ကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောခဲ့ သည်။

နိုင်ငံရေး အထူးတပ်ဖွဲ့(အာရ်အေဘီ)၏ ဌာနချုပ်ကို ဦးတည်၍ အသေခံပုံးခွဲတိုက် ခိုက်မှုပြုလုပ်ပြီးနောက် နိုင်ငံအတွင်းရှိ လေဆိပ်များနှင့် အကျဉ်းထောင်များ အပါအဝင် မဟာဗျူဟာကျသော

နေရာများတွင် အရေးပေါ်တပ်လှန့်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒါကာမြို့ရှိ ဟင်္ဂရက်တီရက်ဟ် ဂျာလယ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ် အနီးရှိ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ရာဇဝတ်မှုနှင့်

အကြမ်းဖက်မှု နှိမ်နင်းရေးအထူးတပ်ဖွဲ့ ဌာနချုပ်အားဦးတည်၍ အသေခံပုံးခွဲ တိုက်ခိုက်ခွဲမှုကြောင့် အသေခံပုံးခွဲသမား သေဆုံးခဲ့ပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးဒဏ်ရာရရှိ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဆင်ဟွာ)



အသက် ၂၅ နှစ်ခန့်ရှိ လူငယ်တစ်ဦး သည် ၎င်း၏ အိတ်အတွင်းမှ ပုံးတစ်လုံး ဖြင့် အသေခံပုံးဖောက်ခွဲခြင်းဖြစ် ကြောင်း အမည်မဖော်လိုသူ ဒါကာမြို့ ရဲအရာရှိတစ်ဦးက ပြောခဲ့သည်။ အသေခံ ပုံးဖောက်ခွဲမှုတွင် ဒဏ်ရာရရှိသူမရှိ သော်လည်း မည်သည့်အဖွဲ့က ထိုသို့ ပြုလုပ်ခဲ့သည်ကို မသိရသေးကြောင်း သိရသည်။

ယခင်အပတ်က ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ဒါကာမြို့ရှိ ရာဇဝတ်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှု

## ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတဒူတာတေး တရုတ်သို့ မေလတွင်သွားရောက်မည်

**မနီလာ မတ် ၂၅**  
ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ ရိုဒရီဂိုရှိဝါ ဒူတာတေးသည် လာမည့်မေလတွင် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် သွားရောက်မည်ဖြစ်ပြီး ခေတ်သစ်ပိုးလမ်းမကြီး ထိပ်သီး ညီလာခံသို့ တက်ရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ယနေ့ ဖော်ပြသည်။

တရုတ်သမ္မတ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တရုတ်နိုင်ငံသို့ သွားရောက်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း၊ ခေတ်သစ်ပိုးလမ်းမကြီးသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ကြီးမားသော စီမံကိန်း တစ်ခုလည်းဖြစ်ကြောင်း မနီလာမြို့တွင် ကျင်းပသော စီးပွားရေးနှင့် စက်မှု လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဖိလစ်ပိုင်-တရုတ်အသင်း (အက်စ်အက်စ်စီစီအိုင်အိုင်) ၏အစည်း အဝေးတစ်ခုတွင် ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ ဒူတာတေးက ပြောခဲ့သည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံသို့ ငှက်ပျောတင်ပို့မှုသည် ယခင်နှစ် ကထက် နှစ်ဆတိုးလာကြောင်း၊ နာနတ် တင်ပို့မှုသည်လည်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းမြင့် တက်လာကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တရုတ် နိုင်ငံအား ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဖိလစ်ပိုင်ထွက်ကုန်များ ပိုမိုတင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် တရုတ်၏ စီးပွားရေးဝါးပေါက်များကို ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဟု တရုတ်က ကတိပြုခဲ့ကြောင်း ဒူတာတေးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံအနေဖြင့် ယခုအချိန်အထိ မည်သည့်နိုင်ငံနှင့်မျှ စစ်ရေးအရ မဟာမိတ်ဖွဲ့ရန် စီစဉ်ထားခြင်းမရှိကြောင်း ၎င်းက ထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံအား နားလည်ပြီး ဆန့်ကျင်မှုမပြုသည့်နိုင်ငံကို မိတ်ဆွေ နိုင်ငံအဖြစ် ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒူတာတေးက တရုတ်နိုင်ငံအား ရည်ညွှန်းလျက်ပြောဆို လိုက်သည်။ (ဆင်ဟွာ)

## ဥရောပသမဂ္ဂပေါင်းစည်းရေး လူထောင်ပေါင်းများစွာ ဆန္ဒပြ

**လန်ဒန် မတ် ၂၅**  
လွန်ခဲ့သော ၄၄ နှစ်ကတည်းက ဥရောပ သမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ခဲ့သော လန်ဒန်နိုင်ငံ အနေဖြင့် ၎င်းမှခွဲထွက်ရေးဆောင်ရွက်မှု များ မစတင်မီ ၄ ရက်အလို မတ် ၂၅ ရက်

က ဥရောပသမဂ္ဂမှ လန်ဒန်ခွဲထွက်ရေး ကို ဆန့်ကျင်သည့် လူထောင်ပေါင်းများ စွာ လန်ဒန်သို့ ချီတက်ဆန္ဒပြခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့ သည်။

ထိုသို့ဥရောပသမဂ္ဂပေါင်းစည်းရေး ချီတက်ဆန္ဒပြမှုများသည် ပါလီမန် အရောက်တွင် ရပ်တန့်သွားခဲ့ကာ လန်ဒန် အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုတွင် သေဆုံးခဲ့ သော လူလေးဦးအတွက် ဝမ်းနည်းခြင်း

အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် တစ်မိနစ် ရပ်တန့်ကာ ဆုတောင်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ပါလီမန်သို့ ချီတက်ရာလမ်းတစ် လျှောက်တွင် ဆန္ဒပြလူအုပ်ကြီးသည် ဥရောပသမဂ္ဂအလံများကို ဝှေ့ယမ်း၍ ဥရောပသမဂ္ဂမှ ခြိတ်ခွဲထွက်ရေး ရပ်တန့် ပေးဆိုသည့် ကြွေးကြော်သံများဟစ်ကြွေး ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂ တည်ထောင်ခြင်းနှစ် ၆၀ မြောက် အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် ဥရောပသမဂ္ဂ ပျော်ရွှင်သော ဓမ္မဇန ဖြစ်ပါစေဟု အချို့ဆန္ဒပြသူများက ဟစ်ကြွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထရီဆာမေအနေဖြင့် ဥရောပ သမဂ္ဂမှ ခြိတ်ခွဲ နှစ်နှစ်ကြာခွဲထွက်ရေး အစီအစဉ်များကို လာမည့် မတ် ၂၉ ရက် တွင် ကြေညာမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)



## ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ကမ္ဘာမြို့ပေါင်း ၇၀၀၀တွင် မီးများခေတ္တဖြတ်ခဲ

**ဆစ်ဒနီ မတ် ၂၅**  
ရာသီဥတုပြောင်းလဲခြင်းဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေလှုပ်ရှားမှု ၁၀ ကြိမ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မတ် ၂၅ ရက် ညနေ ၈ နာရီခွဲတွင် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မီးများ ခေတ္တခဏဖြတ်ခဲကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

လူတို့ကြောင့် ကာဗွန်ဒိုင်အောက်ဆိုက်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှတ်မှု များပြားလာကာ ကမ္ဘာကြီးပူနွေးမှု မြင့်တက်လာသဖြင့် ၎င်းကိုဆန့်ကျင်သည့် အဆိုပါလှုပ်ရှားမှုကို ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် ၂၀၀၇ ခုနှစ်က ကနဦးခြေလှမ်းအဖြစ် စတင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် အဆိုပါလှုပ်ရှားမှုများတွင် မီးခေတ္တခဏဖြတ်ပေးသည့် အစီအစဉ် တစ်ခုလည်း ပါဝင်ခဲ့ရာ နိုင်ငံပေါင်း ၁၇၂ နိုင်ငံရှိ မြို့ပေါင်း ၇၀၀၀ ခန့်အား တစ်နာရီ တိတိဖြတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မီးဖြတ်ခဲ့သည့် ဩစတြေးလျရှိ ထင်ရှားသော နေရာများမှာ ဆစ်ဒနီ အော်ပရာဟောက်စ်၊ ဆိပ်ခံတံတား၊ လူနာပန်းခြံ၊ မြို့တော်ခန်းမ၊ နှင့် ဆစ်ဒနီတာဝါအိုင်းစ်တို့ဖြစ်ကြပြီး နိုင်ငံတကာတွင် ဒူဘိုင်းရှိ ကမ္ဘာ့အမြင့်ဆုံး အဆောက်အအုံ၊ လန်ဒန်ရှိ ဘစ်ဘန်နှင့် ပါလီမန်၊ မော်စကိုတွင် ကရင်မလန်နှင့် အီဂျစ်တွင် ပီရမစ်နှင့် အခြားထင်ရှားသော နေရာများဖြစ်သည်။ ထိုသို့ပြုလုပ်ခြင်းက ကမ္ဘာကြီးပူနွေးလာခြင်းအပေါ် သတိထားမိကာ သင့်လျော်သော ဆောင်ရွက်ချက်များ ပြုလုပ်ရန်အတွက် မီးမောင်းထိုးပြခဲ့ပြီး လှုပ်စစ်မဂ္ဂဝါပုံ အနည်းငယ်ခွေတာမှုပြုခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

# ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းဥပဒေပြဋ္ဌာန်း

ယမန်နေ့မှအဆက်

ပူးတွဲ-၁

ပူးတွဲ-၂

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ  
 ကဏ္ဍကြီးများအလိုက် စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက်  
 (၂၀၁၀-၂၀၁၁ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ)

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ  
 ကဏ္ဍအလိုက် စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက်  
 (၂၀၁၀-၂၀၁၁ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ)

အမှတ်စဉ်	ကဏ္ဍကြီး/ကဏ္ဍ	၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် (နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေ)			၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အမျိုးသားစီမံကိန်း)		
		တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)	တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)
၁	လယ်ယာကဏ္ဍကြီး	၁၆,၃၉၉.၈၃၉.၆	၂၇.၅	၀.၆	၁၇,၀၅၈.၆၂၅.၅	၂၆.၇	၄.၀
၁	လယ်ယာ	၁၁,၄၆၀,၂၁၈.၂	၁၉.၂	၀.၉	၁၁,၉၃၆,၂၆၂.၅	၁၈.၇	၄.၂
၂	သားငါး	၄,၈၉၄,၄၁၃.၂	၈.၂	၁.၅	၅,၀၆၁,၇၂၆.၆	၇.၉	၃.၄
၃	သစ်တော	၄၅,၂၀၈.၂	၀.၁	၆၄.၈	၆၀,၆၃၅.၄	၀.၁	၃၄.၁
၂	စက်မှုကဏ္ဍကြီး	၁၈,၄၂၂,၉၃၂.၀	၃၀.၉	၈.၆	၂၀,၂၀၃,၀၉၁.၃	၃၁.၇	၉.၇
၁	စွမ်းအင်	၇၇,၁၈၂.၅	၀.၁	-၁.၇	၈၀,၂၂၀.၀	၀.၁	၃.၉
၂	သတ္တုနှင့်တွင်းထွက်ပစ္စည်း	၅၂၂,၀၄၆.၇	၀.၉	၁.၉	၅၅၄,၈၀၇.၀	၀.၉	၆.၃
၃	စက်မှုလက်မှု	၁၇,၆၄၄,၈၀၇.၁	၂၉.၉	၉.၄	၁၉,၁၆၁,၆၂၄.၁	၂၉.၈	၁၁.၀
၄	လျှပ်စစ်ဓာတ်အား	၈၁၄,၁၀၀.၁	၁.၃	၁၃.၇	၈၅၃,၄၀၈.၈	၁.၃	၄.၈
၅	ဆောက်လုပ်မှု	၃,၃၄၄,၇၈၅.၆	၅.၆	၆.၂	၃,၅၅၃,၁၃၁.၄	၅.၆	၆.၂
၃	ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီး	၂၄,၈၅၆,၀၀၅.၂	၄၁.၆	၇.၁	၂၆,၅၈၁,၂၂၃.၂	၄၁.၆	၆.၉
၁	ပို့ဆောင်ရေး	၇,၆၁၇,၅၈၈.၃	၁၂.၈	၆.၈	၈,၁၅၃,၆၉၃.၆	၁၂.၈	၇.၀
၂	ဆက်သွယ်ရေး	၂,၈၂၅,၈၉၈.၂	၄.၅	၇.၁	၂,၉၅၄,၅၈၅.၃	၄.၆	၄.၆
၃	ငွေရေးကြေးရေး	၂၆၅,၀၄၇.၃	၀.၄	၁၈.၄	၂၉၅,၄၄၀.၉	၀.၄	၁၁.၅
၄	လူမှုရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲရေး	၁,၅၇၀,၇၀၂.၁	၂.၆	၄.၃	၁,၆၄၁,၈၃၇.၈	၂.၆	၄.၅
၅	ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာအခြားဝန်ဆောင်မှု	၁,၅၉၈,၁၃၆.၃	၂.၇	၁၂.၁	၁,၇၈၀,၉၅၂.၅	၂.၈	၁၂.၀
၆	ကုန်သွယ်မှု	၁၁,၉၈၅,၇၁၃.၀	၁၈.၄	၆.၈	၁၁,၉၅၄,၇၁၂.၉	၁၈.၄	၇.၀
၄	စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး(ဂျီဒီပီ)	၅၉,၆၇၈,၇၇၆.၈	၁၀၀.၀	၅.၇	၆၃,၈၄၃,၀၃၉.၀	၁၀၀.၀	၇.၀

အမှတ်စဉ်	ကဏ္ဍ	၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် (နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေ)			၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အမျိုးသားစီမံကိန်း)		
		တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)	တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)
၁	ထုတ်လုပ်မှုတန်ဖိုး	၃၄,၈၂၂,၇၇၁.၆	၅၈.၄	၄.၇	၃၇,၂၆၁,၈၁၅.၈	၅၈.၄	၇.၀
၁	လယ်ယာ	၁၁,၄၆၀,၂၁၈.၂	၁၉.၂	၀.၉	၁၁,၉၃၆,၂၆၂.၅	၁၈.၇	၄.၂
၂	သားငါး	၄,၈၉၄,၄၁၃.၂	၈.၂	၁.၅	၅,၀၆၁,၇၂၆.၆	၇.၉	၃.၄
၃	သစ်တော	၄၅,၂၀၈.၂	၀.၁	၆၄.၈	၆၀,၆၃၅.၄	၀.၁	၃၄.၁
၄	စွမ်းအင်	၇၇,၁၈၂.၅	၀.၁	-၁.၇	၈၀,၂၂၀.၀	၀.၁	၃.၉
၅	သတ္တုနှင့်တွင်းထွက်ပစ္စည်း	၅၂၂,၀၄၆.၇	၀.၉	၁.၉	၅၅၄,၈၀၇.၀	၀.၉	၆.၃
၆	စက်မှုလက်မှု	၁၇,၆၄၄,၈၀၇.၁	၂၉.၉	၉.၄	၁၉,၁၆၁,၆၂၄.၁	၂၉.၈	၁၁.၀
၇	လျှပ်စစ်ဓာတ်အား	၈၁၄,၁၀၀.၁	၁.၃	၁၃.၇	၈၅၃,၄၀၈.၈	၁.၃	၄.၈
၈	ဆောက်လုပ်မှု	၃,၃၄၄,၇၈၅.၆	၅.၆	၆.၂	၃,၅၅၃,၁၃၁.၄	၅.၆	၆.၂
၂	ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး	၂၄,၈၅၆,၀၀၅.၂	၄၁.၆	၇.၁	၂၆,၅၈၁,၂၂၃.၂	၄၁.၆	၆.၉
၁	ပို့ဆောင်ရေး	၇,၆၁၇,၅၈၈.၃	၁၂.၈	၆.၈	၈,၁၅၃,၆၉၃.၆	၁၂.၈	၇.၀
၂	ဆက်သွယ်ရေး	၂,၈၂၅,၈၉၈.၂	၄.၅	၇.၁	၂,၉၅၄,၅၈၅.၃	၄.၆	၄.၆
၃	ငွေရေးကြေးရေး	၂၆၅,၀၄၇.၃	၀.၄	၁၈.၄	၂၉၅,၄၄၀.၉	၀.၄	၁၁.၅
၄	လူမှုရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲရေး	၁,၅၇၀,၇၀၂.၁	၂.၆	၄.၃	၁,၆၄၁,၈၃၇.၈	၂.၆	၄.၅
၅	ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာအခြားဝန်ဆောင်မှု	၁,၅၉၈,၁၃၆.၃	၂.၇	၁၂.၁	၁,၇၈၀,၉၅၂.၅	၂.၈	၁၂.၀
၃	ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး	၁၁,၉၈၅,၇၁၃.၀	၁၈.၄	၆.၈	၁၁,၉၅၄,၇၁၂.၉	၁၈.၄	၇.၀
၄	စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး(ဂျီဒီပီ)	၅၉,၆၇၈,၇၇၆.၈	၁၀၀.၀	၅.၇	၆၃,၈၄၃,၀၃၉.၀	၁၀၀.၀	၇.၀

ပူးတွဲ-၃

ပူးတွဲ-၄

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ်အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ  
 တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ်များ၏  
 စုစုပေါင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက်  
 (၂၀၁၀-၂၀၁၁ ဘဏ္ဍာနှစ်၊ ပုံမှန်ဈေးနှုန်းအရ)

၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် အမျိုးသားစီမံကိန်းအရ  
 ကဏ္ဍကြီးများအလိုက် စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုးရည်မှန်းချက်  
 (နှစ်အလိုက်ဈေးနှုန်းအရ)

အမှတ်စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် (နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေ)			၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အမျိုးသားစီမံကိန်း)		
		တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)	တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)
၁	ကချင်ပြည်နယ်	၁,၁၂၈,၆၅၉.၂	၁.၉	၂.၃	၁,၁၉၆,၇၉၉.၉	၁.၉	၆.၀
၂	ကယားပြည်နယ်	၂၀၀,၉၀၆.၁	၀.၃	၃.၀	၂၀၄,၂၇၀.၄	၀.၃	၁.၆
၃	ကရင်ပြည်နယ်	၁,၁၃၉,၀၀၉.၇	၁.၉	၇.၁	၁,၂၀၅,၇၁၀.၄	၁.၉	၆.၇
၄	ချင်းပြည်နယ်	၂၄၄,၁၇၈.၄	၀.၄	၁၇.၅	၂၅၄,၉၂၉.၀	၀.၄	၄.၀
၅	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	၇,၂၉၄,၅၇၅.၀	၁၂.၂	၆.၈	၇,၈၈၉,၈၇၉.၅	၁၂.၄	၈.၂
၆	တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး	၂,၁၂၃,၈၀၀.၉	၃.၅	၄.၄	၂,၂၀၈,၄၈၉.၂	၃.၅	၄.၅
၇	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	၅,၁၇၈,၅၈၆.၅	၈.၇	၅.၄	၅,၄၉၀,၇၃၅.၉	၈.၆	၆.၀
၈	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	၅,၅၅၅,၅၄၄.၅	၉.၃	၃.၆	၅,၉၃၈,၇၆၄.၈	၉.၃	၇.၅
၉	ဗဟိုတိုင်းဒေသကြီး	၆,၇၅၂,၉၈၇.၄	၁၁.၃	၆.၇	၇,၂၃၃,၀၉၅.၉	၁၁.၃	၇.၂
၁၀	မွန်ပြည်နယ်	၂၅၄,၄၆၅.၇	၀.၄	၆.၂	၂၆၅,၇၆၀.၉	၀.၄	၅.၃
၁၁	ရခိုင်ပြည်နယ်	၂,၁၂၂,၃၃၄.၉	၃.၅	၃.၈	၂,၂၀၉,၉၁၁.၅	၃.၅	၄.၁
၁၂	ရှမ်းပြည်နယ်	၁၄,၄၃၃,၃၈၅.၆	၂၄.၂	၇.၇	၁၅,၆၅၃,၇၀၈.၄	၂၄.၅	၈.၅
၁၃	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၃,၇၃၀,၈၄၅.၅	၆.၃	၄.၆	၃,၉၄၅,၅၄၅.၄	၆.၂	၅.၈
၁၄	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	၅,၉၅၅,၃၀၆.၅	၁၀.၀	၂.၅	၆,၃၃၄,၄၅၀.၄	၉.၉	၆.၄
၁၅	နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ	၁,၂၉၂,၉၄၁.၈	၂.၂	၄.၉	၁,၃၆၂,၉၆၆.၄	၂.၁	၅.၄

အမှတ်စဉ်	ကဏ္ဍကြီး/ကဏ္ဍ	၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် (နှစ်ကုန်ခန့်မှန်းခြေ)			၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာနှစ် (အမျိုးသားစီမံကိန်း)		
		တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	တိုးတက်မှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)	တန်ဖိုး	ပါဝင်မှု အမျိုး (ရာခိုင်နှုန်း)	ပြောင်းလဲမှု နှုန်း (ရာခိုင်နှုန်း)
၁	လယ်ယာကဏ္ဍကြီး	၂၀,၄၉၂,၉၆၃.၄	၂၅.၃	၂၀,၇၉၄,၈၈၅.၃	၂၄.၈	၆.၄	
၁	လယ်ယာ	၁၁,၄၆၀,၂၁၈.၂	၁၉.၂	၁၁,၉၃၆,၂၆၂.၅	၁၈.၇	၅.၇	
၂	သားငါး	၆,၈၉၄,၄၁၃.၂	၈.၅	၇,၀၆၁,၇၂၆.၆	၇.၆	၇.၅	
၃	သစ်တော	၄၅,၂၀၈.၂	၀.၁	၆၀,၆၃၅.၄	၀.၁	၃၉.၃	
၂	စက်မှုကဏ္ဍကြီး	၂၄,၈၅၆,၀၀၅.၂	၃၁.၆	၂၆,၅၈၁,၂၂၃.၂	၃၅.၉	၁၅.၅	
၁	စွမ်းအင်	၇၇,၁၈၂.၅	၀.၁	၈၀,၂၂၀.၀	၀.၁	၁.၂	
၂	သတ္တုနှင့်တွင်းထွက်ပစ္စည်း	၅၂၂,၀၄၆.၇	၀.၉	၅၅၄,၈၀၇.၀	၀.၉	၀.၆	
၃	စက်မှုလက်မှု	၁၇,၆၄၄,၈၀၇.၁	၂၉.၉	၁၉,၁၆၁,၆၂၄.၁	၂၉.၈	၁၉.၈	
၄	လျှပ်စစ်ဓာတ်အား	၈၁၄,၁၀၀.၁	၁.၃	၈၅၃,၄၀၈.၈	၁.၃	၅.၆	
၅	ဆောက်လုပ်မှု	၃,၃၄၄,၇၈၅.၆	၅.၆	၃,၅၅၃,၁၃၁.၄	၅.၆	၁၄.၇	
၃	ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍကြီး	၂၄,၈၅၆,၀၀၅.၂	၃၁.၆	၂၆,၅၈၁,၂၂၃.၂	၃၅.၉	၁၅.၅	
၁	ပို့ဆောင်ရေး	၇,၆၁၇,၅၈၈.၃	၁၂.၈	၈,၁၅၃,၆၉၃.၆	၁၂.၈	၁၀.၂	
၂	ဆက်သွယ်ရေး	၂,၈၂၅,၈၉၈.၂	၄.၅	၂,၉၅၄,၅၈၅.၃	၄.၆	၁၀.၂	
၃	ငွေရေးကြေးရေး	၂၆၅,၀၄၇.၃	၀.၄	၂၉၅,၄၄၀.၉	၀.၄	၁၁.၅	
၄	လူမှုရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲရေး	၁,၅၇၀,၇၀၂.၁	၂.၆	၁,၆၄၁,၈၃၇.၈	၂.၆	၄.၅	
၅	ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာအခြားဝန်ဆောင်မှု	၁,၅၉၈,၁၃၆.၃	၂.၇	၁,၇၈၀,၉၅၂.၅	၂.၈	၁၂.၀	
၆	ကုန်သွယ်မှု	၁၁,၉၈၅,၇၁၃.၀	၁၈.၄	၁၁,၉၅၄,၇၁၂.၉	၁၈.၄	၁၅.၅	
၄	စုစုပေါင်းပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုနှင့်ဝန်ဆောင်မှုတန်ဖိုး(ဂျီဒီပီ)	၈၀,၁၂၇,၉၈၃.၄	၁၀၀.၀	၉၁,၃၃၄,၄၅၀.၄	၁၀၀.၀	၁၂.၆	

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်

# မန္တလေးတက္ကသိုလ်၌ ပထမဆုံးအကြိမ် သင်္ကြန်အကြံပြုပွဲတော်ကျင်းပ

မန္တလေး မတ် ၂၅  
မန္တလေးတက္ကသိုလ် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ ပထမဆုံး အကြိမ် သင်္ကြန်အကြံပြုပွဲတော်ကို မတ် ၂၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မန္တလေး တက္ကသိုလ် အားကစားကွင်း၌ ကျင်းပ ခဲ့ရာ မြန်မာ့ရိုးရာ သင်္ကြန်သီချင်းများ၊ ယိမ်းအကများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေကြပြီး ပျော်ရွှင်စွာ ရေပက်ကစားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့ရိုးရာသင်္ကြန်၏ အစဉ်အလာ ကို ထိန်းသိမ်းတတ်စေရန်၊ မန္တလေး တက္ကသိုလ်၏ သင်္ကြန်ပုံရိပ်များကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ရန်နှင့် စာမေးပွဲ ကာလအတွင်း စိတ်ဖိစီးမှုများလျော့ကျ စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အဆိုပါသင်္ကြန် အကြံပြုပွဲတော်ကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပွဲတော်ဖြစ်မြောက်ရေး ကော်မတီမှ

တတိယနှစ်ကျောင်းသား ကိုသီဟကျော် ဇင်က ပြောသည်။

“ဒီပွဲမှာ ရိုးရာသင်္ကြန်ပုံရိပ်တွေကို ဖော်ထုတ်တဲ့အနေနဲ့ မြန်မာသင်္ကြန် သီချင်းတွေကို သီဆိုပြီး မြန်မာ့ဆိုင်းဝိုင်း နဲ့အတူ ကျောင်းသူလေးတွေရဲ့ ယိမ်း အကနဲ့ ဖျော်ဖြေခဲ့ပါတယ်။ ရေဖလား၊ သပြေခက်တွေနဲ့ အချင်းချင်းရေပက် ကစားကြပြီး ဖွင့်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ ဒုတိယပိုင်းမှာ ခေတ်သင်္ကြန်အနေနဲ့ DJ တီးလုံးတွေနဲ့အတူ အဆိုတော် လေ့ဖိုင်းယား၊ ရဲရင့်အောင်၊ အိုအေစစ် စတဲ့ အဆိုတော်တွေရဲ့ သီဆိုမှုနဲ့ အတူ ပျော်ရွှင်စွာကခုန်ရင်း ရေပက် ကစားခဲ့ကြပါတယ်”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ပါဝင် ဆင်နွှဲခဲ့သည့် ဒုတိယနှစ်ကျောင်းသူ

တစ်ဦးကလည်း “စာမေးပွဲဖြေဖို့ တစ်ဘာသာကျန်နေပေမယ့် ဆရာမ တွေကို သပြေခက်နဲ့ရေပက်ပြီး ဂါရဝပြု ချင်လို့လာခဲ့တာပါ။ သူငယ်ချင်းတွေ နဲ့လည်း အပြန်အလှန်ရေပက်ကစားခဲ့ ရလို့ စိတ်ထဲမှာကြည်လင်သွားခဲ့ပါ တယ်”ဟု ပြောသည်။

ယင်းသင်္ကြန်ပွဲတော်ဖြစ်မြောက် ရန်အတွက် ကျောင်းသားဟောင်း များက ငွေကြေးမတည်ကူညီပေးခဲ့ပြီး အခြားအလှူရှင်များ၏ ကူညီပံ့ပိုးမှု များဖြင့် ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ့ရိုးရာသင်္ကြန် အစားအစာများ ဖြစ်သည့် မုန့်လုံးရေပေါ်နှင့် မုန့် လက်ဆောင်းတို့ကိုလည်း ဧည့်ခံကျွေး မွေး၍ နှစ်သစ်ကို အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာ ကြိုဆိုခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



## မူခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံညှိနှိုင်းစဉ်းစား

ရန်ကုန် မတ် ၂၅

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ မတ် ၂၃ ရက်က ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးနှင့် မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာရေကစားနိုင်ရေးအတွက် မူခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းနှင့် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပခဲ့သည်။

အစည်းအဝေးတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးချုပ်ဝင်းနိုင်က ၂၀၁၇ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေးအစီအမံများနှင့်အညီ ရဲတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်ကိုလည်းကောင်း၊ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကာလအတွင်း အများပြည်သူများ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာရေကစားနိုင်ရေးအတွက် လုံခြုံရေး၊ မူခင်းကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်တားဆီး ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးနှင့် ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရေးတို့ကို ယခုအချိန်မှစတင်၍ အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် သင်္ကြန် ပွဲတော်အတွင်း အများပြည်သူအတွက် ဝန်ဆောင်မှုများကို ယခင်နှစ်ထက် ပိုမိုတိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ပေးသွားရန်ကို လည်းကောင်း မှာကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသူများမှ လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ထားမှုအခြေအနေများကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဦးစီးအရာရှိ (ပထမတန်း)၊ ရဲအကူတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ဌာနခွဲမှူးများ၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



**နေပြည်တော် မတ် ၂၅**  
ထူးခြားသည့် နေအပူချိန်များမှာ ချောက်မြို့နှင့် ဘော်လခဲမြို့တို့တွင် ၄၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်စီ နေပြည်တော်(ဇေယျာသီရိ)၊ ကျောက်ဆည်မြို့၊ မင်းဘူးမြို့၊ မကွေးမြို့၊ အောင်လံမြို့၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့၊ ပြည်မြို့၊ တောင်ငူမြို့နှင့် ရွှေကျင်မြို့တို့တွင် ၄၀ ဒီဂရီ စင်တီဂရိတ်စီတို့ ဖြစ်ကြသည်။ မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်မှာ မြိတ်မြို့တွင် ၀ ဒီမီမီ ၉၀ လက်မ ဖြစ်သည်။

(မိုး/ဇေ)

## ရေပူနှင့် မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၂၅  
တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီး ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်း ချောင့် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း တို့အား ဌာနဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းအဖွဲ့များ ဖြင့် မတ် ၁ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး မတ် ၂၄ ရက်က မန္တလေး-မုဆယ် ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၆၈၉ စီး၊ သွင်းကုန် ၈၀၄ စီး၊ ရန်ကုန်- မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ် မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၅၂ စီး၊ သွင်းကုန် ၁၆၃ စီး ကုန်စည်များသယ်ယူပို့ဆောင်လျက် ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်း များကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ မတ် ၂၄ ရက် ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု တစ်ခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂ သန်းခန့် နှင့် မရမ်းချောင့်အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး

စခန်းက တားဆီးမှု လေးခု ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၅ ဒသမ ၂၃၇ သန်းခန့် စုစုပေါင်းငါးခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၇ ဒသမ ၂၃၇ သန်းခန့် ဖမ်းဆီးရမိ ကြောင်း သိရသည်။

ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် မတ် ၂၃ ရက်က မုဆယ်မှ မန္တလေးသို့ သွားရောက် မည့် Winner Express ခရီးသယ်တင်ယာဉ်ကို ရေပူအမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေး



တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာတင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသော စပီကာ(အသေး)များ၊ Welding Machine နှာရီများ၊ Handphone များနှင့် အဝတ်အထည်များ

အဖွဲ့က စစ်ဆေးခဲ့ရာ တရားဝင် စာရွက် စာတမ်းအထောက်အထား တစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသော စပီကာ(အသေး) များ၊ Welding Machine၊ နှာရီ များ၊ Handphone များနှင့် အဝတ် အထည်များ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်း တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၂ သန်းခန့်အား တွေ့ရှိ ၍ ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။

(သတင်းစဉ်)

**အများပြည်သူထံသို့ အသိပေး**

ရန်ကုန် မတ် ၂၅  
ရတနာကမ်းလွန် သဘာဝဓာတ်ငွေပိုက်လိုင်း Shut Down လုပ်ငန်းအား ၂၅-၃-၂၀၁၇ ၂-၄-၂၀၁၇ ရက်အထိ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ ရတနာကမ်းလွန်ဓာတ်ငွေသုံး စက်ရုံများမှ ထုတ်လုပ်မှု လျော့နည်းသွားသဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း (40-80)MW ခန့် အလှည့်ကျ ဝန်အားလျော့မှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ရန်ကုန် ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးမှုစနစ် တည်ငြိမ်စေရေးအတွက် ဝန်အားလျော့ချခြင်းကြောင့် ယာယီမီးပြတ်တောက်မှုများ ပေါ်ပေါက်ရမှုအပေါ် နားလည်ခွင့်လွှတ်ပေးပါရန် ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ အများပြည်သူထံသို့ အသိပေး ပန်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)



ပဟန်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ရုံးတွင်း စာကြည့်တိုက်ဝန်ဆောင်မှု အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲအား ပြုတည်ကျောင်းစီ စာကြည့်တိုက်မှ ဆရာမ ဒေါ်မိုးမိုးနှင့် သပြေအဖွဲ့ မတ် ၂၂ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်က ပို့ချစဉ်

မေသန္တာ(ပြန်/ဆက်)

အများအားဖြင့် သာယာမည် နေပြည်တော် မတ် ၂၅ - နေပြည်တော် နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့အများအားဖြင့်သာယာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် (မိုး/ဇေ)



# ရန်ကုန်စာအုပ်လမ်းသို့ လာရောက်လေ့လာစေချင်

**ရန်ကုန် မတ် ၂၅**  
စာအုပ်စာပေပွဲခြားရေး အစီအစဉ်အရ ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ဝန်ကြီးများရုံးရှေ့၊ ဗဟိုပုံနှိပ်တိုက် စက်ရုံရှေ့ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းရုံး (ရန်ကုန်ရုံးခွဲ) ရှေ့နှင့် အနောက်ဘက်လမ်း ဗဟိုပုံနှိပ်တိုက်တက်ခြမ်း မျက်နှာစာတိုက် စနေ၊ တနင်္ဂနွေရက်များတွင် ဖွင့်လှစ် ရောင်းချလျက်ရှိသည့် ရန်ကုန်စာအုပ်လမ်းတွင် တိုက်ရိုက်ရောင်းချသည့် စာပေတိုက်များ၊ စာပေတိုက်ပေါင်းစုံမှ စာအုပ်များကို တစ်စုတစ်ဝေးတည်း စုစည်းရောင်းချနေသည့် စာအုပ်ဆိုင်များ

အပါအဝင် စာအုပ်ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၁၀၀ ကျော် ဖွင့်လှစ်ထားရာ စာပေ ချစ်မြတ်နိုးသူများနှင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။  
ယနေ့ စနေနေ့ အားလပ်ရက် နံနက်ပိုင်း၌ ဝယ်ယူသူ၊ လေ့လာသူများ နည်းပါးပြီး ညနေပိုင်းတွင် ဝယ်ယူသူ၊ လေ့လာသူများဖြင့် ပြန်လည်စည်ကားလာသည်။  
စာအုပ် အရောင်းဆိုင်များတွင် စာပေချစ်မြတ်နိုးသူများအတွက် တာဝာရပ်မျိုးစုံ စာအုပ်များ၊ သုတ၊ ရသ အဟောင်း၊ အသစ်လုံးချင်းဝတ္ထုတို၊ ဝတ္ထုရှည်စာအုပ်များ၊ ရှားပါးသည့်

စာအုပ်များ၊ တာဝာရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ သုတ၊ ရသစာအုပ်များ၊ ကလေးငယ်များအတွက် ကျောင်းသုံးစာအုပ်နှင့် ပုံပြင်စာအုပ်များ၊ လွယ်အိတ်များကို ခင်းကျင်းရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။  
အချို့သောစာအုပ်ဆိုင်များသည် စာအုပ်များကို အထူးလျှော့စျေးဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ စာချစ်သူ၊ စာပေမေ့သူများ၊ တစ်ခါတစ်ခေါက် လာရောက် လေ့လာစေချင်ပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်လိုက်ရပါသည်။  
**ဖော်မင်းလတ်**

# ရေကြည်မြို့တွင် အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ အခမဲ့ဆေးကုသ

**ရေကြည် မတ် ၂၅**  
ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ရေကြည်မြို့နယ် ရေကြည်ခန်းမတွင် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမျိုးညွန့်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမိုးဦးနှင့် မြို့နယ်ကျန်းမာရေး ကြီးကြပ်မှုကော်မတီနှင့် မြို့နယ်ဆေးရုံကြီးကြပ်မှုကော်မတီ တို့၏ ဦးဆောင်မှုတို့ဖြင့် ပါမောက္ခ ဒေါ်ရင်ရင်ထွန်း ဦးဆောင်သော ရွှေရောင်နှင်းဆီ ကင်ဆာဇာတိဒေသကြီးကုသိုလ်ဖြစ် အခမဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အထူးကု ဆရာဝန်ကြီးများအဖွဲ့တို့က ဆေးကုသပေးခဲ့သည်။



အဆိုပါ ဆေးကုသပေးသော ဆရာဝန်ကြီးများ အဖွဲ့အား မြို့နယ်ကုသရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာဇော်အောင်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့များနှင့် မြို့မ/မြို့ဖများက အားပေးကူညီဆောင်ရွက်ပေးပြီး GLORIOUS FAMILY CO., Ltd. နှင့် ဦးစိုးနိုင် ခေါင်းဆောင်သော ရေကြည်ကြိမ် ကိုယ်စားလှယ်မိသားစုတို့က ဆေးပါးကုသမှုခံယူသူ လူနာရှင်ပြည်သူများအား ကုသိုလ်ဖြစ် ထမင်းဘူးများ လှူဒါန်းပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် မြန်/ဆက်)

ဆေးကုသပေးရာတွင် အထွေထွေ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများ စစ်ဆေးကုသပေးခြင်းတို့ကို ဆရာဝန်ကြီးတို့က အဖွဲ့လိုက်စုပေါင်း၍ နံနက် ၁၀နာရီခွဲမှစ၍ လူ ၄၀၀ အား စမ်းသပ်ကုသပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

# မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်း အာရှဖလားခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် အပြီးသတ်လူရွေး

**ရန်ကုန် မတ် ၂၅**  
အာရှဘေလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးကျင်းပမည့် ၂၀၁၈ အာရှဖလားအမျိုးသမီးခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်ရန် အပြီးသတ်ကစားသမား ၂၃ ဦး ရွေးချယ်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် ယင်းခြေစစ်ပွဲတွင် အုပ်စု(ဃ) ၌ ပါဝင်လျက်ရှိသည်။  
ခြေစစ်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းတွင် အုပ်ချုပ်သူအဖြစ် ဒေါ်မြတ်မြတ်ဦး၊ နည်းပြချုပ်အဖြစ် ရော်ဂျာရိုင်နာ၊ လက်ထောက်နည်းပြများအဖြစ် ဒေါ်သက်သက်ဝင်းနှင့် ဦးအောင်နိုင်၊ ဝိုးနည်းပြအဖြစ် ဦးကိုကိုအောင်၊ အသင်းဆရာဝန်အဖြစ် ဒေါ်ယုနုနုအောင်၊ အကြံပေးအဖြစ် ဦးထွန်းဇော်၊ ကစားသမားများအဖြစ် ဝိုးသမား၊ မြဖွဲ့ပုံ၊ မေဇင်နွယ်၊ ဇာဇာဖြင့်၊ နောက်တန်း-ခင်သန်းဝေ၊ ငယ်ငယ်ထွန်း၊ ဇင်မာထွန်း၊ လှဲလှဲလှိုင်၊ ဇင်မာဝင်း၊ ဖူးပွင့်ခိုင်၊ ဝေဝေအောင်၊ အေးအေးမိုး၊ အလယ်တန်း-ခင်မာလာထွန်း၊ စန်းစန်းမော်၊ နော်အားလိုဝါ၊ ဖော၊ ခင်မိုးထွန်း၊ ရူမီခိုင်၊ အေးမိုးမြတ်၊ မေသူကျော်၊ လှယုဝင်း၊ ရေတန်း -ခင်မိုးဝေ၊ ရီရီဦး၊ ဝင်းသီဂီထွန်း၊ ဂျုလိုင်ကျော်တို့ ပါဝင်ကြသည်။ မြန်မာအသင်းယှဉ်ပြိုင်မည့် ခြေစစ်ပွဲအုပ်စု (ဃ) စွဲစဉ်များကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်အထိ ဝီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပ

မည်ဖြစ်ပြီး ဝီယက်နမ်၊ အီရန်၊ ဆီးရီးယား၊ စင်ကာပူတို့နှင့် တစ်အုပ်စုတည်း ကျရောက်လျက်ရှိသည်။ ခြေစစ်ပွဲကျင်းပမည့် ပုံစံအရ အုပ်စုလေးခုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စုတစ်ခုစီမှ အမှတ်အများဆုံးရရှိသည့် ထိပ်ဆုံးတစ်သင်းစီသာ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်မည်ဖြစ်သည်။ ယင်းအတွက်ကြောင့် မြန်မာအသင်းသည် ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်ရန် အိမ်ရှင်ဝီယက်နမ်အသင်းနှင့် အဓိကယှဉ်ပြိုင်ရဖွယ်ရှိနေသည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုစဉ်များအဖြစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် အီရန်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် ဆီးရီးယား၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်တွင် စင်ကာပူ၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် ဝီယက်နမ်အသင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းကို နည်းပြချုပ်အဖြစ် နယ်သာလန်နိုင်ငံသား ရော်ဂျာရိုင်နာက ကိုင်တွယ်နေပြီး ၎င်းလက်ထက်တွင် ပထမဆုံးယှဉ်ပြိုင်သည့် အာရှအဆင့်ပြိုင်ပွဲလည်း ဖြစ်သည်။  
မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းသည် အာရှဖလား အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် ၂၀၀၃ ခုနှစ်မှစ၍ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့ပြီး ၂၀၀၇၊ ၂၀၀၆၊ ၂၀၀၁၊ ၂၀၀၄ ခုနှစ်တို့တွင် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ရခဲ့ကာ လေးကြိမ်စလုံး အုပ်စုအဆင့်မှ ထွက်ခဲ့ရသည်။  
**ညီမြတ်သော်တာ**

# ၂၀၁၇ ခုနှစ် (၇)ကြိမ်မြောက် ဂျပန်ဖလားကရာတေးဒိုပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲကျင်းပ

**ရန်ကုန် မတ် ၂၅**  
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကရာတေးဒိုအဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် (၇)ကြိမ်မြောက် ဂျပန်ဖလားကရာတေးဒိုပြိုင်ပွဲ ဆုပေးပွဲနှင့် ခြင်းအခမ်းအနားကို မတ် ၂၄ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသားအားကစားပြိုင်ပွဲရုံ (၁) သုဝဏ္ဏံ၌ ကျင်းပသည်။ ဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကရာတေးဒိုအဖွဲ့ချုပ်မှ အမှုဆောင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဂျပန်ကုန်သည်ကြီးများအသင်း JCCM ဥက္ကဋ္ဌ Mr.Ryotaro Sumi၊ ရန်ကုန်ဂျပန်အသင်း (YJA) ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Shigeto Motomiya နှင့်တာဝန်ရှိသူများက ပြိုင်ပွဲအလိုက် ဆုရရှိသူများအား ဆုချီးမြှင့်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ကရာတေးဒိုအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာဝင်းဇော်၊ ဂျပန် သံအမှတ်ကြီး H.E.Mr.Tateshi Higuchi တို့က အကောင်းဆုံးဆုရ အားကစားသမားများဖြစ်သည့် (Senior) တန်း အမျိုးသားတစ်ဦးချင်း “ခတ” ပြိုင်ပွဲ၌ သဘာဝသယံဇာတနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ မင်းဟိန်းခန့်၊ အမျိုးသား (၆၇) ကီလိုနှင့် အောက် “ကုမိတို” ပြိုင်ပွဲတွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ အောင်ကျော်စိုး၊ အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်း “ခတ” ပြိုင်ပွဲတွင် ရှမ်းပြည်နယ်မှ ရီနွယ်ထွန်း၊ အမျိုးသမီး (၅၅) ကီလိုနှင့်အောက် “ကုမိတို” ပြိုင်ပွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဖေရယ်ဖောနှင့် Junior တန်း

အမျိုးသမီး (၅၃) ကီလို အထက် “ကုမိတို” ပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေးသိပ္ပံမှ သက်ဖူးဝေ၊ အမျိုးသား (၆၁) ကီလို အထက် “ကုမိတို” ပြိုင်ပွဲတွင် မန္တလေး (သိပ္ပံ) မေမင်းထွန်း၊ (Cadet) တန်း အမျိုးသမီး (၄၇) ကီလို အထက် “ကုမိတို” ပြိုင်ပွဲတွင် ကယားပြည်နယ်မှ နေပြည်ထွန်း၊ အမျိုးသား (၅၇) ကီလိုအထက် “ကုမိတို” ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန် (သိပ္ပံ) မှ ဘုန်းမြတ်စံတို့နှင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ် (၇) ကြိမ် မြောက် ဂျပန်ဖလား ကရာတေးဒိုပြိုင်ပွဲတွင် တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုပေးရရှိသော ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနတို့အား အကောင်းဆုံးဆုပေးလားတီနှင့်အတူ တံခွန်စိုက်ခိုင်းဆုပေးလားများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ **တင်စိုး (မြန်မာ့အလင်း)**

 <p><b>အဘိဓမ္မာပြန့်ပွားရေးအသင်းကြီး၏</b> ၁၃၇၈ ခုနှစ် (၅၇) ကြိမ်မြောက် ဩဝါဒါစရိယဆရာတော်ကြီးများအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲ၊ ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးနှစ်ပါး၏ နိုင်ငံတော်မှ ဆက်တမ်းသောဘွဲ့တံဆိပ်တော်များ အတွက် ဂုဏ်သိက္ခာပေးခြင်းနှင့် အဘိဓမ္မာသင်တန်းပြ ဆရာ/ဆရာမကြီးများအား ဂုဏ်ပြုထောက်ပံ့ပေးခြင်း အခမ်းအနား ဖိတ်ကြားလွှာ</p>	 <p><b>နိုင်ငံတော်မှ ဆက်တမ်းသော</b> ဂုဏ်ထူးဆောင်ပေးပါရ (D.L.H) ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိ သာသနာ့တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်)၊ ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ကုမာရ မဟာထေရ် အရှင်သုဗြတ်</p>
<p>နိုင်ငံတော်မှ ဆက်တမ်းသော အဘိဓမ္မာပညာရှင် ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ သာသနာ့ပိုင် သိက္ခာပေးရရှိသူတို့အား အစီပတ်ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဥက္ကဋ္ဌ မဟာထေရ် အရှင်သုဗြတ်</p>	<p>နိုင်ငံတော်မှ ဆက်တမ်းသော ဂုဏ်ထူးဆောင်ပေးပါရ (D.L.H) ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ရ နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိ သာသနာ့တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်)၊ ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ကုမာရ မဟာထေရ် အရှင်သုဗြတ်</p>

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဝဟန်းမြို့နယ်၊ မြို့မရပ်ကွက်၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဖောန်း(၃)လမ်း၊ မှတ်တိုင်အနီး၊  
အဘိဓမ္မာပညာရှင် အဘိဓမ္မာ ဓမ္မစိယာန်တော်ကြီး (စတုတ္ထထပ်) ၌  
ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မာသင်တန်းသို့/သာယာများ၊ ဓမ္မစိတ်ဆွေးနွေးခြင်း  
စိယာန်တော်အလှူရှင်များအနေဖြင့် အခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ကြည့်ရှုလှူဒါန်းပူဇော်နိုင်ကြပါရန်  
လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။ အလှူရှင်များအနေဖြင့် လှူဒါန်းလိုပါက  
ဖုန်း ၀၉ ၅၃၉၂၄၆၈၊ ၀၉ ၇၈၅၅၆၆၈၅၊ ၀၉ ၂၅၀၀၈၃၀၆၉ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

## စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းပြီးစီးခြင်း

ရန်ကုန်မြို့၊ သုဝဏ္ဏနေ  
ဗိုလ်ချုပ်ဇေယျကျော်ထင်ဝင်းမြင့်(ငြိမ်း)-ဒေါ်နီနီတို့၏သားငယ်  
**ဇာနည်ဝင်းမြင့်(ခ)ကောင်းသစ်ဝင်းမြင့် B.A(Eco)**  
နှင့်  
ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်နေ  
ဦးဇော်ဝိတ်(Project Director, Asia World Co., Ltd)-  
ဒေါ်စန်းစန်းဌေး  
တို့၏တစ်ဦးတည်းသောသမီး  
**ဖွေးအိဖြူ**  
**(B.Com, LCCI Level 3, CAT, ACCA - Final)**  
တို့သည် ဂုဏ်သရေရှိ လူကြီးမင်းများနှင့် နှစ်ဖက်သော မိဘဆွေမျိုးများ၏  
ရှေ့မှောက်၌ ၂၄-၃-၂၀၁၇ရက် (သောကြာနေ့)တွင် စေ့စပ်ကြောင်းလမ်း  
ပြီးစီးပါကြောင်း။  
**ဇာနည်ဝင်းမြင့်(ခ)ကောင်းသစ်ဝင်းမြင့် - ဖွေးအိဖြူ**

### ဝန်ထမ်းတစ်ဦးအလိုရှိသည်

ဗုဒ္ဓသာသနာ့ဂုဏ်အဖွဲ့ချုပ်ရုံးတွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော အောက်ဖော်ပြပါ  
ရာထူးအတွက် လျှောက်လွှာများ တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ လျှောက်ထားသူသည် မြန်မာ  
နိုင်ငံသား၊ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်၊ ရတနာသုံးပါးကို အထူးကိုးရှိုင်း ရှိသော ကိုယ်ပိုင်  
အမျိုးသား ဖြစ်ရပါမည်။

**စီမံရေးရာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး(၁)ဦး**  
**(ဘွဲ့ရလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိသူ၊ အသက်(၃၅)နှစ်မှ (၅၅)နှစ်အတွင်း)**

လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကိုယ်ရေးအချက်အလက် အပြည့်အစုံ (CV)  
ဖြင့် အကျင့်စာရိတ္တကောင်း မွန်ကြောင်း ရှစ်ခန်းထောက်ခံစာမူရင်းနှင့်၊ ဘွဲ့လက်မှတ်  
မိတ္တူ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ သန်းခေါင်စာရင်းမိတ္တူ၊ Passport ဓာတ်ပုံ(၂)ပုံ၊ တစ်ကိုယ်  
လုံးပုံဓာတ်ပုံ(၂)ပုံနှင့်အတူ ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၁၀)ရက်အတွင်း ဦးလှဟန်  
(အုပ်ချုပ်ရေးမှူး-ဆွမ်း)ထံ ၊ နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၄:၀၀)နာရီတွင် အောက်ဖော်  
ပြပါလိပ်စာသို့ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

မဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာ၊  
အမှတ်(၁၆)သာသနာ့ရိပ်သာလမ်း၊  
ဗဟန်း၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း- ၅၄၁၉၇၁၊ ၅၄၅၉၁၈

<p><b>တိုက်ခန်းငှားရန်ရှိသည်</b> ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊ နတ်ချောင်း ရပ်ကွက်၊ အသောကလမ်း၊ အမှတ် ၄၆၊ လေးလွှာ(ဘီ)အား ဝိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင် ငှားပေး ပါမည်။ အိမ်အကျယ်အဝန်း( ၃၅ပေ x ၆၀ ပေ )၊ အခန်း(၂)ခန်းပွဲပြီး၊ ရေချိုးခန်း၊ မီးခိုးချောင် အပြည့်အစုံ။ (ဈေးနှုန်း နှစ်သိန်း၊ ငှားမည် သူသာ ကိုယ်တိုင်ဆက်သွယ်ပါ။ ဆက်သွယ်ရန်- ဖုန်း-၀၉-၇၇၇၇၁၃၆၆၆</p>	<p><b>ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း</b> ယာဉ်အမှတ် BB/9055 Toyota Mark GX 110 SL(4x2)R ယာဉ်လက် ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ရွှယ်ခိုင်၊ ၁၃/ကလန်(နိုင်) ၀၀၈၄၆၆၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံသားအထောက် အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ် တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မုဆယ်)မုဆယ်မြို့</p>	<p><b>ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း</b> ယာဉ်အမှတ် 11/4595 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပြီး ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပြီး ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန(ရွာသာကြီး)</p>	<p><b>ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း</b> ယာဉ်အမှတ် 5C/7590 ၏ ဖောင်းကြွပျောက်ပြီး ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပြီး ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန(ရွာသာကြီး)</p>
---	---	---	---

ခ ရိုး သွား ဆောင်း ပါး

# စစ်ကိုင်းဆီသို့

## သတင်းဆောင်းပါး-မောင်မောင်မြင့်ဆွ ဓာတ်ပုံ-မောင်ချစ်ကြည်

ဧရာဝတီမြစ်ရေပြင်ကို ဖြတ်သန်းတိုက်ခတ်လာသော လေက အေးမြနေသည်။ ဧရာဝတီမြစ်အပေါ် ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်ထားသည့် ဧရာဝတီတံတား(ရတနာပုံ)ပေါ် ကားဖြင့်မောင်းနှင်ဖြတ်သန်းချိန်၌ နံနက်ခင်း မြူတွေဝေနေသည်။ ဆောင်းအကုန် နွေအကူး ရာသီပြောင်းဖြစ်ရာ နံနက်စောစော အအေးဓာတ်က မသိမသာ လွှမ်းခြုံ နေသည်။ တံတားပေါ်ဖြတ်သန်းရင်း ဘယ်ဘက်ကိုကြည့်လိုက်ရာ သက်တမ်းရင့် အင်းဝတံတားကို လှမ်းမြင်ရသည်။ တံတားကိုကျော်လိုက်သည်နှင့် စစ်ကိုင်းမြို့သို့ ရောက်ရှိလာသည်။ ‘ဧယျာရွှေမြေစစ်ကိုင်းတိုင်းမှ ကြိုဆိုပါ၏’ ဟူသော ခွံညား ထည်ဝါလှသည့် ကြိုဆိုရေးမှန်ကို မြင်တွေ့လိုက်ရသည်။ သမိုင်းရာဇဝင်များတွင် နာမည်ကျော်သည့် စစ်ကိုင်းမြို့သို့ ကျွန်တော်တို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြပြီဖြစ်သည်။

တကယ်တော့ စစ်ကိုင်းမြို့သို့ ကျွန်တော် အကြိမ်ကြိမ်ရောက်ရှိခဲ့ဖူးသည်။ တစ်ခါ တစ်ရံ တာဝန်ဖြင့် ဖြတ်သွားဖြတ်လာ၊ တစ်ခါတစ်ရံ ဘုရားဖူးဖြစ်ရာ ကျွန်တော်နှင့် မိမိ၊ စစ်ကိုင်းမြို့က ရာဇဝင်ထဲမှ ထင်ရှားသည့်မြို့ဖြစ်သလို ဘုရားပုထိုးစေတီများ လည်း များပြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပုဂံပြီးလျှင် စစ်ကိုင်းမြို့သည် ဘုရားပုထိုးစေတီ အများဆုံးမြို့ဖြစ်ရာ ခရီးသွားဧည့်သည်နှင့် ဘုရားဖူးဧည့်သည်များ မပြတ်လာရောက် လေ့ရှိသည့်မြို့လည်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ခရီးလမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်သော စစ်ကိုင်းမြို့သည် မန္တလေးမြို့နှင့် ၁၂ မိုင်ခန့်သာဝေးရာ မန္တလေးနှင့် စစ်ကိုင်းသည် နီးကပ်ဆက်စပ်လျက်ရှိသဖြင့် စည်ကားသည်။ ကျွန်တော်တို့ မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် စစ်ကိုင်းမြို့အတွင်း ဝင်ရောက်လာ ခဲ့ကြသည်။ မော်တော်ယာဉ်နှင့် ဆိုင်ကယ်များ အများဆုံး မောင်းနှင်သွားလာသည် ဖြစ်ရာ ကားလမ်းပေါ်တွင် ကားများ၊ ဆိုင်ကယ်များ ပြတ်တောက်သွားသည်ဟူ၍ မရှိချေ။

စစ်ကိုင်းမြို့တွင်းလမ်းအတိုင်း ကားကိုမောင်းဝင်လာခဲ့ရာ သီရိမင်္ဂလာတံတား အဆင်း အိုးဘိုအိုးဘိုခိုက်ထူထားသော စစ်ကိုင်းမြို့ကို စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည့် အသင်္ခယာစောယွမ်းပုံ ကြေးရုပ်တုကို လှမ်းမြင်ရသည်။ အမြင့် ၁၃ ပေရှိသည့် အသင်္ခယာစောယွမ်းရုပ်တုသည် ကြေးဖြင့်ပြုလုပ်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ဓားလွတ်ဆွဲထုတ် နေဟန် ပြုလုပ်ထားခြင်းဖြစ်ရာ အသက်ဝင်ကာ မာန်အပြည့်ရှိနေသည်။

အသင်္ခယာစောယွမ်းသည် တစ်စီးရှင်သီဟသူ၏ သားဖြစ်ပြီး စစ်ကိုင်းမြို့ကို သက္ကရာဇ် ၆၈၄ ခုနှစ် (ခရစ်နှစ် ၁၃၂၂ ခုနှစ်) တွင် တည်ဆောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ‘သာယာဝိုင်း၊ စစ်ကိုင်းတည်’ ဟူသော ရှေးစကားအရ သက္ကရာဇ် ၆၈၄ ခုနှစ် တွင် တည်ထောင်ခဲ့သော စစ်ကိုင်းမြို့သည် မြန်မာ့ရာဇဝင်တွင် ဧယျာပူရအမည်ဖြင့် ထင်ရှားခဲ့ပြီး မင်းနေပြည်တော်လည်း ဖြစ်ခဲ့သည်။ စစ်ကိုင်းမင်းဆက် ခုနစ်ဆက် ရှိခဲ့ပြီး နန်းစံသက်တမ်း နှစ် ၅၀ ခန့်ရှိခဲ့ကြောင်း သမိုင်းမှတ်တမ်းများတွင် လေ့လာခဲ့ဖူး သည်ကို ပြန်သတိရမိသည်။

**စစ်ကိုင်းမြို့ မြဝတီရပ်တွင် တည်ရှိသော အစေခံ ခံတပ်နေရာသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ အစေခံ ခံတပ်ကို မင်းတုန်းမင်းလက်ထက် ၁၈၇၅ ခုနှစ်တွင် အီတလီလူမျိုး ကွန်မိတီက ဦးဆောင်ကာ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု မှတ်သားဖူးသည်။ အစေခံ ခံတပ်သည် အရှေ့အနောက် ပေ ၃၅၀၊ တောင်မြောက် ပေ ၂၅၀ ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ တတိယစစ်ပွဲအတွင်း ခုခံမှုပြုလုပ်ကြရန် ကြေးနန်းကြောင့် အစေခံခံတပ်မှ တိုက်ခိုက်ခြင်းမပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အစေခံ ခံတပ်ကို ကြည့်ရှုလေ့လာပြီးနောက် ကျွန်တော်တို့ ပြန်ထွက်လာခဲ့ကြ သည်။ အစေခံ ခံတပ် တံခါးများကို သေ့ခတ်ထားသဖြင့် အတွင်းဘက်သို့ မဝင်ရောက်နိုင်ဘဲ အပြင်ဘက်မှသာ ကျွန်တော်တို့ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အစေခံခံတပ်၊ အင်းဝ ဆင်ကျုံးခံတပ်နှင့် ရွှေကြက်ယက် သပြေတန်းခံတပ်တို့သည် သုံးပွင့်ဆိုင် တည်ရှိနေကြခြင်းဖြစ်သည်။**



တကယ်တော့ စစ်ကိုင်းသည် ရှမ်းဘာသာစကားဖြင့် ရေစီးသန်သောမြစ်ဟု အဓိပ္ပာယ် ရပြီး ကုန်းဘောင်ခေတ်တွင် နောင်တော်ကြီးမင်း လက်ထက်၌ မင်းနေပြည်တော် ပြန်ဖြစ်ခဲ့သည်။ ကျွန်တော်တို့ စစ်ကိုင်းမြို့တွင် လိုက်လံလေ့လာခဲ့ရာ လမ်းမကြီးဘေး ဝဲယာတွင် အိုးအိမ်ကောင်းများစွာကို တွေ့ရသည်။ ရှေးဟောင်းအိမ်ကြီးအချို့ကိုလည်း တွေ့မြင်ရသလို ဆောက်လုပ်စ တိုက်တာနေအိမ်များလည်း တွေ့မြင်ရသည်။ ကျွန်တော်တို့ စစ်ကိုင်းမြို့ မြဝတီရပ်တွင်တည်ရှိသော အစေခံ ခံတပ်နေရာသို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ အစေခံ ခံတပ်ကို မင်းတုန်းမင်းလက်ထက် ၁၈၇၅ ခုနှစ်တွင် အီတလီလူမျိုး ကွန်မိတီက ဦးဆောင်ကာ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု မှတ်သား ဖူးသည်။ အစေခံ ခံတပ်သည် အရှေ့အနောက် ပေ ၃၅၀၊ တောင်မြောက် ပေ ၂၅၀ ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ တတိယစစ်ပွဲအတွင်း ခုခံမှုပြုလုပ်ကြရန် ကြေးနန်းကြောင့် အစေခံခံတပ်မှ တိုက်ခိုက်ခြင်းမပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ အစေခံ ခံတပ်ကို ကြည့်ရှုလေ့လာပြီးနောက် ကျွန်တော်တို့ ပြန်ထွက်လာခဲ့ကြ သည်။ အစေခံ ခံတပ် တံခါးများကို သေ့ခတ်ထားသဖြင့် အတွင်းဘက်သို့ မဝင်ရောက်နိုင်ဘဲ အပြင်ဘက်မှသာ ကျွန်တော်တို့ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အစေခံခံတပ်၊ အင်းဝ ဆင်ကျုံးခံတပ်နှင့် ရွှေကြက်ယက် သပြေတန်းခံတပ်တို့သည်

သုံးပွင့်ဆိုင် တည်ရှိနေကြခြင်းဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းမြို့ရောက်သူတိုင်းသည် စစ်ကိုင်းတောင်ရိုးပေါ်ရှိ ဆွမ်းဦးပုညရှင်ဘုရားနှင့် အခြားစေတီပုထိုးများကို သွားရောက်လေ့လာ ဖူးမြော်ကြလေ့ရှိသည်။ ဘုရားဖူးများ ကလည်း စစ်ကိုင်းမြို့တွင်းထက် စစ်ကိုင်းတောင်ပေါ်ရှိ ဘုရားပုထိုးစေတီများကို သွားရောက်ဖူးမြော်ကြသည်ဖြစ်ရာ စစ်ကိုင်းမြို့တွင်းကို နှံ့နှံ့စပ်စပ် လှည့်လည်လေ့လာ ကြသူ နည်းပါးလေသည်။

ကျွန်တော်တို့ ငါးထပ်ကြီးဘုရားသို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။ တိတ်ဆိတ်အေးချမ်းပြီး ကြည်ညိုဖွယ်ကောင်းသော ဘုရားတစ်ဆူပင်ဖြစ်သည်။ ငါးထပ်ကြီးဘုရား ရုပ်ပွားတော်သည် အရွယ်အစားကြီးမားပြီး သာလွန်မင်း၏သားတော် ပင်းတလဲမင်း က မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၀၁၀ ပြည့်နှစ်မှာ တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ အေးချမ်းတိတ်ဆိတ်ကာ ကြည်ညိုဖွယ်ဆောင်တော်မူသော ဘုရားတစ်ဆူ လည်းဖြစ်သည်။ ငါးထပ်ကြီးဘုရားကို ဦးချဖူးမြော်ပြီးနောက် ကျွန်တော်တို့ ပြန်ထွက် လာခဲ့ကြသည်။

ကျွန်တော်တို့စစ်ကိုင်းမြို့တွင်း လိုက်လံလေ့လာရင်း စစ်ကိုင်းဇာတိ စာရေးဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်မျိုးချစ်၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ် ဒုတိယအဓိပတိ ဆရာကြီးဦးကိုလေး(ဧယျာ မောင်) စာရေးဆရာမဟာဆွေ၊ ရုပ်ရှင်မင်းသားကြီး ဧယျာတို့ကို သတိရလွှမ်းဆွတ်မိ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထင်ရှားကျော်ကြားသူများဖြစ်ပြီး တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ တိုင်းကျိုးပြည့်ပြု ဆောင်ရွက်သွားကြသည်မှာ အမှတ်ရဖွယ်ပင်။ ဓမ္မဒုတ ဒေါက်တာ အရှင်ဆေကိန္ဒ၊ လူရှင်တော် ဦးဓာတ်ခိုး၊ မြို့တော်သိန်းအောင်နှင့် ပထမဆုံး အတယ်ဒီမိုကရေစီရည် ရုပ်ရှင်မင်းသားကျော်ဝင်းတို့မှာလည်း စစ်ကိုင်း ရွာသစ်ကြီး ဇာတိဖြစ်ရာ စစ်ကိုင်းမြေက အမှတ်တရရှိစရာ များလေသည်။

ကျွန်တော်တို့ မော်တော်ယာဉ်ကို ဖြည်းဖြည်းမောင်းရင်း စစ်ကိုင်းမြို့ကို လိုက်လံ လေ့လာကြည့်ခဲ့ရာမှ ဗိုလ်ချုပ်ကြေးရုပ်ပန်းခြံ ညာဘက်လမ်းအတိုင်း မောင်းခဲ့သည်။ လမ်းဘေးဝဲယာတွင် သစ်ပင်များ အုပ်အုပ်ဆိုင်ဆိုင်ရှိနေရာ စိမ်းစိမ်းစိုစိုမြင်ကွင်းကို တွေ့မြင်ရသည်။ စစ်ကိုင်းမြို့ပြင်အစပ် ရောက်၍လာမီ။ တရုတ်ဆီးသီးပင်များကို တွေ့ရသဖြင့် စစ်ကိုင်းမြို့သည် တရုတ်ဆီးသီးများလည်းထွက်ရှိကြောင်း သတိပြုမိ သည်။ ရန်ကုန်အပါအဝင် မြို့ကြီးများ၏ ဈေးများ၊ လူစည်ကားရာ လမ်းဆုံများ၊ လမ်းများတွင် အပုံလိုက်ချရောင်းနေသော တရုတ်ဆီးသီးများကို ယခင်က နယ်စပ်မှ တင်သွင်းခြင်းဖြစ်မည်ဟု တွေးထင်ခဲ့သော်လည်း စစ်ကိုင်းမြို့မှလည်း ထွက်ရှိကြောင်း သိရှိခဲ့ရသည်။

စစ်ကိုင်းမြို့သည် အရောင်းအဝယ် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အခြားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ လည်း လုပ်ကိုင်ကြရာ မန္တလေးမြို့နှင့် နီးကပ်နေသော်လည်း စည်ကားဖွံ့ဖြိုးသော မြို့တစ်မြို့ဖြစ်နေသည်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ဘုရားဖူးဧည့်သည်များ၊ ကားများ ဝင်ထွက်သွားလာမှုများသော မြို့လည်းဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းမြို့ ကားလမ်း များပေါ်ဝယ် အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးကားများ မောင်းနှင်သွားလာ၊ ရပ်နား နေကြသည့် မြင်ကွင်းကို နေ့စဉ်နှင့်အမျှ တွေ့မြင်ရသည်။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတွင် စစ်ကိုင်း၊ မုံရွာ၊ ရွှေဘို၊ ကသာ၊ ကလေး၊ မော်လိုက်၊ တမူးနှင့် ခန္တီးခရိုင်များပါဝင်ပြီး စစ်ကိုင်းခရိုင်တွင် စစ်ကိုင်း၊ မြင်းမူ၊ မြောက်မြန်မာများ ပါဝင်လေသည်။ ကျွန်တော်တို့ စစ်ကိုင်းမြို့ ဈေးကြီးသို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။ ဈေးရောင်းဈေးဝယ်များဖြင့် စည်ကားပြီး ဒေသထွက်ကုန် ဆီးသီး၊ ပုန်းရည်ကြီး၊ ထန်းလျက်များ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်းမျိုးစုံ ရောင်းဝယ်နေကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဆိုင်ကယ်နှင့် စက်ဘီးများကလည်း ဈေးအနီးတွင်ဥဒုတ်မောင်းနှင်သွားလာနေသဖြင့် စည်ကားကြောင်း သတိပြုမိသည်။

ကျွန်တော်တို့ ဈေးအတွင်း လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာပြီးနောက် မိတ်ဆွေများအား လက်ဆောင်ပေးရန် ပုန်းရည်ကြီး၊ ဆီးယိုနှင့် သနပ်ခါးတုံးများ ဝယ်ယူပြီး ဈေးမှ ပြန်ထွက်လာခဲ့သည်။ မွန်းတည့်တော့မည်ဖြစ်ရာ စစ်ကိုင်းမြို့မှ ပြန်လာခဲ့သည်။ စစ်ကိုင်းမြို့မှထွက်လိုက်သည်နှင့် မကြာမီ ဧရာဝတီတံတား(ရတနာပုံ)ပေါ် ရောက်ရှိ လာသည်။

တံတားပေါ်မှ စစ်ကိုင်းတောင်ရိုး စိမ်းညိုညိုကို လှမ်းမျှော်ကြည့်ပြီး တောင်ရိုး တစ်လျှောက် တည်ထားသော စေတီ၊ ပုထိုးများကို စိတ်အာရုံညွတ်ကာ ဖူးမြော် ကြည့်ညိုမိသည်။ မိမိတို့ဘိုးဘွားများ တည်ထားခဲ့သောစေတီ၊ ပုထိုးများက နေရောင် ထိတွေ့မှုကြောင့် ရွှေရောင်တောက်ပလျက်။ သာသနာ့အလင်းရောင် အမြီထော့ရ တောက်ပပြာဝေနေဦးမည်ဟု တွေးနေမိသည်က အမှန်ပင်။









မောင်ခင်မင်(ခန့်ဖြူ)

“ပန်းစကားတွေဟာ ဘယ်အကြောင်းတွေကို အခြေခံပြီး ပေါ်လာတာလဲ ဆရာကြီး”
“ဒီမေးခွန်းကိုဖြေဖို့ သိပ်မလွယ်ဘူးကွဲ့။ တီထွင်သူတွေရဲ့ စိတ်ကူးစိတ်သန်းတွေက အကြောင်းအမျိုးမျိုးကို အခြေခံနိုင်တာပေါ့။ ဆရာတို့ကြားဖူးတာ ပိုက်ဆံကို ကိုလိုနီခေတ် အစောပိုင်းက ဒေါင်းလို့ခေါ်တယ်...တဲ့။ ခုခေတ်တွင်ခုကာလ ဒေါင်းရုံမှ လူလိမ္မာ၊ ဒေါင်းမပါလူပျိုပေါက်၊ အကဲမရောက်ပါ ဆိုတဲ့ကဗျာကလေးရှိတယ်။ ဖြစ်နိုင်တာက ဒေါင်းရုပ်ပါတဲ့ဒဂိုတွေ မန္တလေးခေတ်ကတည်းက သွန်းနေကြတော့ အဲဒါကိုအစွဲပြုပြီးပိုက်ဆံကို ‘ဒေါင်း’လို့ ပန်းစကားနဲ့ခေါ်တာ ဖြစ်မယ်ထင်တယ်လေ”
“နောက်ခေတ်တွေကျတော့ ပန်းစကားတွေပြောင်းသုံးတာပေါ့နော်။ ဘာပြောသလို ‘ဝက်ထောတယ်’ တို့၊ ‘ရေလျှံတယ်’ တို့မှာ ‘ဝက်’ တို့၊ ‘ရေ’ တို့ ဖြစ်သွားတာပေါ့”
“အေးပေါ့။ ပိုက်ဆံဆိုတာက အမြဲသုံးနေရတဲ့ပစ္စည်းဆိုတော့ ပိုက်ဆံကိုခေါ်တဲ့ပန်းစကားတွေအမျိုးမျိုးရှိနိုင်တာပေါ့။ အဓိပ္ပာယ်ကို အကြောင်းပြုပြီး ပေါ်လာတဲ့ ပန်းစကားတွေလည်းရှိတာပေါ့။ ဆရာသတ်ထားမိသလောက် ‘ဘိုးဘိုးအောင်’ လို့သုံးတဲ့ ပန်းစကားရှိတယ်။ ကဲ...မေးရဦးမယ်။ ဘိုးဘိုးအောင်ကဘယ်လိုအစွမ်းသတ္တိရှိတယ်လို့ ကြားဖူးကြသလဲ”
“ဝတစ်လုံးကို နှစ်လုံးဖြစ်အောင်လုပ်နိုင်တယ်လို့ ကြားဖူးပါတယ် ဘာ”
“အေး...နှစ်ဆတိုးအောင်လုပ်နိုင်တာပေါ့။ ဘာတို့လူငယ်ဘဝတုန်းက ဘိုးဘိုးအောင်ဆိုတာ ဘာကိုခေါ်တဲ့ ပန်းစကားထင်သလဲ”
“မသိပါဘူး ဆရာကြီး”
“ရဲတွေကို ‘ဘိုးဘိုးအောင်’ လို့ခေါ်တယ်။ ‘မစတဲ့သူ’ တွေဆိုပြီး ခပ်နောက်နောက် သုံးတာပေါ့။ နောက်တစ်ခုက တက္ကစီကားတွေမှာ မိတာတပ်တုန်းကမိတာကနှစ်ဆနှစ်ဆ ခုန်ခုန် တက်တာမို့ ‘ဘိုးဘိုးအောင်ကား’။”
“ဪ”
“ခုခေတ်တွေ ဒီပန်းစကားတွေပျောက်ကုန်ပါပြီ”
“ဘာဘာ အာလူးဖုတ်တယ်၊ ဆိုတာ အာချောင်တယ်၊ အာကောင်းတယ် ဆိုတဲ့စကားနဲ့အသံချင်းဆက်ပြီး ‘အာလူး’ လို့သုံးတာလို့လူကြီးတွေ ပြောတာကြားဖူးပါတယ်”
“အေး...ဒါလည်းဖြစ်နိုင်တာပေါ့။ လက်ပတ်နာရီကို ‘ရဟတ်’၊ လက်ပစ်ဖုံးကို ‘နာနတ်သီး’ လို့ ခေါ်တာကျတော့ ပုံသဏ္ဍာန်ချင်းတူလို့ပေါ့ကွဲ့”
“အခြေအနေတူလို့ ခေါ်တာလည်းရှိတယ်နော်။”
“ဘယ်စကားလဲ သမီးရဲ့”
“ဪ ‘ကားတို့ဘာတို့ရဲ့ ဈေးနဲ့ရောင်းချင်နေတာကို ‘ပိုက်နာနေပြီ’ လို့သုံးတာမျိုးပါ ဘာ”
“အေး ...အေး၊ ဟုတ်တာပေါ့။ ထွက်ချင်နေပြီလို့ပြောတာထင်ပါရဲ့”

ပန်းစကားပြဿနာ (၅)

“ပန်းစကားတွေကို စနစ်တကျ စုဆောင်းထားဖို့ကောင်းတာပေါ့နော်”
“ကောင်းတာပေါ့ကွဲ့”။ ဘာသာစကား ပညာရှင်တွေကတော့ ပန်းစကားတွေကို သုတေသနပြုပြီး စာတမ်းတွေ၊ ကျမ်းတွေ ရေးကြတာပေါ့။ ကိုယ့်ဘာသာ စကားနယ်ပယ်ထဲမှာ ပေါ်ပေါက်ခဲ့တဲ့စကားတွေဆိုတော့ မှတ်မှတ်သားသားရှိသင့်တာပေါ့ကွဲ့”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“ဪ...” သတိရလို့ပြောရဦးမယ်။ ၁၉၇၀ ဝန်းကျင်လောက်က ပန်းစကားတွေ စုစည်းထားတဲ့စာအုပ်တစ်အုပ် ထွက်ဖူးတယ်။ စာအုပ်နာမည်က ‘လမ်းပေါ်မှ ပေါ်လာရများ’ တဲ့ ပြုစုတဲ့သူက ဝိတလောကမှာ ထင်ရှားတဲ့မင်းမင်းလတ်ပဲ”
“ဪ... အဲဒီစာအုပ်ကို ကျွန်တော်တို့ မတွေ့ဖူးပါဘူး ဆရာကြီး”
“မင်းမင်းလတ်က စာအုပ်အမှာစာမှာရေးထားတယ်။ ချက်ကိုစလိုပက်ကီးယားကလာတဲ့ မြန်မာစာပညာရှင် ဒေါက်တာယန်းပယ်ရှကား ဆိုတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်က လမ်းပေါ်ကစကားလုံးတွေ စုစည်းထုတ်ဝေထားတဲ့ မြန်မာစာအုပ်ရှာခိုင်းလို့

ပါတယ်”
“ဟုတ်ကဲ့”
“ညှိတာ၊ ညှိတုတ်လုပ်တာကို ‘ညှိကလီးယား’ တဲ့။ “တောသားကို ‘တိုက်ဂေါ’ တဲ့ ‘တောဂိုက်’ လို့ပြောတာ”
“ဪ”
“ဆေးခြောက်ကို ‘နွား’ တဲ့။ အလစ်သုတ်တာတို့၊ ရန်ဖြစ်တာတို့ကို ‘ဖြောင်တယ်’ လို့သုံးတယ်။ လိမ်ညာပြီး ရောင်းတာကို ‘အချင်ဖမ်းတယ်’ တဲ့။ ကဲ ... သားတို့ သမီးတို့ ဒီလောက်ဆိုရင် တော်တော်သိသွားပြီ။ နောက်မှ အေးအေးဆေးဆေးဖတ်ကြည့်ပေါ့”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ ဆရာကြီး”
“ကဲ - အရေးကြီးတာ မေးရဦးမယ်။ အခုဆရာတို့ပြောခဲ့ကြတဲ့ပန်းစကားတွေ အများကြီးပဲနော်။ အဲဒီစကားတွေထဲမှာ သားတို့သမီးတို့ အခုသုံးနေတာ ဘယ်နှလုံးလောက်ရှိမယ် ထင်သလဲ”
“ဆရာကြီး။ အဲဒီပန်းစကားတွေ ကျွန်တော်တို့ တစ်လုံးမှ မသုံးပါဘူး။ တချို့သိတောင် မသိပါဘူး။ အခုမှ ကြားဖူးတာပါ”

၁၇ ရာစုမှာ အင်္ဂလန်မှာ အကယ်ဒမီတည်ထောင်ဖို့ အဆိုပြုတော့ ဘာသာစကားနဲ့ စာရေးဟန်ကို စိစစ်ဖို့၊ အကဲဖြတ်ပညာရှင်တွေခန့်ပြီး အဲဒီပညာရှင်တွေရဲ့ ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ ဘယ်စာရေးဆရာမှ စကားလုံးသစ်တွေ မဖန်တီးရဘူးလို့ သတ်မှတ်သတဲ့။ စကားလုံးသစ်ထွင်တာဟာ ပိုက်ဆံလုပ်တာလို့ပဲ ရာဇဝတ်မှု မြှောက်တယ်တဲ့

အဲဒီစာအုပ်မျိုးမရှိတဲ့ အကြောင်းပြောတော့ အဲဒီစာအုပ် ရှိသင့်ကြောင်း ပြောတာနဲ့ မင်းမင်းလတ်က လူငယ်တွေထဲကို ကွင်းဆင်းပြီး လေ့လာရာက ဒီစာအုပ်ပြုစုခြင်းအကြောင်း ရေးထားတာပါ။ တော်တော်ကြိုးကြိုးစားစားပြုစုထားတာပါ”
“စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းတယ်နော်ဘာ။ အဲဒီစာအုပ်ထဲမှာ ဘယ်လိုစကားလုံးတွေပါသလဲဟင်”
“ပါတဲ့စကားလုံးတွေကတော့အများကြီးပဲ။ နေဦးနေဦး။ သမီးတို့စိတ်ဝင်စားရင် မှတ်ရအောင် ဆရာစာအုပ်ရှာလိုက်ဦးမယ်။ အဲဒီမှာ။ နောက်တော့မိတ္တူကူးချင်လည်းကူးထားပေါ့။ စကားလုံးတချို့ကြည့်ရအောင်။ အကျဉ်းထောင်ကို ‘ကျောင်းတော်ကြီး’ တဲ့။ ဆံပင်ကို ‘ဂေ’ တဲ့။ ‘ဂေသာ’ ဆိုတဲ့ပါဠိစကားကိုလူတို့ပေါ့။”
“ဆံပင်ညှပ်တာကို ‘ဂေခတ်တယ်’ လို့သုံးတာကြားဖူးပါတယ်”
“ကုတ်အင်္ကျီကို ‘ကိုသိန်းကြည်’ တဲ့ အသံချင်းနီးစပ်လို့ခေါ်တာနေမှာပေါ့။ သိပ်ကြိုက်တာကို ‘ခိုက်တယ်’ တဲ့။ ပိုက်ဆံကို ‘ဂိုင်’ တဲ့။ ကောင်မလေးကို ‘ဆူး’ တဲ့။ ဇိုး ဆိုတာကတော့ ရဲကိုလည်း ခေါ်တယ်။ အရက်ကိုလည်းခေါ်တယ်။ အရက်သမားကို ‘ဇိုးနဲ့’ လို့ခေါ်တယ်။ အရက်ကို ‘ဈာန်’ လို့လည်းခေါ်တယ်။ ဪ... မိန်းကလေးကိုခေါ်တဲ့စကားတွေထဲမှာ ‘ဖေ’ ဆိုတာလည်း

“သမီးတို့လည်း ဒီလိုပါပဲ ဘာ”
“ဘာပြောချင်တာ အဲဒါပဲလေ။ ပန်းစကားတွေ အများကြီးပေါ့ပေမယ့် ကြာကြာခံတဲ့ ပန်းစကား တော်တော် ရှားတယ်ဆိုတာ ဒီသာဓကနဲ့ထင်ရှားနေပါပြီ။ စိတ်ကူးပေါ်တဲ့အခါ ပန်းစကားတွေ တီထွင်ကြတာ သဘောကျလို့လိုက်သုံးတော့ အသုံးတွင်လာတာပေါ့။ ဒါပေမယ့် နောက်ထပ်အသစ် အသစ်တွေပေါ်လာရင် အဟောင်းတွေပျောက်သွားတာပဲလေ’ ပျောက်မသွားဘဲ အတည်သုံးပြီးနေစဉ် သုံးစကားဖြစ်သွားတဲ့ ပန်းစကားမျိုးက တော်တော်ရှားပါတယ်ကွဲ့”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“ဒါပေမယ့် ပန်းစကားတွေပေါ်လာလို့ ဘာသာစကား ပျက်စီးသွားမှာ လူတော်တွေများများက စိုးရိမ်တတ်ကြတယ်။ အဲဒီ မင်းမင်းလတ်ရဲ့ စာအုပ်တောင်ထွက်ပြီးမကြာခင် အပိတ်ခံရတယ်လေ။ အာဏာပိုင်တွေက လိုက်သိမ်းတော့ ပျောက်သွားတာပေါ့။ ဘာတောင် အဟောင်းဆိုင်က ပြန်ရှာထားရတာ”
“ဪ ဟုတ်လား ဘာ”
“ဘာသာစကားကို ထိခိုက်ပျက်စီးမှာ စိုးရိမ်တဲ့အတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပုံတွေအကြောင်း သမိုင်းနဲ့ချိပြီး ပြောစရာတွေ ရှိတယ်”

“ပြောပြပါ ဆရာကြီး။ ကျွန်တော်တို့ မှတ်သားချင်ပါတယ်”
“အင်း ... ဘာသာစကားကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး နိုင်ငံတော်တော်တော်များများမှာ academy အကယ်ဒမီခေါ်တဲ့ပညာ ရှင်အဖွဲ့ကြီးတွေဖွဲ့ပြီး ‘ဘာသာစကား သန့်ရှင်းရေး’ ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြတယ်။ ၁၅၈၂ ခုနှစ်မှာ အီတလီနိုင်ငံမှာ Academia Della Cruca ‘အကယ်ဒမီ ယဒယ်လာခရုကာ’ ခေါ်တဲ့ အကယ်ဒမီတည်ထောင်ပြီး အီတလီဘာသာစကား သန့်ရှင်းစင်ကြယ်ရေးကို ဆောင်ရွက်ကြတယ်။ ဥပဒေစည်းကမ်းတွေ တိတိကျကျချမှတ်ကြတယ် အဲဒီလိုပဲ ‘ပြင်သစ်၊ စပိန်၊ ဆွီဒင်’ ပြီးတော့ သီးရီးယား၊ အီရတ် နဲ့အီဂျစ်နိုင်ငံတွေမှာလည်း အကယ်ဒမီတွေတည် ထောင်ကြတယ်။”
“အများကြီးပဲနော်”
“၁၇ ရာစုမှာ အင်္ဂလန်မှာ အကယ်ဒမီတည်ထောင်ဖို့ အဆိုပြုတော့ ဘာသာစကားနဲ့ စာရေးဟန်ကို စိစစ်ဖို့၊ အကဲဖြတ်ပညာရှင်တွေခန့်ပြီး အဲဒီပညာရှင်တွေရဲ့ ခွင့်ပြုချက်မရဘဲ ဘယ်စာရေးဆရာမှ စကားလုံးသစ်တွေ မဖန်တီးရဘူးလို့ သတ်မှတ်သတဲ့။ စကားလုံးသစ်ထွင်တာဟာ ပိုက်ဆံလုပ်တာလို့ပဲ ရာဇဝတ်မှုမြှောက်တယ်တဲ့”
“အမလေး၊ ကြောက်စရာကြီးနော်”
“ဒါပေမယ့် ဘာသာစကားဆိုတာ ‘ခြောက်ပြစ်ကင်း သဲလဲစင်’ မဟုတ်ဘူး။ အမြဲပြောင်းလဲနေတယ်ဆိုတာကို တချို့ ပညာရှင်တွေက သဘောပေါက်ပါတယ်။ ခုနပြောတဲ့ ပြင်သစ်တို့ အီတလီတို့က အကယ်ဒမီတွေက ဘာသာစကား ပြောင်းလဲတာကို မပြောင်းလဲအောင်၊ တားဆီးဖို့ကြိုးစားကြပေမယ့် မအောင်မြင်ကြဘူး...တဲ့”
“ဪ”
“ဘယ်နိုင်ငံကဘယ်ဘာသာစကားဖြစ်ဖြစ်၊ အမြဲပြောင်းလဲနေတာပဲလေ။ အတည်အတံ့စကားတွေပေါ်သလို ပန်းစကားတွေလည်း ပေါ်မှာပဲ။ ဆဲတဲ့ဆိုတဲ့စကားလို့ စကားရိုင်းတွေလည်း ပေါ်မှာပဲ။ ဘယ်စကားတွေသုံးရမယ်၊ ဘယ်စကားတွေမသုံးရဘူးလို့ ဥပဒေထုတ်ပြီး တားမြစ်လို့မရဘူးလေ”
“ဘာဖြစ်လို့မရတာလဲ ဆရာကြီး”
“ဪ...ဘာသာစကားဆိုတာ လူတစ်ယောက်တည်း၊ လူတစ်စုတည်းက ပိုင်တာမဟုတ်ဘူးလေ။ ပြည်သူအများ ပိုင်တာမို့ အများလက်ခံသုံးတဲ့စကားတွေဟာ အသက်ဝင်နေမှာပဲ။ အများလက်မခံတော့ရင် ပျောက်သွားတာပဲ၊ ဒါသဘာဝပဲလေ။”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“ဒီတော့ အခုဖေ့စံဘုတ်ပေါ်က ပန်းစကားတွေကို စကားတွေလည်း ဒီသဘောအတိုင်းပဲသုံးနေတဲ့ အခိုက်အတန့်မှာ တည်ရှိနေပြီး နောက်အသစ်တွေပေါ်လာရင် အဟောင်းတွေ ဖြစ်သွားပြီးပျောက်သွားမှာပါပဲကွဲ့”
“ဟုတ်ကဲ့ပါ”
“ဒါကြောင့် ဆရာကတော့ အဲဒီပန်းစကားတွေဟာ ဘာသာစကားကြီး ထိခိုက်ပျက်စီးသွားတဲ့အထိတော့ အန္တရာယ် မပေးနိုင်ဘူးလို့ဆိုချင်တယ်။ ပန်းစကား အန္တရာယ်ထက်ပိုပြီး ဂရုစိုက်ရမှာက စာလုံးပေါင်းသတ်ပုံစည်းကမ်းတို့၊ သဒ္ဒါစည်းကမ်းက အဲဒီဘာသာစကားရဲ့ အခြေခံစည်းကမ်းတွေ တိမ်းချော်မှားယွင်းတဲ့အန္တရာယ်ပဲကွဲ့။ အခုတောင် အဲဒီအန္တရာယ်တွေက တော်တော်ခြိမ်းခြောက်နေပြီ။ သတ်ပုံစည်းကမ်းတွေ၊ သဒ္ဒါစည်းကမ်းတွေပျက်လာရင် ပိုပြီးအန္တရာယ်ကြီးပါတယ်။ သားတို့သမီးတို့ ဂရုစိုက်ပြီး ထိန်းသိမ်းကြဖို့ပါပဲကွဲ့”

Advertisement for Australia Awards Education Exhibition 2017. Includes logos for Australia Awards and AVSS, dates for Yangon (1st April, 2017) and Mandalay (2nd April, 2017), and contact information for AVSS in both cities. Text describes the exhibition as a free entry event for students and parents to learn about Australia Awards.





မြန်မာပြည်မှာ အသက်သာဆုံး

\*234\*3# ကို ဖုန်းခေါ်ဆိုပြီး ရယူလိုက်ပါ။

၁၅ ကျပ်  
ခမိနစ်



ရယ်ပြော အစီအစဉ်တွင် MPT အချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုတိုင်း ခမိနစ်လျှင် ၁၅ ကျပ်သာ ကျသင့်ပါမည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

[www.mpt.com.mm](http://www.mpt.com.mm)

[www.facebook.com/mptofficialpage](https://www.facebook.com/mptofficialpage)

MPTOFFICIAL



CALL CENTER 106

call free 24 hours everyday

# Forever

by Gems

## ရွှေနန်းတော်

(2016 ASEAN BUSINESS INNOVATION AWARD)

@ JUNCTION CITY YANGON

၂၀၁၇ မတ်လ (၂၅)ရက်နေ့မှ ဧပြီလ (၃၀)ရက်နေ့အထိ

သိန်းပေါင်း (1800) ကျော် ချီးမြှင့်ပေးမည့်

### Lucky Draw Program

- (၁) Nissan brand new ကား (၂) စီး
- (၂) ၅ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြိုး (၃) ကုံး
- (၃) ၂ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြိုး (၃) ကုံး
- (၄) ၁ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြိုး (၅) ကုံး
- (၅) ၈ပဲ သား ရွှေဆွဲကြိုး (၁၀) ကုံး

ဈာန်ခြင်းပေါက် ဈာန်ခြင်းယူမလာမပါကစမ်းမဲ  
(၂၅-၃-၂၀၁၇ မှ ၃၀-၄-၂၀၁၇ ထိ)

- (၁) ၁ ကျပ်သား ရွှေဆွဲကြိုး (၅) ကုံး
- (၂) ၈ ပဲသား ရွှေဆွဲကြိုး (၁၀) ကုံး
- (၃) ၄ ပဲသား ရွှေဆွဲကြိုး (၃၀) ကုံး
- (၄) ၃ ပဲသား၊ ၂ ပဲသား၊ ၁ ပဲသား၊

ရွှေလက်စွပ် (၃၀၀)ကွင်း စုစုပေါင်း  
ရွှေသားကစမ်းမဲ (၄၀၀) ဝန်းကျင်နှင့် တခြားအဖွဲ့တန် ပစ္စည်းများ

အများဆုံးဝယ်ယူသူ (၁၀) ဦးအတွက်  
ထပ်ဆင့်အထူးလက်ဆောင်မွန်  
(၂၅-၃-၂၀၁၇ မှ ၃၀-၄-၂၀၁၇ ထိ)

- ရွှေ (၃) ကျပ်သား (၁) စု
- ရွှေ (၂) ကျပ်သား (၁) စု
- ရွှေ (၁) ကျပ်သား (၅) စု
- ရွှေ (၅) မူးသား (၅) စု



Up to **SALE 50% OFF**

**25-3-2017**

(ခနဲခနဲ) စတင်ပွင့်လှစ်ပါပြီ

The Most **EXCITING** Opening Sales



ပထမဦးဆုံးဝယ်ယူသူ(၁၅၀)ကို (1gm) White Gold ဆွဲသီးလက်ဆောင်ပေးမည်။ (ကံစမ်းရန်မလို့)

25-3-2017 မှ 28-3-2017 : နံနက် (၉ : ၃၀) တွင်နှိုင်းကျော်အနုပညာရှင်များနှင့် အခမ်းအနားပွင့်လှစ်၍

အမှတ်တရခေါ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း နှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံမှ Manderville Conservatory (Electric String Instruments)

Hit it Productions (DJ Console LED Barrels ) တို့၏ပျော်ဖြေမှု၊ နှိုင်းကျော်တေးသံရှင်များဖြင့်ပျော်ဖြေမည်။



**iQ VISION** အိုင်ကျူဗီးရှင်းမှာ မျက်မှန်ပွဲတော်စတင်နေပါပြီ ...  
 အသစ်ထပ်မံရောက်ရှိလာသော ပါဝါမျက်မှန် နေကာမျက်မှန်လှလှများကို  
**up to 30% OFF** နဲ့အတူ လက်ဆောင်လှလှလေးလည်း ပေးနေပါပြီ။  
 Branded အစစ်ကိုသာ ရောင်းပါသည်။ အတုအပ လုံးဝမရောင်းပါ။ ဈေးနှုန်း အထူးအာမခံသည်။

**The Best For Your Eyes!**

≡ S P R I T နဲ့ ရေပက်ခံထွက်နိုင်ပါပြီ။

Hot Line: 09 79999 6615, 09 79999 6625, 09 79999 6635  
 Head Office: S-12(A) ၊ ဦးချစ်မောင်လမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။




**BEST STAR PE WATER TANK** Korea Technology  
**SNG PE WATER TANK**

30 YEARS GUARANTEE

စက်ရုံ အင်ဂျင်နီယာများ  
 အမှတ် - 54/ 55၊ ဖြူစိမ်းကြီးလမ်း၊ တွဲဖက်ကုန် (၂)၊ ဒဂုံ (တောင်ပိုင်း) ဖြူနယ်။  
 အမှတ် (၇/ ၈)၊ အင်အင် (၁၆)၊ ဝတ္တမြား (၇)လမ်း၊ ငှက်ဘူးကြီးတန်း၊ အင်းစိန်ဖြူနယ်။

Ph : 09 250919788, 09-5065558, 09 43032141, 09 420084385  
 Ph : 09 250866682, 09 254388536



ဝယ်ယူရရှိနိုင်သောဆိုင်များ  
 City express, abc CONVENIENCE STORE, g & g grab & go

**၁၀၀ ကျပ် ရှိစုံဖြင့် ၃၉၀ml ကို ဝယ်ယူလိုက်ပါ**

**၄၀၀ ကျပ် ၁၀၀ ကျပ်** NEW

**ရေစာတ်ဖြည့်ပေး... နေရာမရွေး**

ပရီမီယံရှင်းကာလ ၂၅.၃.၂၀၁၇ မှ ၃၁.၃.၂၀၁၇ အထိ  
 ဘဦးလျှင်ငံ ချားဘာ While Stock Last!

ရေစာတ်ဖြည့်အချို့ရည်

<p><b>အမည်မှန်</b> လောက်ကိုင်မြို့၊ အထက (၁)၊ ၄၀မတန်းအောင်မှ မသဲစုကိုကို၏ အမည်မှန်မှာ မသဲစုဖြစ်ပါကြောင်းနှင့် ၎င်း၏ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးတင်ဌေး ဗ/မရတ(နိုင်)ဝဂ္ဂဇာဝိ ဖြစ်ပါကြောင်း။</p>	<p><b>ဖခင်အမည်မှန်</b> စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ချောင်းဦးမြို့နယ်၊ ချောင်းမနားကျေးရွာအုပ်စု၊ ပေါက်တော အလက၊ အဋ္ဌမတန်းမှ မသဲအိဖြူ၏ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးထွန်းဇောင် ၅/၁ပယ(နိုင်)ဝဂ္ဂဇာဝိ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးထွန်းဇောင်</p>	<p><b>ဖောင်းကြွပျောက်လျှောက်ထားခြင်း</b> ယာဉ်အမှတ် 4E/2661 ၏ ဖောင်းကြွပျက်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျက်ပြား ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန(မိစ္ဆ)</p>
--	--	--

REPUBLIC OF THE UNION OF MYANMAR
Ministry of Electricity and Energy
Myanma Oil and Gas Enterprise (MOGE)
Nay Pyi Taw

Request for Proposal for Joint Venture in Onshore Seismic Acquisition Services with Myanma Oil and Gas Enterprise

Date: March 24, 2017

MOGE is a state-owned enterprise which is responsible for the upstream oil and gas sector under the Ministry of Electricity and Energy ("MOEE") of the Republic of the Union of Myanmar. MOGE intends to establish a joint venture with an internationally proven service company in onshore seismic acquisition services.

MOGE had initially launched a public invitation for interested parties to submit a Letter of Expression of Interest ("LEOI") for a Joint Venture in Onshore Seismic Acquisition Services with MOGE in June 2014. MOGE is now launching this Request for Proposal ("RfP") in the form of an open tender to interested parties, including but not limited to LEOI respondents from the LEOI exercise conducted in June 2014.

Interested parties are required to submit an Application no later than 3 PM, local time (Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar), on April 24, 2017 to the following address: MOGE Tender Committee for Joint Venture Establishment in Petroleum Services (Seismic), Complex 44, MOGE Office, Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar.

The RfP, which includes guidelines for submission, can be purchased by any interested party starting March 24, 2017 (excluding Saturdays, Sundays and Public Holidays) at Complex 44, MOGE Office, Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar for a non-refundable cash payment of five hundred United States Dollars (USD 500).

Interested parties who have purchased the RfP are welcome to submit questions regarding the RfP and comments on the draft Joint Venture Agreement attached in its annex, no later than 12 PM, local time (Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar), on April 4, 2017, to which MOGE will duly respond to all questions submitted and issue a revised draft Joint Venture Agreement.

Myanma Oil and Gas Enterprise
Ministry of Electricity and Energy

The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတိုက်

ခ။ The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတိုက်တွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ်လျက်ရှိသည့် ကုန်ကြမ်းများအား ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းအရောက် အမေရိကန် ဒေါ်လာဖြင့် အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဝယ်ယူလိုပါသည်။

- စဉ် ကုန်ကြမ်းအမည် ဝယ်ယူမည့်ပမာဏ ကုန်ကြမ်းသတ်မှတ်ချက်များ
(က) ၆၄လက်မစက္ကူ (၁၅၀၀)တန်း (Standard newsprint Paper)
(ခ) ၃၂လက်မစက္ကူ (၃၀၀)တန်း (Standard newsprint Paper)
(ဂ) CTP Plate (၁၀၀၀)ချပ် UV-CTP Positive PS-Plate

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါပုံစံများကို ၂၃-၃-၂၀၁၇ရက်မှ ၅-၄-၂၀၁၇ရက်အထိ ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ပါလိပ်စာသို့ လာရောက်ဝယ်ယူစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါများကို ၆-၄-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၉နာရီမှ ညနေ ၄နာရီအတွင်း The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတိုက်ရှိ တင်ခါအဖွဲ့ဝင်များ ရှေ့မှောက်၌ လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ တင်ခါဖွင့်မည့် အစီအစဉ်အား ထပ်မံအသိပေးပါမည်။

တင်ခါတင်သွင်းရန်လိပ်စာ
The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတိုက်
အမှတ် ၁၅၀၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်
ဖုန်း-၈၆၀၄၅၁၊ ၈၆၀၄၅၂

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း (အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း)

ခ။ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း မှ အောက်ဖော်ပြပါစက်အရန်ပစ္စည်းများအား DDP ဝိုင်ဒေါင်အရောက် နိုင်ငံခြားငွေများဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

- (A) Tender No.01/EPGE/17-18(USD) 6ERW API 5L Grade X-42.3 PLE Coated Steel Line Pipe (PSL 2) (1100-Nos), Gas Skid များဝယ်ယူခြင်း
(B) Tender No.02/EPGE/17-18(USD) Frame 5 Spare Parts များဝယ်ယူခြင်း
(C) Tender No.03/EPGE/17-18(USD) Bearing များဝယ်ယူခြင်း

၂။ Tender No-01, 02 & 03 ၏တင်ခါပုံစံမှာ ၂၈-၄-၂၀၁၇ ရက် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစတင်၍ ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါဌာနတွင် လာရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်ဓာတ်အားထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း
ရုံးအမှတ် ၂၇၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၈၁၀၄၅၇နှင့် ၈၁၀၄၅၉

အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း

ခ။ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(စစ်တွေ)ရှိ သတင်းစာပုံနှိပ်လုပ်ငန်းမှ ထွက်ရှိသော ဘေးထွက်ပစ္စည်းများအား အိတ်ဖွင့်တင်ခါစနစ်ဖြင့် ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ခါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များအား ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(စစ်တွေ)တွင် ၂၈-၃-၂၀၁၇ ရက်မှ ၃၀-၃-၂၀၁၇ရက်အထိ နေ့စဉ်(၉:၃၀) နာရီမှ ၁၆:၃၀ နာရီအတွင်း လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပြီး ၃၁-၃-၂၀၁၇ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီတွင် တင်ခါအဖွဲ့ဝင်များ ရှေ့မှောက်သို့ လာရောက်တင်သွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ချိန်ထက်ကျော်လွန်သော တင်ခါများကိုထည့်သွင်း စဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၃။ အဆိုပါ ဘေးထွက်ပစ္စည်းအမျိုးအမည် အရေအတွက်နှင့်မျက်ဖြင့်အခြေအနေအား ကြည့်ရှုလိုသူများနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များ သိရှိလိုပါက ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(စစ်တွေ)သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး ဖုန်း-၀၄၃-၂၃၀၆၈၀၇သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူရေးစီစဉ်ရေးချရေးအဖွဲ့
ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်(စစ်တွေ)
မကည်းမြိုင်ရပ်ကွက်၊ ရွှေဘဝတိလမ်းနှင့်တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်းထောင့်၊ စစ်တွေမြို့

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန

အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း (၂/၂၀၁၇)

ခ။ မြန်မာ့ရေနံဓာတ်ပေးလုပ်ငန်းမှ အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများကို တင်ခါခေါ်ယူလိုပါသည်။

- မြန်မာ့ရေနံဓာတ်ပေးလုပ်ငန်း - Caustic Soda (200 MT), Hydrochloric Acid (400 MT)

၂။ တင်ခါများအတွက် တင်ခါပုံစံရေးချမည့်ရက် - ၂၉-၃-၂၀၁၇ရက်

တင်ခါပုံစံရေးချမည့်ရက်/အချိန် - ၉-၅-၂၀၁၇ရက် ၁၂:၀၀နာရီ

၃။ တင်ခါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
မြန်မာ့ရေနံဓာတ်ပေးလုပ်ငန်း၊ စီမံရေးဌာန/ဘဏ္ဍရေးဌာန
ရုံးအမှတ် (၄၄)၊ နေပြည်တော်၊
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၁၂၃

အမြန်ငှားမည်

ရွှေဂုံတိုင်မီးပွိုင့်အနီး၊ မြေညီနှင့် ပထမထပ်တွဲလျက်လည်းကောင်း၊ သီးခြားစီလည်းကောင်း၊ ရုံးခန်းသော်လည်းကောင်း၊ လူနေထိုင်ရန်သော်လည်းကောင်း၊ သင့်တော်သော အခန်းနှစ်ခန်း။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၀၉-၇၈၃၇၄၀၆၄၂၊ ၀၉-၉၆၈၆၁၂၄၉၀

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန
နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန
သင်တန်းသားများခေါ်ယူခြင်း

ခ။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနလက်အောက်ရှိ နည်းပညာ၊ သက်မွေးပညာနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် တိုတယ်မြန်မာ ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း (ရတနာစီမံကိန်း)တို့ ပူးပေါင်း၍ ဂဟေဆက်သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၃)အား အောက်ဖော်ပြပါအစီအစဉ်အတိုင်း ဖွင့်လှစ်ပါမည်။

သင်တန်းဖွင့်လှစ်မည့်ရက် - ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၂ ရက်
သင်တန်းနေရာ - ရတနာဂဟေဆက်နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း [ယခင်စက်ပစ္စည်း ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်း ပညာသင်ကျောင်း(အောင်ဆန်း)၊ ကျောင်းဂိတ် မှတ်တိုင်အနီး၊ အောက်မင်္ဂလာဒုံလမ်းမကြီး၊ စဥ့်ကူးရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၁-၆၄၅၇၅၉

သင်တန်းကာလ - ၁၀ ပတ်

၂။ သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၃)တွင် သင်တန်းသား ၁၅ ဦး လက်ခံသင်ကြားပေးပါမည်။

၃။ လျှောက်ထားသူသည်- (က) နဝမတန်းအောင်မြင်ထားပြီး အခြေခံအင်္ဂလိပ်စာများလည်းကောင်း ဖြစ်ရမည်။

(ခ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ပြီး လုပ်ငန်းခွင်နှင့်သင့်တော်သော ကျန်းမာရေးရှိရပါမည်။

(ဂ) သင်တန်းတက်ခွင့်ရသောနေ့တွင် အသက်(၁၈)နှစ်ပြည့်ပြီး အသက်(၃၅)နှစ်ထက်မကြီးသူဖြစ်ရပါမည်။

၄။ လုပ်ငန်းခွင်ကျွမ်းကျင်သောသူများ မွေးထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် စာတွေ့၊ လက်တွေ့ သင်ကြားပို့ချပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။ သင်တန်းစာမေးပွဲအောင်မြင်သူများမှာ အသိအမှတ်ပြုအောင်လက်မှတ်ရရှိမည်ဖြစ်ပါသည်။

၅။ ရတနာဂဟေဆက်နည်းပညာသင်တန်းကျောင်းသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရသူများသည် သင်တန်းကြေးအခွင့်အလမ်း အသိအမှတ်ပြုအောင်လက်မှတ်ရ ထူးချွန်သောသင်တန်းသားများကို လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်သင်တန်း (၄)လမှ (၆)လ တက်နိုင်ရန် ကုမ္ပဏီများနှင့်ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်။ လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်သင်တန်း တက်ရောက်ခွင့်ရပါက ရတနာစီမံကိန်းမှ သင်တန်းကာလတစ်လျှောက် သင့်လျော်သော ထောက်ပံ့ကြေးပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

၆။ သင်တန်းသားအတွက် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းခွင်အားအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးဝတ်စုံ ( Personal Protective Equipment)အတွက် ကုန်ကျစရိတ်ကို သင်တန်းသားမှ ကိုယ်တိုင်ကျခံရပါမည်။

၇။ သင်တန်းလျှောက်လွှာများကို ရတနာဂဟေဆက်နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း (အောင်ဆန်း)တွင် ၂၈-၃-၂၀၁၇ ရက်မှစတင်၍ နံနက် ၉:၃၀နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအတွင်း ထုတ်ယူနိုင်ပြီး လျှောက်လွှာများအား (၁၅-၂)လက်မ ရောင်စုံဓာတ်ပုံငါးပုံ၊ မွေးသက္ကရာဇ်နှင့် ပညာအရည်အချင်းအတွက် ထောက်ခံချက်၊ ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း ထောက်ခံချက်တို့နှင့်အတူ အဆိုပါသင်တန်းကျောင်းတွင် ၇-၄-၂၀၁၇ ရက် နောက်ဆုံးထားပြီး ပြန်လည်လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

၈။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ရတနာဂဟေဆက်နည်းပညာသင်တန်းကျောင်း (အောင်ဆန်း) ဖုန်း-၀၁-၆၄၅၇၅၉ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း နံနက် ၉:၃၀ နာရီမှ ညနေ ၄:၀၀ နာရီအတွင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

အောင်သရဖူ
ခိမ်ပြောင်း၊ ခိမ်ရွှေ့
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

လူကြိုက်ဆုံး၊ အိတ်ဖွင့်တင်ခါခေါ်ယူခြင်း
အတွက် အလုပ်သား ခွင့် ကာကြီးပေးမည်။
အမှတ်-၁၈၅၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း၊
၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၃၊
၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၅၊
၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၆

အောင်သရဖူ
ခိမ်ပြောင်း၊ ခိမ်ရွှေ့
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

အောင်သရဖူ
ခိမ်ပြောင်း၊ ခိမ်ရွှေ့
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း
၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၃၊
၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၅၊
၀၉၂၅၄၀၀၉၃၃၆

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် 3E/7705, Toyota Liteace km 70, P/U (4x2)@ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအေးသိန်း ၁၂/သကတ(နိုင်)၀၃၃၆၆၆၃၀၀ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညနန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)၊ ရန်ကုန်မြို့

အများသိစေရန် ကြေညာချက်

ခ။ လိုင်သာယာမြို့နယ်၊ FMI City၊ ဂန္ဓမာ(၇)လမ်း၊ အမှတ်(1-7) တွင် ဂျပန်တိုက် အဆောက်အအုံ ဆောက်လုပ်ခွင့်ပြုပါရန် ခေါ်တိုင်ခွင့် (၁၃/ကမန(နိုင်) ၀၃၄၈၀၆) မှ ဖြိုဖြိုခွင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနထုတ် မြေငှားစာအုပ် အမည်ပေါက် ဦးသိန်းထွန်းထံမှ ဝယ်ယူထားသော မြေကွက်အစဉ်အဆက် မှတ်ပုံတင်စာအုပ်ဖြင့် တင်ပြလျှောက်ထားခြင်းအား ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့် ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ လျှောက်ထားကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အထောက်အအုံ)
ရန်ကုန်မြို့၊ တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်

မန္တလေးမြို့ရှိ Top Korea Motors Car Co.,Ltd. မှ စက်ပိုင်းဆိုင်ရာကျွမ်းကျင် (Mechanic) ဝန်ထမ်း (၂)ဦး အမြန်အလိုရှိသည်။

ဆက်သွယ်ရန်- ၇၂လမ်း၊ သာယာဝတီမင်းကြီးလမ်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့။

ဖုန်း-၀၉-၄၄၅၉၆၇၂၇၀၊ ၀၉-၇၉၇၁၉၆၇၂၃

အသုံးပြုပေးမည်
သေးပတ်/ကုသက
ကင်ဆာနှင့်ထုတ်ကုန်ငွေလျှင်
သစ္စာရှိသောစခန်း
ဖုန်း-09 261186511 ဦးအောင်ဆန်း

ဖခင်အမည်မှန်
ဖန်းမော်မြို့၊ အထက(၃)
နဝမတန်း (A)မှ မငြားရီမီး၏ ဖခင်
အမည်မှန်မှာ ဦးငြားလဲ ၁/ဗမန(နိုင်)
၀၄၆၃၀၈ ဖြစ်ကြောင်း။
ဦးငြားလဲ ၁/ဗမန(နိုင်)၀၄၆၃၀၈

အမည်ပြောင်းခြင်း
ဦးဟရန်ကျင်းထန် ၅/ကလတ
(နိုင်)၁၂၅၁၂၉၏သမီးဖြစ်သူ မှော်ဘီမြို့
Top Star ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း
၃တိယတန်းမှ မရေတက္ကသိုလ်မှ နယ်စွန်
အား မရေတက္ကသိုလ်မှ ပြောင်းလဲ
ခေါ်ပါရန်။

အမည်မှန်နှင့်
ဖခင်အမည်မှန်
မြစ်ကြီးနားမြို့၊ စရေရပ်ကွက်၊
နယ်မြေ(၁၀)၊ စိုက်ပျိုးရေးဝင်းနေ
ဒေါ်အေးအေးကြူ (၉/မရတ(နိုင်)
၀၃၂၆၃၂၏အမည်မှန်မှာ ဒေါ်အေး
အေးမွန်ဖြစ်ပြီး ငှင်း၏ဖခင်အမည်
မှန်မှာ ဦးလှမြင့် ဖြစ်ပါသည်။

ပတ်စ်ပို့ပျောက်
ကျွန်တော် ဦးဆီနီနီလရေ
၁/ဆာဘာ(နိုင်)၀၀၂၅၁၆၏ ပတ်စ်ပို့
နံပါတ် (မမှတ်မီ) မှာ ပျောက်ဆုံးသွား
ပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြား
ပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၇၀၀၀၁၃၄၄

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
နေပြည်တော်၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်၊
အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်
အမှတ် ၁/မြို့သစ်မြောက်ရပ်၊ ဦးပိုင်
အမှတ် ၁၀၆၊ စရိယာ ၀၃၁၁၁၀၇၈၈၈၅
ဦးမောင်ကြည်အမည်ပေါက် အိမ်မြေကွက်
အား ဒေါ်ခင်အေးအေး(ဘ)ဦးအောင်
ထွန်း ၁၃/နမန(နိုင်)၀၀၇၇၈၆မှ မေတ္တာ
ဖြင့် အပြီးအပိုင် လွှဲပြောင်းပေးခြင်း
ကတိစာချုပ်၊ နေထိုင်ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း
တရားရုံးကျွမ်းကျင်လွှာမှ ရင်းမြစ်တင်ပြ
ပြီး နှစ်ပတ် မြေငှားစာချုပ်သစ် လျှောက်
ထားလာရာကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့်
တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများ၊
တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများ အထောက်
အထားနိုင်ငံလုံးစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်
စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံ
ကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာ
ချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း
လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့်
သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်သူမရှိ
ပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ
မြေငှားစာချုပ်ရောင်းချခြင်းအား ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ
အပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၆၊ မြေကွက်
အမှတ်-၅၁၆၊ မြေကွက်တည်နေရာ
အမှတ်-၅၁၆၊ ၈၆ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်
(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ဦးလှဦး (AD-
၀၂၅၈၇၇) ၁၂/၃၅၄ (နိုင်)၀၄၆၆၃၂
အမည်ပေါက်ပါမစ်မြေအား ပါမစ်မြေ
အမည်ပေါက်ဦးလှဦးထံမှ အရောင်းအဝယ်
အရပ်ကတိစာချုပ် ၁၂- ၁၂-၂၀၁၄ ဖြင့်
ဝယ်ယူသူ ဒေါ်ကျွန်းနု (၉/မရတ(နိုင်)
၀၇၉၃၂၈မှ ပါမစ်မြေတင်ပြ (မပြည့်စုံ)
ရွှေပြောင်းမည့်သူများ ရာဇဝင်အကျဉ်း
ချုပ်၊ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေးထိုင်ခွင့်နှင့်
မြေနေရာချထားပေးခံရသူများ၏ မှီခိုသူ
များစာရင်းတို့သာတင်ပြပြီး စာတင်ပုံ
မပါရှိဘဲ ပါမစ်ပြည့်စုံတင်ပြ၍ နှစ်
(၆၀) မြေငှားစာချုပ်(ဂနန) လျှောက်
ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်ငံလုံးသော
အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာ
ချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု
မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်
လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း
အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၆၊ မြေကွက်
အမှတ်-၅၁၆၊ မြေကွက်တည်နေရာ
အမှတ်-၅၁၆၊ ၈၆ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်
(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ဦးလှဦး (AD-
၀၂၅၈၇၇) ၁၂/၃၅၄ (နိုင်)၀၄၆၆၃၂
အမည်ပေါက်ပါမစ်မြေအား ပါမစ်မြေ
အမည်ပေါက်ဦးလှဦးထံမှ အရောင်းအဝယ်
အရပ်ကတိစာချုပ် ၁၂- ၁၂-၂၀၁၄ ဖြင့်
ဝယ်ယူသူ ဒေါ်ကျွန်းနု (၉/မရတ(နိုင်)
၀၇၉၃၂၈မှ ပါမစ်မြေတင်ပြ (မပြည့်စုံ)
ရွှေပြောင်းမည့်သူများ ရာဇဝင်အကျဉ်း
ချုပ်၊ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေးထိုင်ခွင့်နှင့်
မြေနေရာချထားပေးခံရသူများ၏ မှီခိုသူ
များစာရင်းတို့သာတင်ပြပြီး စာတင်ပုံ
မပါရှိဘဲ ပါမစ်ပြည့်စုံတင်ပြ၍ နှစ်
(၆၀) မြေငှားစာချုပ်(ဂနန) လျှောက်
ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်ငံလုံးသော
အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာ
ချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု
မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်
လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း
အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၆၊ မြေကွက်
အမှတ်-၅၁၆၊ မြေကွက်တည်နေရာ
အမှတ်-၅၁၆၊ ၈၆ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်
(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ဦးလှဦး (AD-
၀၂၅၈၇၇) ၁၂/၃၅၄ (နိုင်)၀၄၆၆၃၂
အမည်ပေါက်ပါမစ်မြေအား ပါမစ်မြေ
အမည်ပေါက်ဦးလှဦးထံမှ အရောင်းအဝယ်
အရပ်ကတိစာချုပ် ၁၂- ၁၂-၂၀၁၄ ဖြင့်
ဝယ်ယူသူ ဒေါ်ကျွန်းနု (၉/မရတ(နိုင်)
၀၇၉၃၂၈မှ ပါမစ်မြေတင်ပြ (မပြည့်စုံ)
ရွှေပြောင်းမည့်သူများ ရာဇဝင်အကျဉ်း
ချုပ်၊ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေးထိုင်ခွင့်နှင့်
မြေနေရာချထားပေးခံရသူများ၏ မှီခိုသူ
များစာရင်းတို့သာတင်ပြပြီး စာတင်ပုံ
မပါရှိဘဲ ပါမစ်ပြည့်စုံတင်ပြ၍ နှစ်
(၆၀) မြေငှားစာချုပ်(ဂနန) လျှောက်
ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်ငံလုံးသော
အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာ
ချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု
မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်
လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း
အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၆၊ မြေကွက်
အမှတ်-၅၁၆၊ မြေကွက်တည်နေရာ
အမှတ်-၅၁၆၊ ၈၆ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်
(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ဦးလှဦး (AD-
၀၂၅၈၇၇) ၁၂/၃၅၄ (နိုင်)၀၄၆၆၃၂
အမည်ပေါက်ပါမစ်မြေအား ပါမစ်မြေ
အမည်ပေါက်ဦးလှဦးထံမှ အရောင်းအဝယ်
အရပ်ကတိစာချုပ် ၁၂- ၁၂-၂၀၁၄ ဖြင့်
ဝယ်ယူသူ ဒေါ်ကျွန်းနု (၉/မရတ(နိုင်)
၀၇၉၃၂၈မှ ပါမစ်မြေတင်ပြ (မပြည့်စုံ)
ရွှေပြောင်းမည့်သူများ ရာဇဝင်အကျဉ်း
ချုပ်၊ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေးထိုင်ခွင့်နှင့်
မြေနေရာချထားပေးခံရသူများ၏ မှီခိုသူ
များစာရင်းတို့သာတင်ပြပြီး စာတင်ပုံ
မပါရှိဘဲ ပါမစ်ပြည့်စုံတင်ပြ၍ နှစ်
(၆၀) မြေငှားစာချုပ်(ဂနန) လျှောက်
ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်ငံလုံးသော
အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာ
ချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု
မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်
လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း
အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၆၊ မြေကွက်
အမှတ်-၅၁၆၊ မြေကွက်တည်နေရာ
အမှတ်-၅၁၆၊ ၈၆ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်
(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊ ဦးလှဦး (AD-
၀၂၅၈၇၇) ၁၂/၃၅၄ (နိုင်)၀၄၆၆၃၂
အမည်ပေါက်ပါမစ်မြေအား ပါမစ်မြေ
အမည်ပေါက်ဦးလှဦးထံမှ အရောင်းအဝယ်
အရပ်ကတိစာချုပ် ၁၂- ၁၂-၂၀၁၄ ဖြင့်
ဝယ်ယူသူ ဒေါ်ကျွန်းနု (၉/မရတ(နိုင်)
၀၇၉၃၂၈မှ ပါမစ်မြေတင်ပြ (မပြည့်စုံ)
ရွှေပြောင်းမည့်သူများ ရာဇဝင်အကျဉ်း
ချုပ်၊ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေးထိုင်ခွင့်နှင့်
မြေနေရာချထားပေးခံရသူများ၏ မှီခိုသူ
များစာရင်းတို့သာတင်ပြပြီး စာတင်ပုံ
မပါရှိဘဲ ပါမစ်ပြည့်စုံတင်ပြ၍ နှစ်
(၆၀) မြေငှားစာချုပ်(ဂနန) လျှောက်
ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်ငံလုံးသော
အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြေညာ
ချက်ပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း
ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှု
မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်
လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း
အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်၊
မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်-၈၆၊ မြေကွက်
အမှတ်-၅၁၆၊ မြေက

REPUBLIC OF THE UNION OF MYANMAR
Ministry of Electricity and Energy
Myanma Oil and Gas Enterprise (MOGE)
Nay Pyi Taw

Request for Proposal for Joint Venture in Onshore Drilling Services with Myanma Oil and Gas Enterprise

Date: March 24, 2017
MOGE is a state-owned enterprise which is responsible for the upstream oil and gas sector under the Ministry of Electricity and Energy ("MOEE") of the Republic of the Union of Myanmar. MOGE intends to establish a joint venture with an internationally proven service company in onshore drilling services. The main goals are to strengthen MOGE's technological know-how, upgrade its workforce, gain access to financing, adopt international best practices and widen market access.

MOGE had initially launched a public invitation for interested parties to submit a Letter of Expression of Interest ("LEOI") for a Joint Venture in Onshore Drilling Services with MOGE in June 2014. MOGE is now launching this Request for Proposal ("RfP") in the form of an open tender to interested parties, including but not limited to LEOI respondents from the LEOI exercise conducted in June 2014, to submit a response to this Request for Proposal (the "Application"). In this context, MOGE intends to select a suitable internationally proven drilling services company as the "Joint Venture Partner" through a step-by-step process: Phase 1: Request for Proposal; Phase 2: Evaluation Process; and Phase 3: Negotiations and Signing.

Interested parties are required to submit an Application no later than 3 PM, local time (Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar), on April 24, 2017 to the following address: MOGE Tender Committee for Joint Venture Establishment in Petroleum Services (Drilling), Complex 44, MOGE Office, Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar.

The RfP, which includes guidelines for submission, can be purchased by any interested party starting March 24, 2017 (excluding Saturdays, Sundays and Public Holidays) at Complex 44, MOGE Office, Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar for a non-refundable cash payment of five hundred United States Dollars (USD 500). The purchaser will be provided with a payment acknowledgement when payment is made. Only Applications from Applicants that had purchased the RfP document officially from MOGE will be evaluated.

Interested parties who have purchased the RfP are welcome to submit questions regarding the RfP and comments on the draft Joint Venture Agreement attached in its annex, no later than 12 PM, local time (Nay Pyi Taw, Republic of the Union of Myanmar), on April 4, 2017, to which MOGE will duly respond to all questions submitted and issue a revised draft Joint Venture Agreement.

Myanma Oil and Gas Enterprise
Ministry of Electricity and Energy

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန
ဒုတိယဦးစီးမှူး(စီမံ/ဥပဒေ/သုတေသန/ဥယျာဉ်)၊ အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ(၂)၊
ပုံဆွဲ(၂)၊ စာရင်းကိုင်(၂)ရာထူးအလှူအတွက်
လူတွေ့ရှုတ်မြေစစ်ဆေးမှုပညာရပ်များစာရင်း ထုတ်ပြန်ကြေငြာခြင်း

၁။ ၂၀၁၇ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၈၊ ၂၉ရက်များတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သော ဒုတိယဦးစီးမှူး (စီမံ/ဥပဒေ/သုတေသန/ဥယျာဉ်)၊ အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ(၂)၊ ပုံဆွဲ(၂)၊ စာရင်းကိုင်(၂) ရာထူးအလှူ ရေးမြေစာမေးပွဲတွင် မြေဆီခွဲသူများအနက် လူတွေ့ရှုတ်မြေစစ်ဆေးမှုပညာရပ်များစာရင်းအား ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

Table with 12 columns: Roll No., Name, Grade, etc. Lists names like ၀၀၀၃, ၀၀၀၄, ၀၀၀၅, ၀၀၀၆, ၀၀၀၇, ၀၀၀၈, ၀၀၀၉, ၀၀၁၀, ၀၀၁၁, ၀၀၁၂, ၀၀၁၃, ၀၀၁၄, ၀၀၁၅, ၀၀၁၆, ၀၀၁၇, ၀၀၁၈, ၀၀၁၉, ၀၀၂၀, ၀၀၂၁, ၀၀၂၂, ၀၀၂၃, ၀၀၂၄, ၀၀၂၅, ၀၀၂၆, ၀၀၂၇, ၀၀၂၈, ၀၀၂၉, ၀၀၃၀, ၀၀၃၁, ၀၀၃၂, ၀၀၃၃, ၀၀၃၄, ၀၀၃၅, ၀၀၃၆, ၀၀၃၇, ၀၀၃၈, ၀၀၃၉, ၀၀၄၀, ၀၀၄၁, ၀၀၄၂, ၀၀၄၃, ၀၀၄၄, ၀၀၄၅, ၀၀၄၆, ၀၀၄၇, ၀၀၄၈, ၀၀၄၉, ၀၀၅၀, ၀၀၅၁, ၀၀၅၂, ၀၀၅၃, ၀၀၅၄, ၀၀၅၅, ၀၀၅၆, ၀၀၅၇, ၀၀၅၈, ၀၀၅၉, ၀၀၆၀, ၀၀၆၁, ၀၀၆၂, ၀၀၆၃, ၀၀၆၄, ၀၀၆၅, ၀၀၆၆, ၀၀၆၇, ၀၀၆၈, ၀၀၆၉, ၀၀၇၀, ၀၀၇၁, ၀၀၇၂, ၀၀၇၃, ၀၀၇၄, ၀၀၇၅, ၀၀၇၆, ၀၀၇၇, ၀၀၇၈, ၀၀၇၉, ၀၀၈၀, ၀၀၈၁, ၀၀၈၂, ၀၀၈၃, ၀၀၈၄, ၀၀၈၅, ၀၀၈၆, ၀၀၈၇, ၀၀၈၈, ၀၀၈၉, ၀၀၉၀, ၀၀၉၁, ၀၀၉၂, ၀၀၉၃, ၀၀၉၄, ၀၀၉၅, ၀၀၉၆, ၀၀၉၇, ၀၀၉၈, ၀၀၉၉, ၀၀၁၀၀, ၀၀၁၀၁, ၀၀၁၀၂, ၀၀၁၀၃, ၀၀၁၀၄, ၀၀၁၀၅, ၀၀၁၀၆, ၀၀၁၀၇, ၀၀၁၀၈, ၀၀၁၀၉, ၀၀၁၁၀, ၀၀၁၁၁, ၀၀၁၁၂, ၀၀၁၁၃, ၀၀၁၁၄, ၀၀၁၁၅, ၀၀၁၁၆, ၀၀၁၁၇, ၀၀၁၁၈, ၀၀၁၁၉, ၀၀၁၂၀, ၀၀၁၂၁, ၀၀၁၂၂, ၀၀၁၂၃, ၀၀၁၂၄, ၀၀၁၂၅, ၀၀၁၂၆, ၀၀၁၂၇, ၀၀၁၂၈, ၀၀၁၂၉, ၀၀၁၃၀, ၀၀၁၃၁, ၀၀၁၃၂, ၀၀၁၃၃, ၀၀၁၃၄, ၀၀၁၃၅, ၀၀၁၃၆, ၀၀၁၃၇, ၀၀၁၃၈, ၀၀၁၃၉, ၀၀၁၄၀, ၀၀၁၄၁, ၀၀၁၄၂, ၀၀၁၄၃, ၀၀၁၄၄, ၀၀၁၄၅, ၀၀၁၄၆, ၀၀၁၄၇, ၀၀၁၄၈, ၀၀၁၄၉, ၀၀၁၅၀, ၀၀၁၅၁, ၀၀၁၅၂, ၀၀၁၅၃, ၀၀၁၅၄, ၀၀၁၅၅, ၀၀၁၅၆, ၀၀၁၅၇, ၀၀၁၅၈, ၀၀၁၅၉, ၀၀၁၆၀, ၀၀၁၆၁, ၀၀၁၆၂, ၀၀၁၆၃, ၀၀၁၆၄, ၀၀၁၆၅, ၀၀၁၆၆, ၀၀၁၆၇, ၀၀၁၆၈, ၀၀၁၆၉, ၀၀၁၇၀, ၀၀၁၇၁, ၀၀၁၇၂, ၀၀၁၇၃, ၀၀၁၇၄, ၀၀၁၇၅, ၀၀၁၇၆, ၀၀၁၇၇, ၀၀၁၇၈, ၀၀၁၇၉, ၀၀၁၈၀, ၀၀၁၈၁, ၀၀၁၈၂, ၀၀၁၈၃, ၀၀၁၈၄, ၀၀၁၈၅, ၀၀၁၈၆, ၀၀၁၈၇, ၀၀၁၈၈, ၀၀၁၈၉, ၀၀၁၉၀, ၀၀၁၉၁, ၀၀၁၉၂, ၀၀၁၉၃, ၀၀၁၉၄, ၀၀၁၉၅, ၀၀၁၉၆, ၀၀၁၉၇, ၀၀၁၉၈, ၀၀၁၉၉, ၀၀၂၀၀, ၀၀၂၀၁, ၀၀၂၀၂, ၀၀၂၀၃, ၀၀၂၀၄, ၀၀၂၀၅, ၀၀၂၀၆, ၀၀၂၀၇, ၀၀၂၀၈, ၀၀၂၀၉, ၀၀၂၁၀, ၀၀၂၁၁, ၀၀၂၁၂, ၀၀၂၁၃, ၀၀၂၁၄, ၀၀၂၁၅, ၀၀၂၁၆, ၀၀၂၁၇, ၀၀၂၁၈, ၀၀၂၁၉, ၀၀၂၂၀, ၀၀၂၂၁, ၀၀၂၂၂, ၀၀၂၂၃, ၀၀၂၂၄, ၀၀၂၂၅, ၀၀၂၂၆, ၀၀၂၂၇, ၀၀၂၂၈, ၀၀၂၂၉, ၀၀၂၃၀, ၀၀၂၃၁, ၀၀၂၃၂, ၀၀၂၃၃, ၀၀၂၃၄, ၀၀၂၃၅, ၀၀၂၃၆, ၀၀၂၃၇, ၀၀၂၃၈, ၀၀၂၃၉, ၀၀၂၄၀, ၀၀၂၄၁, ၀၀၂၄၂, ၀၀၂၄၃, ၀၀၂၄၄, ၀၀၂၄၅, ၀၀၂၄၆, ၀၀၂၄၇, ၀၀၂၄၈, ၀၀၂၄၉, ၀၀၂၅၀, ၀၀၂၅၁, ၀၀၂၅၂, ၀၀၂၅၃, ၀၀၂၅၄, ၀၀၂၅၅, ၀၀၂၅၆, ၀၀၂၅၇, ၀၀၂၅၈, ၀၀၂၅၉, ၀၀၂၆၀, ၀၀၂၆၁, ၀၀၂၆၂, ၀၀၂၆၃, ၀၀၂၆၄, ၀၀၂၆၅, ၀၀၂၆၆, ၀၀၂၆၇, ၀၀၂၆၈, ၀၀၂၆၉, ၀၀၂၇၀, ၀၀၂၇၁, ၀၀၂၇၂, ၀၀၂၇၃, ၀၀၂၇၄, ၀၀၂၇၅, ၀၀၂၇၆, ၀၀၂၇၇, ၀၀၂၇၈, ၀၀၂၇၉, ၀၀၂၈၀, ၀၀၂၈၁, ၀၀၂၈၂, ၀၀၂၈၃, ၀၀၂၈၄, ၀၀၂၈၅, ၀၀၂၈၆, ၀၀၂၈၇, ၀၀၂၈၈, ၀၀၂၈၉, ၀၀၂၉၀, ၀၀၂၉၁, ၀၀၂၉၂, ၀၀၂၉၃, ၀၀၂၉၄, ၀၀၂၉၅, ၀၀၂၉၆, ၀၀၂၉၇, ၀၀၂၉၈, ၀၀၂၉၉, ၀၀၃၀၀, ၀၀၃၀၁, ၀၀၃၀၂, ၀၀၃၀၃, ၀၀၃၀၄, ၀၀၃၀၅, ၀၀၃၀၆, ၀၀၃၀၇, ၀၀၃၀၈, ၀၀၃၀၉, ၀၀၃၁၀, ၀၀၃၁၁, ၀၀၃၁၂, ၀၀၃၁၃, ၀၀၃၁၄, ၀၀၃၁၅, ၀၀၃၁၆, ၀၀၃၁၇, ၀၀၃၁၈, ၀၀၃၁၉, ၀၀၃၂၀, ၀၀၃၂၁, ၀၀၃၂၂, ၀၀၃၂၃, ၀၀၃၂၄, ၀၀၃၂၅, ၀၀၃၂၆, ၀၀၃၂၇, ၀၀၃၂၈, ၀၀၃၂၉, ၀၀၃၃၀, ၀၀၃၃၁, ၀၀၃၃၂, ၀၀၃၃၃, ၀၀၃၃၄, ၀၀၃၃၅, ၀၀၃၃၆, ၀၀၃၃၇, ၀၀၃၃၈, ၀၀၃၃၉, ၀၀၃၄၀, ၀၀၃၄၁, ၀၀၃၄၂, ၀၀၃၄၃, ၀၀၃၄၄, ၀၀၃၄၅, ၀၀၃၄၆, ၀၀၃၄၇, ၀၀၃၄၈, ၀၀၃၄၉, ၀၀၃၅၀, ၀၀၃၅၁, ၀၀၃၅၂, ၀၀၃၅၃, ၀၀၃၅၄, ၀၀၃၅၅, ၀၀၃၅၆, ၀၀၃၅၇, ၀၀၃၅၈, ၀၀၃၅၉, ၀၀၃၆၀, ၀၀၃၆၁, ၀၀၃၆၂, ၀၀၃၆၃, ၀၀၃၆၄, ၀၀၃၆၅, ၀၀၃၆၆, ၀၀၃၆၇, ၀၀၃၆၈, ၀၀၃၆၉, ၀၀၃၇၀, ၀၀၃၇၁, ၀၀၃၇၂, ၀၀၃၇၃, ၀၀၃၇၄, ၀၀၃၇၅, ၀၀၃၇၆, ၀၀၃၇၇, ၀၀၃၇၈, ၀၀၃၇၉, ၀၀၃၈၀, ၀၀၃၈၁, ၀၀၃၈၂, ၀၀၃၈၃, ၀၀၃၈၄, ၀၀၃၈၅, ၀၀၃၈၆, ၀၀၃၈၇, ၀၀၃၈၈, ၀၀၃၈၉, ၀၀၃၉၀, ၀၀၃၉၁, ၀၀၃၉၂, ၀၀၃၉၃, ၀၀၃၉၄, ၀၀၃၉၅, ၀၀၃၉၆, ၀၀၃၉၇, ၀၀၃၉၈, ၀၀၃၉၉, ၀၀၄၀၀, ၀၀၄၀၁, ၀၀၄၀၂, ၀၀၄၀၃, ၀၀၄၀၄, ၀၀၄၀၅, ၀၀၄၀၆, ၀၀၄၀၇, ၀၀၄၀၈, ၀၀၄၀၉, ၀၀၄၁၀, ၀၀၄၁၁, ၀၀၄၁၂, ၀၀၄၁၃, ၀၀၄၁၄, ၀၀၄၁၅, ၀၀၄၁၆, ၀၀၄၁၇, ၀၀၄၁၈, ၀၀၄၁၉, ၀၀၄၂၀, ၀၀၄၂၁, ၀၀၄၂၂, ၀၀၄၂၃, ၀၀၄၂၄, ၀၀၄၂၅, ၀၀၄၂၆, ၀၀၄၂၇, ၀၀၄၂၈, ၀၀၄၂၉, ၀၀၄၃၀, ၀၀၄၃၁, ၀၀၄၃၂, ၀၀၄၃၃, ၀၀၄၃၄, ၀၀၄၃၅, ၀၀၄၃၆, ၀၀၄၃၇, ၀၀၄၃၈, ၀၀၄၃၉, ၀၀၄၄၀, ၀၀၄၄၁, ၀၀၄၄၂, ၀၀၄၄၃, ၀၀၄၄၄, ၀၀၄၄၅, ၀၀၄၄၆, ၀၀၄၄၇, ၀၀၄၄၈, ၀၀၄၄၉, ၀၀၄၅၀, ၀၀၄၅၁, ၀၀၄၅၂, ၀၀၄၅၃, ၀၀၄၅၄, ၀၀၄၅၅, ၀၀၄၅၆, ၀၀၄၅၇, ၀၀၄၅၈, ၀၀၄၅၉, ၀၀၄၆၀, ၀၀၄၆၁, ၀၀၄၆၂, ၀၀၄၆၃, ၀၀၄၆၄, ၀၀၄၆၅, ၀၀၄၆၆, ၀၀၄၆၇, ၀၀၄၆၈, ၀၀၄၆၉, ၀၀၄၇၀, ၀၀၄၇၁, ၀၀၄၇၂, ၀၀၄၇၃, ၀၀၄၇၄, ၀၀၄၇၅, ၀၀၄၇၆, ၀၀၄၇၇, ၀၀၄၇၈, ၀၀၄၇၉, ၀၀၄၈၀, ၀၀၄၈၁, ၀၀၄၈၂, ၀၀၄၈၃, ၀၀၄၈၄, ၀၀၄၈၅, ၀၀၄၈၆, ၀၀၄၈၇, ၀၀၄၈၈, ၀၀၄၈၉, ၀၀၄၉၀, ၀၀၄၉၁, ၀၀၄၉၂, ၀၀၄၉၃, ၀၀၄၉၄, ၀၀၄၉၅, ၀၀၄၉၆, ၀၀၄၉၇, ၀၀၄၉၈, ၀၀၄၉၉, ၀၀၅၀၀, ၀၀၅၀၁, ၀၀၅၀၂, ၀၀၅၀၃, ၀၀၅၀၄, ၀၀၅၀၅, ၀၀၅၀၆, ၀၀၅၀၇, ၀၀၅၀၈, ၀၀၅၀၉, ၀၀၅၁၀, ၀၀၅၁၁, ၀၀၅၁၂, ၀၀၅၁၃, ၀၀၅၁၄, ၀၀၅၁၅, ၀၀၅၁၆, ၀၀၅၁၇, ၀၀၅၁၈, ၀၀၅၁၉, ၀၀၅၂၀, ၀၀၅၂၁, ၀၀၅၂၂, ၀၀၅၂၃, ၀၀၅၂၄, ၀၀၅၂၅, ၀၀၅၂၆, ၀၀၅၂၇, ၀၀၅၂၈, ၀၀၅၂၉, ၀၀၅၃၀, ၀၀၅၃၁, ၀၀၅၃၂, ၀၀၅၃၃, ၀၀၅၃၄, ၀၀၅၃၅, ၀၀၅၃၆, ၀၀၅၃၇, ၀၀၅၃၈, ၀၀၅၃၉, ၀၀၅၄၀, ၀၀၅၄၁, ၀၀၅၄၂, ၀၀၅၄၃, ၀၀၅၄၄, ၀၀၅၄၅, ၀၀၅၄၆, ၀၀၅၄၇, ၀၀၅၄၈, ၀၀၅၄၉, ၀၀၅၅၀, ၀၀၅၅၁, ၀၀၅၅၂, ၀၀၅၅၃, ၀၀၅၅၄, ၀၀၅၅၅, ၀၀၅၅၆, ၀၀၅၅၇, ၀၀၅၅၈, ၀၀၅၅၉, ၀၀၅၆၀, ၀၀၅၆၁, ၀၀၅၆၂, ၀၀၅၆၃, ၀၀၅၆၄, ၀၀၅၆၅, ၀၀၅၆၆, ၀၀၅၆၇, ၀၀၅၆၈, ၀၀၅၆၉, ၀၀၅၇၀, ၀၀၅၇၁, ၀၀၅၇၂, ၀၀၅၇၃, ၀၀၅၇၄, ၀၀၅၇၅, ၀၀၅၇၆, ၀၀၅၇၇, ၀၀၅၇၈, ၀၀၅၇၉, ၀၀၅၈၀, ၀၀၅၈၁, ၀၀၅၈၂, ၀၀၅၈၃, ၀၀၅၈၄, ၀၀၅၈၅, ၀၀၅၈၆, ၀၀၅၈၇, ၀၀၅၈၈, ၀၀၅၈၉, ၀၀၅၉၀, ၀၀၅၉၁, ၀၀၅၉၂, ၀၀၅၉၃, ၀၀၅၉၄, ၀၀၅၉၅, ၀၀၅၉၆, ၀၀၅၉၇, ၀၀၅၉၈, ၀၀၅၉၉, ၀၀၆၀၀, ၀၀၆၀၁, ၀၀၆၀၂, ၀၀၆၀၃, ၀၀၆၀၄, ၀၀၆၀၅, ၀၀၆၀၆, ၀၀၆၀၇, ၀၀၆၀၈, ၀၀၆၀၉, ၀၀၆၁၀, ၀၀၆၁၁, ၀၀၆၁၂, ၀၀၆၁၃, ၀၀၆၁၄, ၀၀၆၁၅, ၀၀၆၁၆, ၀၀၆၁၇, ၀၀၆၁၈, ၀၀၆၁၉, ၀၀၆၂၀, ၀၀၆၂၁, ၀၀၆၂၂, ၀၀၆၂၃, ၀၀၆၂၄, ၀၀၆၂၅, ၀၀၆၂၆, ၀၀၆၂၇, ၀၀၆၂၈, ၀၀၆၂၉, ၀၀၆၃၀, ၀၀၆၃၁, ၀၀၆၃၂, ၀၀၆၃၃, ၀၀၆၃၄, ၀၀၆၃၅, ၀၀၆၃၆, ၀၀၆၃၇, ၀၀၆၃၈, ၀၀၆၃၉, ၀၀၆၄၀, ၀၀၆၄၁, ၀၀၆၄၂, ၀၀၆၄၃, ၀၀၆၄၄, ၀၀၆၄၅, ၀၀၆၄၆, ၀၀၆၄၇, ၀၀၆၄၈, ၀၀၆၄၉, ၀၀၆၅၀, ၀၀၆၅၁, ၀၀၆၅၂, ၀၀၆၅၃, ၀၀၆၅၄, ၀၀၆၅၅, ၀၀၆၅၆, ၀၀၆၅၇, ၀၀၆၅၈, ၀၀၆၅၉, ၀၀၆၆၀, ၀၀၆၆၁, ၀၀၆၆၂, ၀၀၆၆၃, ၀၀၆၆၄, ၀၀၆၆၅, ၀၀၆၆၆, ၀၀၆၆၇, ၀၀၆၆၈, ၀၀၆၆၉, ၀၀၆၇၀, ၀၀၆၇၁, ၀၀၆၇၂, ၀၀၆၇၃, ၀၀၆၇၄, ၀၀၆၇၅, ၀၀၆၇၆, ၀၀၆၇၇, ၀၀၆၇၈, ၀၀၆၇၉, ၀၀၆၈၀, ၀၀၆၈၁, ၀၀၆၈၂, ၀၀၆၈၃, ၀၀၆၈၄, ၀၀၆၈၅, ၀၀၆၈၆, ၀၀၆၈၇, ၀၀၆၈၈, ၀၀၆၈၉, ၀၀၆၉၀, ၀၀၆၉၁, ၀၀၆၉၂, ၀၀၆၉၃, ၀၀၆၉၄, ၀၀၆၉၅, ၀၀၆၉၆, ၀၀၆၉၇, ၀၀၆၉၈, ၀၀၆၉၉, ၀၀၇၀၀, ၀၀၇၀၁, ၀၀၇၀၂, ၀၀၇၀၃, ၀၀၇၀၄, ၀၀၇၀၅, ၀၀၇၀၆, ၀၀၇၀၇, ၀၀၇၀၈, ၀၀၇၀၉, ၀၀၇၁၀, ၀၀၇၁၁, ၀၀၇၁၂, ၀၀၇၁၃, ၀၀၇၁၄, ၀၀၇၁၅, ၀၀၇၁၆, ၀၀၇၁၇, ၀၀၇၁၈, ၀၀၇၁၉, ၀၀၇၂၀, ၀၀၇၂၁, ၀၀၇၂၂, ၀၀၇၂၃, ၀၀၇၂၄, ၀၀၇၂၅, ၀၀၇၂၆, ၀၀၇၂၇, ၀၀၇၂၈, ၀၀၇၂၉, ၀၀၇၃၀, ၀၀၇၃၁, ၀၀၇၃၂, ၀၀၇၃၃, ၀၀၇၃၄, ၀၀၇၃၅, ၀၀၇၃၆, ၀၀၇၃၇, ၀၀၇၃၈, ၀၀၇၃၉, ၀၀၇၄၀, ၀၀၇၄၁, ၀၀၇၄၂, ၀၀၇၄၃, ၀၀၇၄၄, ၀၀၇၄၅, ၀၀၇၄၆, ၀၀၇၄၇, ၀၀၇၄၈, ၀၀၇၄၉, ၀၀၇၅၀, ၀၀၇၅၁, ၀၀၇၅၂, ၀၀၇၅၃, ၀၀၇၅၄, ၀၀၇၅၅, ၀၀၇၅၆, ၀၀၇၅၇, ၀၀၇၅၈, ၀၀၇၅၉, ၀၀၇၆၀, ၀၀၇၆၁, ၀၀၇၆၂, ၀၀၇၆၃, ၀၀၇၆၄, ၀၀၇၆၅, ၀၀၇၆၆, ၀၀၇၆၇, ၀၀၇၆၈, ၀၀၇၆၉, ၀၀၇၇၀, ၀၀၇၇၁, ၀၀၇၇၂, ၀၀၇၇၃, ၀၀၇၇၄, ၀၀၇၇၅, ၀၀၇၇၆, ၀၀၇၇၇, ၀၀၇၇၈, ၀၀၇၇၉, ၀၀၇၈၀, ၀၀၇၈၁, ၀၀၇၈၂, ၀၀၇၈၃, ၀၀၇၈၄, ၀၀၇၈၅, ၀၀၇၈၆, ၀၀၇၈၇, ၀၀၇၈၈, ၀၀၇၈၉, ၀၀၇၉၀, ၀၀၇၉၁, ၀၀၇၉၂, ၀၀၇၉၃, ၀၀၇၉၄, ၀၀၇၉၅, ၀၀၇၉၆, ၀၀၇၉၇, ၀၀၇၉၈, ၀၀၇၉၉, ၀၀၈၀၀, ၀၀၈၀၁, ၀၀၈၀၂, ၀၀၈၀၃, ၀၀၈၀၄, ၀၀၈၀၅, ၀၀၈၀၆, ၀၀၈၀၇, ၀၀၈၀၈, ၀၀၈၀၉, ၀၀၈၁၀, ၀၀၈၁၁, ၀၀၈၁၂, ၀၀၈၁၃, ၀၀၈၁၄, ၀၀၈၁၅, ၀၀၈၁၆, ၀၀၈၁၇, ၀၀၈၁၈, ၀၀၈၁၉, ၀၀၈၂၀, ၀၀၈၂၁, ၀၀၈၂၂, ၀၀၈၂၃, ၀၀၈၂၄, ၀၀၈၂၅, ၀၀၈၂၆, ၀၀၈၂၇, ၀၀၈၂၈, ၀၀၈၂၉, ၀၀၈၃၀, ၀၀၈၃၁, ၀၀၈၃၂, ၀၀၈၃၃, ၀၀၈၃၄, ၀၀၈၃၅, ၀၀၈၃၆, ၀၀၈၃၇, ၀၀၈၃၈, ၀၀၈၃၉, ၀၀၈၄၀, ၀၀၈၄၁, ၀၀၈၄၂, ၀၀၈၄၃, ၀၀၈၄၄, ၀၀၈၄၅, ၀၀၈၄၆, ၀၀၈၄၇, ၀၀၈၄၈, ၀၀၈၄၉, ၀၀၈၅၀, ၀၀၈၅၁, ၀၀၈၅၂, ၀၀၈၅၃, ၀၀၈၅၄, ၀၀၈၅၅, ၀၀၈၅၆, ၀၀၈၅၇, ၀၀၈၅၈, ၀၀၈၅၉, ၀၀၈၆၀, ၀၀၈၆၁, ၀၀၈၆၂, ၀၀၈၆၃, ၀၀၈၆၄, ၀၀၈၆၅, ၀၀၈၆၆, ၀၀၈၆၇, ၀၀၈၆၈, ၀၀၈၆၉, ၀၀၈၇၀, ၀၀၈၇၁, ၀၀၈၇၂, ၀၀၈၇၃, ၀၀၈၇၄, ၀၀၈၇၅, ၀၀၈၇၆, ၀၀၈၇၇, ၀၀၈၇၈, ၀၀၈၇၉, ၀၀၈၈၀, ၀၀၈၈၁, ၀၀၈၈၂, ၀၀၈၈၃, ၀၀၈၈၄, ၀၀၈၈၅, ၀၀၈၈၆, ၀၀၈၈၇, ၀၀၈၈၈, ၀၀၈၈၉, ၀၀၈၉၀, ၀၀၈၉၁, ၀၀၈၉၂, ၀၀၈၉၃, ၀၀၈၉၄, ၀၀၈၉၅, ၀၀၈၉၆, ၀၀၈၉၇, ၀၀၈၉၈, ၀၀၈၉၉, ၀၀၉၀၀, ၀၀၉၀၁, ၀၀၉၀၂, ၀၀၉၀၃, ၀၀၉၀၄, ၀၀၉၀၅, ၀၀၉၀၆, ၀၀၉၀၇, ၀၀၉၀၈, ၀၀၉၀၉, ၀၀၉၁၀, ၀၀၉၁၁, ၀၀၉၁၂, ၀၀၉၁၃, ၀၀၉၁၄, ၀၀၉၁၅, ၀၀၉၁၆, ၀၀၉၁၇, ၀၀၉၁၈, ၀၀၉၁၉, ၀၀၉၂၀, ၀၀၉၂၁, ၀၀၉၂၂, ၀၀၉၂၃, ၀၀၉၂၄,





**ဂျာနယ်ကျော်မမလေး နှစ် ၁၀၀ ပြည့်ပွဲ**  
 ဝေဖန်ခံ နံနက် ၀၉:၀၀ နာရီမှ ညနေ ၀၅:၀၀ နာရီအတွင်း စာပေချစ်မြတ်နိုးသူ မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာ လာရောက်ကြည့်ရှု လေ့လာနိုင်ပါသည်။  
 ဂျာနယ်ကျော် မိသားစု

၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၊ ၂၊ ၃ ရက်။ အမှတ် - ၆၇၇/၇၀၉  
 ဖိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းနှင့် ဘုန်းကြီးလမ်းထောင့်  
 သူနာပြုတက္ကသိုလ်ခန်းမ၊ ရန်ကင်းမြို့။

**EMBASSY OF INDIA YANGON**  
**RECRUITMENT NOTICE - 01/2017**  
 Embassy of India, Yangon invites applications from eligible candidates for the posts of (a) Assistant: 1; (b) Assistant, ICC Wing: 1; (c) Clerk : 1. Application Form and other eligibility conditions are available at our website [www.indiaembassyyangon.net](http://www.indiaembassyyangon.net)  
 The applicants may send duly filled in Application Forms in prescribed format along with all supporting documents to Head of Chancery, Embassy of India, 545-547 Merchant Street, Yangon by 07.04.2017. Application received after due date or which is not in the prescribed format or without requisite documents will not be considered. Applicants may contact Embassy for further information (Tel: 391219 / 243972).  
 Head of Chancery

**Thingyan Special Promotion**  
**Save Money or Only Pay 20%**  
 April 1st ~ 30th, 2017

<p><b>H-100</b>          Saving up to <b>\$ 1,400 +</b>          OR  <b>Only Pay \$ 4,668 First</b></p> <p><b>FREE GIFT</b>          DVD player, Roof &amp; seats</p>	<p><b>GRAND i10</b>          Saving up to <b>\$ 2,000</b>          OR  <b>Only Pay \$ 5,028 First</b></p>	<p><b>LF SONATA</b>          Saving up to <b>\$ 3,100</b>          OR  <b>Only Pay \$ 9,809 First</b></p>
---	---	---

Hyundai Showroom ကို လာရောက်လည်ပတ်ရင်း...  
 Hyundai 2017 Calendar (or) Hyundai Keychain များကို ရယူနိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

**INTERNATIONAL KLM Co., Ltd. Take this chance now ! Visit Hyundai Showroom or call us...**

Yangon : No. 2/6, 2 Quarter, Corner of Insein Rd & Thamine Station Rd, Mayangone Township, Yangon, Myanmar.  
 Showroom : (01) 522 723, 09 42 100 2051 Service Center : (01) 522 724

Mandalay : No.10, 40th Street, Between 78th & 79th Street, Maha Aung Myay Township, Mandalay, Myanmar.  
 Showroom : 09 2531 51970, 09 4539 55560 Service Center : 09 4500 60009 (Mandalay Star)

www.hyundaimotor.com.mm | info@hyundaimotor.com.mm | www.facebook.com/hyundaimm

All information and illustrations are based on data available at the time of publication and subject to change without notice.

**ခေပြည်တော်**  
**ကားမောင်း(အတတ်သင်)သင်တန်း**  
 ပ-(154)၊ မြို့မဈေး၊ ပဲခူးတန်း၊ ခေပြည်တော်  
 Ph:067-421755, 09-73011078, 09-73041277  
**စေတီမိကားပျိုးစုံခြံနဲ့ Manual & Auto နှစ်မျိုးစလုံးသင်ကြားပေးပါသည်။**

**တပ်ကြပ်ကြီး လင်းလင်းအောင်နှင့် ဦးမောင်ကိုတို့နှစ်ဦး သိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း**

ခေပြည်တော်၊ ယဉ်းမနားမြို့၊ ကံဦးအုပ်စု၊ သပြေလှရပ်ကွက်နေ ဦးအောင်ဝင်းစိန် ၉/၀မန (နိုင်)၀၆၂၅၄၃ နှင့် ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ မောင်ကြီးတပ်နယ်၊ အမှတ် ၅ လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးတပ်၊ တပ်ကြပ်ကြီး လင်းလင်းအောင် (၀၁-၁၆၄၆၆၂)၊ ခေပြည်တော်၊ ယဉ်းမနားမြို့၊ ကံဦးအုပ်စု၊ သပြေလှရပ်ကွက်၊ ကားဆေးမှတ်လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ ဦးမောင်ကိုတို့ (၃)ဦးမှာ ခင်မင်ရင်းနှီးမှုများရှိပါသည်။ ထိုသို့ခင်မင်ရင်းနှီးမှုအရ တပ်ကြပ်ကြီး လင်းလင်းအောင်နှင့် ဦးမောင်ကိုတို့နှစ်ဦးသည် ၂၅-၅-၂၀၁၅ ရက်တွင် ဦးအောင်ဝင်းစိန်ထံသို့ လာရောက်ခဲ့ပြီး တပ်ကြပ်ကြီး လင်းလင်းအောင်ပိုင် မော်တော်ယာဉ်အမှတ် (51)1608ယာဉ်၏ မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မှရင်း လုပ်ငန်းလိုင်စင်၊ အာမခံစာအုပ်မှရင်း စာရွက်စာတမ်းများကို ဆွေညွှန်နှစ်ဦး ငွေကွပ်သိမ်း (၄၀)ကို ရယူသွားခဲ့ပါသည်။ ငွေများရယူစဉ်က နောက် ဝေ ပြည့်မြောက်သည့်ရက်တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးမှ ဦးအောင်ဝင်းစိန်ထံသို့ မပျက်မကွက်ငွေများ ပြန်လည်ပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိအသီးသီးပြုခဲ့ကြပါသည်။ ထိုသို့ကတိပြုခဲ့ကြသော်လည်း တပ်ကြပ်ကြီးလင်းလင်းအောင်နှင့် ဦးမောင်ကိုတို့မှာ ဦးအောင်ဝင်းစိန်ထံသို့ ယနေ့အချိန်အထိ ငွေများပြန်လည်အပ်နှံခြင်း မရှိပါသဖြင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးတွင် အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ဥပဒေကြားသူ ဦးအောင်ဝင်းစိန် ၉/၀မန(နိုင်)၀၆၂၅၄၃ ဦးမောင်ကိုတို့အား-  
 ဦးမောင်ကိုတို့ L.L.B ဦးမင်းစိန် L.L.B ဦးမင်းမောင် L.L.B  
 ငွေ/ပမန(နိုင်)၀၆၂၅၄၃ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၄၄၀၆၀) (စဉ်-၄၄၀၅၅)  
 (စဉ်-၄၄၀၅၇/၈၇)  
 အိမ်အမှတ် (ယ/၆/၁၆၃)၊ ၂လမ်း၊  
 အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက်၊ ယဉ်းမနားမြို့၊  
 ဦးမင်းသိန်းနိုင် L.L.B ဒေါ်မွန်မွန်အောင် L.L.B  
 (စဉ်-၄၆၃၃၉) (စဉ်-၄၆၅၀၆)  
 အထက်တန်းရှေ့နေများ

ဗဟုပေါ်ဆန်းမွေးကောင်းကောင်း အရောက်ပို့ (၃၆၀၀၀)ကျပ် ပွဲတော်အုပ်ဆန်ဆိုင်  
 01-512443, 09-5055574

**ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည် ကျား/မ(၃)ဦး ရုပ်သံတည်းဖြတ်ကျွမ်းကျင် (လုပ်သက်(၅)နှစ်အထက်နှင့်ဆရာအဖြစ်သင်ကြားနိုင်သူ) 09788845507, 095121467, 01504317**

**မသလ** (စင်စစ်အကျိုးရှိ) အမှတ်(၁၃၀) ဝါးထပ်ကြီးဘုရားလမ်း ဗဟန်းမြို့နယ် ရန်ကင်းမြို့၊ များ - ၀၁ - ၅၅၆၃၂၂ ၀၉၅၃၀၀၅၆၄၈၊ ၀၉၀၆၃၆၅၆၅ ၀၉၂၅၀၉၉၇၂၆

ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ ပဲအမျိုးမျိုး၊ ကာကန်း၊ ငါး၊ ကြက်သား၊ သိုးသား၊ ဆိတ်သားနှင့် အစားအစာတို့တွင် အနံ့အရသာ အတွက် ဖြည့်စွက်နိုင်ပါသည်။

**အကောင်းဆုံး နံပါတ် (၁) MNZ ငွေရေစက် နှင့် လုံခြုံစိတ်အေးရစေမည့် MNZ မီးခံသေတ္တာ**

လွန်ပြီးသော (၁၀) နှစ်မှပဲ ဝယ်ဝယ် ပြုတ်ကျပြီးပဲ ကွဲထားထား တစ်ပြားမျှ မယူပဲ ဝန်ထမ်းပေါင်း (၂၀၀)ကျော်ဖြင့် ဝန်ထောင်မှုအပြည့်ပေးသောကြောင့် သုံးစွဲသူများ တွက်ခြေကိုက် စိတ်အေးရသည့် ငွေရေစက်မှာ MNZ တစ်မျိုးတည်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

**World Class Product Award** ရရှိထားပြီး အမေရိကန်၊ အင်္ဂလန်၊ ပြင်သစ်၊ နော်ဝေ၊ ဂျပန်၊ ရုရှား အစရှိသည့် နိုင်ငံကြီးများမှ အရည်အသွေးထောက်ခံချက် ရရှိထားသော ကမ္ဘာ့အဆင့် ၆ မီးခံသေတ္တာမှာ MNZ တစ်မျိုးတည်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကင်း ၁၂၅ (စီ)၊ အနောက်ရွှေတိုင်လမ်းမကြီး၊ ယုနေဟိုတယ်ရှေ့ 01-8603121, 09-32070000  
 မန္တလေး ၁၆၅ ရာဇလမ်း၊ ၃၃ နှင့် ၃၄ လမ်းကြား၊ မန္တလေး 02-68771, 09-31495346 ဓနပြည်တော် (၁၀၁-၁)၊ ခြေညီထပ်၊ Capital Hypermarket၊ 09-73191094

Distributed by **URANUS COMPANY LIMITED**

**CALL NOW! 09.43198034**

**AMERICAN VISION PROFESSIONAL EYE CARE CENTER**

**Summer Sale** လက်ဆောင်တွေလည်း ပေးဦးမှာနော်။

အမေရိကန်ပွားရင်း နွေရာသီ Promotion အထူးအစီအစဉ်

နောက်ဆုံးပေါ် ကမ္ဘာကျော် BRANDED အစစ်အမှန် ပါဝါ၊ နေကာမျက်မှန် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်

1st pair... <b>10% discount</b>	2nd pair... <b>20% discount</b>	3rd pair... <b>30% discount</b>
------------------------------------	------------------------------------	------------------------------------

only until 11.4.2017

YANGON: (01) 242476, 241897, 241898, MANDALAY: (02) 35588, 32053, NAYPYITAW: (067) 432393

**အခမဲ့ Facebook နှင့် ပုံကောင်းပြီး ပုံတန်တဲ့ ဒေတာ pack များကို ရယူလိုက်ပါ**

**ooredoo**

အခုပဲရယူဖို့ \*140# ခေါ်ဆိုပါ

**ပေါင်းကူး ဒေတာ**



800MB ၉၉၉ ကျပ်

2GB ၂၉၉၉ ကျပ်

3.5GB ၄၉၉၉ ကျပ်



ငွေဖြည့်သွင်းမှု	နေ့စဉ် အခမဲ့	သက်တမ်း
၁,၀၀၀ ကျပ် - ၂,၉၉၉ ကျပ်	Facebook	၃ ရက်
၃,၀၀၀ ကျပ် - ၉,၉၉၉ ကျပ်	Viber / BeeTalk	၅ ရက်
၁၀,၀၀၀ ကျပ်နှင့် အထက်	အူရီဒူး အချင်းချင်း ဖုန်းခေါ်ဆိုမှု	၁၅ ရက်

\*5050# ကို ခေါ်ဆိုပြီး ငွေဖြည့်ပါ

စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများအတိုင်းသား။  
www.ooredoo.com.mm သို့ ဝင်ရောက်ပြီး အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုကြည့်ရှုပါ။

ကွယ်လွန်သူ ဒေါက်တာတင်အောင်အေး(မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး)(ငြိမ်း)၏ တစ်လပြည့် အထိမ်းအမှတ် အနေဖြင့် ကျန်ရစ်သူ ဇနီး ဒေါ်ကျန်တင်(အငြိမ်းစားသူနာပြုဆရာမကြီး) နှင့် သမီးများဖြစ်သော ဒေါ်မိုးသူစာအေး၊ ဒေါ်ခင်သန္တာသွေး၊ ဒေါက်တာမာလာသင်း၊ ဒေါ်ချိုသဲလင်းတို့မှ ဦးလှထွန်း မေတ္တာရိပ်မွန်(ကင်ဆာ)ဖောင်ဒေးရှင်းသို့ ငွေကျပ်(သိန်း ၁၀၀) ငွေကျပ်သိန်းတစ်ရာတိတိလှူဒါန်းခြင်း။



ချစ်လှစွာသော ကျေးဇူးရှင် ဖခင်ကြီး Dr.တင်အောင်အေး (Ophthalmologist) ကွယ်လွန်သည် မှ (၁)လပြည့် အချိန်ကာလတွင် ကျန်ရစ်သူ မိသားစု လွှမ်းမိုးကြကွဲမှုနှင့် ဖခင်ကြီး၏ မေတ္တာတရားနှင့် ကျေးဇူးဂုဏ်တို့အား ဂါဝရပြုသောအားဖြင့် U HLA TUN HOSPICE (CANCER) FOUNDATION ရှိ ကင်ဆာရောဂါဝေဒနာကို နောက်ဆုံးအဆင့်ခံစားလျက်ရှိကြသည့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးအားကိုးရာမဲ့ ခိုကွဲရာမဲ့သူများ၏ ဘဝနိဂုံးအား လူသားတစ်ဦးအနေဖြင့် သိက္ခာရှိစွာ ပြတ်သန်းနိုင်ရန် ရည်သန်၍ ငွေကျပ်(၁၀,၀၀၀,၀၀၀ /) (ကျပ်သိန်းတစ်ရာတိတိ)ကို ဇေတနာသုံးတန် ပြတ်စွာလှူဒါန်းအပ်ပါသည်။ ဖောင်ဒေးရှင်း ဥက္ကဋ္ဌပါမောက္ခ Dr.မျိုးညွန့် မှ လက်ခံရယူပါသည်။

**ချစ်သောဖခင်ကြီး၊ ရောက်ရှိရာဘုံဘဝမှဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာစွာဖြင့် သာဓုအနုမောဒနာခေါ်ဆိုနိုင်ပါစေ၊ နိဗ္ဗာန်ရောက်ကြောင်း အထောက်အပံ့ကောင်းဖြစ်ပါစေသတည်း။**  
ကျန်ရစ်သူ ဇနီးဒေါ်ကျန်တင်နှင့်မိသားစု အမှတ်(၁၅၆) အမှတ်(၃)လမ်းမကြီး၊ ပုလဲ(၁) မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

**မဟာစည်ထာဝရဆွမ်းပဇေသောပင် အပင်(၂၀၀၀၀) ပြည့် အနုမောဒနာ ရေစက်ချလှူဒါန်းပွဲမိတ်ကြားလွှာ**  
(၁၀၆)မှ(၁၂၅) ကြိမ်မြောက်အထိ ထာဝရဆွမ်းပဇေသောပင် အပင်(၂၀၀၀၀)ပြည့် အနုမောဒနာ ရေစက်ချလှူဒါန်းပွဲကို ၁၃၇၈-ခုနှစ်၊ နှောင်းတန်ခူးလဆန်း (၄)ရက်၊ ၃၁-၃-၂၀၁၇ (သောကြာနေ့)နံနက် (၉)နာရီတွင် မဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာကြီး၏ ဓမ္မဗိမာန်တော်ကြီးတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ကောင်းမှုရှင်သူတော်စင်အပေါင်းတို့အား ရေစက်ချတရား နာကြားနိုင်ရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။  
ဗုဒ္ဓသာသနာ့ဥက္ကဋ္ဌအဖွဲ့ချုပ် မဟာစည်သာသနာ့ရိပ်သာ

**တပ်မတော်ဘောလုံးနည်းပြ/ခိုင်ဆရာကြီးများနှင့်ကစားသမားဟောင်းကြီးများ အာစရိယပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားခြင်း**  
တပ်မတော်(အငြိမ်းစား)ဘောလုံးနည်းပြ/ခိုင်ဆရာကြီးများ၊ ကစားသမားဟောင်းများအတွက် အာရိယပူဇော်ပွဲအား အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါ၍ ယုတ်မကွက် တက်ရောက်ကြပါရန် လေစာစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။  
နေရက် - ၁ - ၄ - ၂၀၁၇ (စနေနေ့)  
အချိန် - နံနက် (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၂:၀၀) နာရီအထိ  
နေရာ - ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အားကစားကွင်း၊ ခေမာလမ်းမ၊ မင်္ဂလာဒုံ အမှုဆောင်အဖွဲ့

**ဓမ္မာစရိယစာသင်သား သီလရှင်များကို ဖိတ်ခေါ်ခြင်း**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ စော်ဘွားကြီးကုန်းရပ်ကွက်၊ မြကန်သာကျောင်းလမ်း လင်းမနောဟရ သီလရှင်စာသင်တိုက်တွင် (၁၃၇၉ခုနှစ် ကဆုန်လဆန်း ၉ရက်) ၄-၅-၂၀၁၇ ရက်မှစ၍ စာပေကျမ်းကျင်ဆရာတော်များက ဓမ္မာစရိယ ကျမ်းရင်းသုံးကျမ်းကို ပို့ချပါမည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ စာသင်ကြားလိုသော သီလရှင် (ဆရာလေး သိက္ခာရှင်)များကို (၁၃၇၉ခုနှစ် ကဆုန်လဆန်း ၁ရက်) ၂၆-၄-၂၀၁၇ ရက်မှစ၍ လက်ခံပါမည်။  
စာပေသင်ကြားစဉ် ဆွမ်းဆန်မရပ်ရဘဲ စားစရာ၊ နေစရာ ပြည့်စုံစွာ စီစဉ်ပေးပါမည်။  
ဦးရေကန့်သတ်ချက်ကြောင့် ဆောလျင်စွာလျှောက်ထားနိုင်ပါပြီ။  
ဖုန်း- ဆရာကြီး ဒေါ်အညေသီ ဖုန်း-၀၉-၅၁၉၃၈၈၆  
ဆရာကြီး ဒေါ်ပညာစာရီ ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၁၁၈၆၉၈

**ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်**

ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ သရက်တော ကျောင်းတိုက်၊ မွှားရုံကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၊ စာချ/ စာသင် သံယာတော် အရှင် သူမြတ်ပျား သီတင်းသုံးရန်အတွက် ပေ(၇၀ x ၆၇)အကျယ်အဝန်းရှိ ကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက်လုပ်နေပြီဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင် လှူဒါန်း နိုင်ကြပါရန် နိဗ္ဗာန်ကို အကျိုးပျော်၍ နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

၁။	ပြတင်းတံခါးတစ်ပေါက်	၁သိန်း
၂။	၁၀ ပေပတ်လည် တစ်ကျင်းကြွေပြား	၁သိန်း
၃။	အခန်းတံခါး	၂သိန်း
၄။	ရေချိုးခန်း	၃သိန်း
၅။	ကုန်တစ်ခန်း	၅သိန်း
၆။	အဝင်တံခါးကြီးတစ်စုံ	၇သိန်း
၇။	သံကုက္ကန်ကရစ်လှေကားတစ်စုံ	၉သိန်း
၈။	သံယာနစ်ပိန်းနေတစ်ခန်း	၁၀သိန်း
၉။	ရေတိုင်ကံတစ်လုံး	၁၂သိန်း
၁၀။	သံယာလေးပိန်းနေတစ်ခန်း	၂၀သိန်း
၁၁။	မှန်ခန်း	၃၀သိန်း
၁၂။	ဘုရားခန်း	၅၀သိန်း
၁၃။	စာသင်ခန်းမဆောင်	၁၀၀သိန်း
၁၄။	ဆွမ်းစားဆောင်	၃၅၀သိန်း
၁၅။	ကျောင်းအောင်တစ်ထပ်	၁၀၀၀သိန်း
၁၆။	တွန်ကရစ်တိုင်တစ်လုံး	၃သိန်း
၁၇။	စာချဆရာတော်များနေတစ်ခန်း	၂၅သိန်း
၁၈။	စာကြည့်တိုက် (စာကြည့်ခန်း)	၁၀၀သိန်း
၁၉။	သံယာတစ်ပိန်းနေရန်တစ်နေရာ	၅သိန်း

အလှူရှင်များကမူညှင်းထိုးပေးပါမည်။  
ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ရေးကော်မတီ  
မွှားရုံကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်  
ဖုန်း- ၀၁-၇၀၈၈၇၇၊ ၀၉-၈၆၃၀၅၁၆၊ ၀၉-၂၆၃၆၂၃၃  
ဦးတေဇိန္ဒ-ကမ္ဘောဇဘဏ်၊ ဗဟိုရုံးလမ်းမတော်  
(Account No. 061-301-06100921001)  
ဦးမာဏိ၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ လမ်းမတော်  
(Account No. 021-31-501798-9)ဘဏ်စာရင်းသိန်းရာဘက်၌ ထည့်သွင်း၍လည်းကောင်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

**ထောက်ကြံ့ ပုပွားကျောင်းတိုက်**  
သကြိန်တွင်း ဒုလ္လဘရဟန်းခံပွဲ၊ သီလရှင်ဝတ်ပွဲ၊ တရားစခန်းပွဲ  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ထောက်ကြံ့ ပုပွားကျောင်းတိုက်(မဟာသဒ္ဓမ္မ စောဘိကဓမ္မ)ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတ ကြီးမှူး၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပလျက်ရှိသော သကြိန်တွင်း တရားစခန်းပွဲ ဒုလ္လဘရဟန်းခံပွဲ သီလရှင်ဝတ်ပွဲများကို ၁၃၇၈ခုနှစ် တန်ခူးလပြည့်ကျော် ၁ရက်မှ တန်ခူးလပြည့်ကျော် ၇ရက် (၁၂-၄-၂၀၁၇ရက်မှ ၁၈-၄-၂၀၁၇)ရက်အထိ ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ တရားစခန်းဝင်မည့် ယောဂီများ ဒုလ္လဘဝတ်မည့်သူများ တန်ခူးလပြည့်ကျော် ၁ ရက် (၁၂-၄-၂၀၁၇ ရက်) မွန်းတည့် ၁၂:၀၀ နာရီ အရောက်လာရပါမည်။ တရားစခန်းပွဲတွင် ဒုလ္လဘရဟန်းတစ်ပါး ၅၀၀ဝိ၊ အရက်ဆွမ်းတစ်ရက် ၂၀၀ဝိ၊ နေ့ဆွမ်း တစ်ရက် ၃၀၀ဝိ၊ အချိုပွဲ တစ်ရက် ၂၀၀ဝိ ဖြင့် ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၀၇၄၂၄၊ ၀၉-၄၂၅၀၂၅၈၆၈၃၊ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။



**ရွှေကြေးစည် မှ မိုးရွာစက်တော်/အလောင်းတော်ကဿပ**

▲ တောင်ကြီး၊ အင်းလေး၊ ပင်းတယ၊ မိုးမရဲတောင်  
 ▲ ပုဂံ၊ ပုဂံ၊ စစ်ကိုင်း၊ မန္တလေး၊ ပြင်ဦးလွင်  
 ▲ ထားဝယ်၊ ရှင်ကိုးရင်၊ မောင်းပန်း၊ ငွေရုံရမ်း၊ ကျိကျိ  
 ▲ ရွှေစက်တော်၊ ရခိုင်၊ ပြောက်ဦး၊ စစ်တွေ၊ ငပလီ

အင်းတော်ကြီး၊ ငွေပူပူ၊  
 မြစ်ကြီးနား၊ မြစ်ဆုံ  
 မန်းမောက်၊ လှိုင်တောင်  
 ကျောက်မဏ္ဍပ် (၅) ရက်ခန့်။

01-240860/01-372290 နံပါတ် 09-49282825, 09-43202968, 09-262784651

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

သန်လျင်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၁/သန်လျင်ရတနာအိမ်ရာ၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၇၀/၇)၊ ရေယာဝဒသမာဓိ၅ စက နှစ် ၆၀ မြေငှားစာချုပ် အမည်ပေါက်မှာ ဦးမျိုးဝင်း ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်အား ရောင်း/ဝယ် မှတ်ပုံတင်စာချုပ်(၃၇/၂၀၁၇)နေ့၊ ၁၄- ၃-၁၇ တင်ပြ၍ မောင်ရဲမင်းဦး ဥ/မဟာမ(နိုင်)ဝမ်၊ ၂၀၁၄ အမည်သို့ ပြောင်းလဲခွင့် ပြုပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန်ကွက်လိုပါက အထောက်အထား(မူရင်း)အပြည့် အစုံတင်ပြ၍ ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ မြေတိုင်းနှင့်မြေစာရင်းမှတ်တမ်းဌာနခွဲ၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**ဖောင်းကြွပျောက် လျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 7C/5097 ၏ ဖောင်းကြွပေါက်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပေါက်ပြားပျောက်ပြီးပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)

**အသိပေးကြေငြာခြင်း**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ မြို့ပြနှင့် တဆက် တစပ်တည်းရှိနေသော အောက်ပါတံတားများကို အများပြည်သူ အသုံးပြုသွားလာရာ တွင် လွယ်ကူအဆင်ပြေစွာ သွားလာနိုင်ရန်အတွက်လည်းကောင်း၊ အချိန်ကုန် သက်သာရန် လည်းကောင်း၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ခများ ကျဆင်းစေရန် လည်းကောင်း ရည်ရွယ်၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ (၁)ရက်နေ့မှစ၍ တံတားဖြတ်သန်းခများ ကောက်ခံခြင်း မပြုတော့ဘဲ ဖော်တော်ယာဉ်အားလုံးကို အခမဲ့ဖြတ်သန်းခွင့် ပြုမည်ဖြစ်ပါသည် -

(က) ရန်ကုန်-သံလျင်တံတားအမှတ်(၁)  
 (ခ) ရန်ကုန်-သံလျင်တံတားအမှတ်(၂) (ကုလားဝဲတံတား)  
 (ဂ) ဘုရင့်နောင်တံတားအမှတ်(၁)  
 (ဃ) ဘုရင့်နောင်တံတားအမှတ်(၂)  
 (င) အောင်ဇေယျကြီးတံတား  
 (စ) ရွှေပြည်သာတံတား  
 (ဆ) ပန်းလှိုင်တံတား  
 (ဇ) တွံတေးတံတား  
 (ဈ) မဟာဗန္ဓုလတံတား

၂။ သို့သော် တံတားကြီးများ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲစေရန်နှင့် အန္တရာယ်ကင်းရန် အတွက် တံတားပေါ်တွင် သတ်မှတ်ခွင့်ပြုယာဉ်နှင့် အလေးချိန် အတိုင်းသာ ဖြတ်သန်းသွားလာခွင့် ပြုမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ပြည်သူများအားလုံးမှ ပူးပေါင်းကူညီကြ ပါရန် မေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည်။

မှတ်ချက် ။ ရန်ကုန်- သံလျင်တံတားအမှတ်(၁)သည် အစွန်းထွက်ယက်မ ပေါ်တွင် ကားလမ်းများ တည်ဆောက်ထားပါသဖြင့် ၎င်းတံတားပေါ်တွင် ကုန်တင်ယာဉ်များ ဖြတ်သန်းခွင့် ခွင့်ပြုမည်မဟုတ်ဘဲ ခရီးသည် တင်ယာဉ် မှန်လုံကားများနှင့် ယာဉ်ငယ်များသာ ဖြတ်သန်းခွင့် ပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကုန်တင်ယာဉ်များသည် ရန်ကုန်-သံလျင်တံတား အမှတ်(၂)မှ အခမဲ့ ဖြတ်သန်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။

(ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန)

**ပူးလျင်ဂျီ-မဟာလျင်သောက်**

**အမှတ်တံဆိပ်**

**ပန်းပေါင်းစုံ သွေးသေး**

TMR000849(0516)

မြေကြီးရွာ၊ မြို့ရပ်စာမူ - တဆတ(စာမူစင်)၁၄၅/၀၁၃၇

အမူးအမောများခြင်း၊ ထိုင်မော၊ ထမောဖြစ်ခြင်း၊ နှစ်ခြိုက်စွာအိပ်မပျော်ခြင်း၊ အစားအသောက်ပျက်ခြင်း၊ အသား အရေရိပ်ပြမှုကင်းခြင်း၊ တင်းတိပ်ထွက်ခြင်း၊ မီးယပ်ကွက်များထွက်ခြင်းနှင့် မီးယပ်သွေးဆုံးရောဂါများအတွက်

မြန်မာ့သွေးစွမ်းကောင်း

မြန်မာ့သွေး - အမှတ်(၁၀၂)(၃၈)လမ်းအောက်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း- ၀၁-၃၇၆၈၀၈၊ ၅၄၄၉၀၄၂၊ ၅၅၀၀၀၃၄

**Myanmar CNMC Nickel Co.,Ltd. ကုမ္ပဏီမှ မြန်မာဝန်ထမ်းစီမံခန့်ခွဲသူနှင့် နည်းပညာဝန်ထမ်းများ အလုပ်ခန့်အပ်ရန် လိုအပ်သည့်ကြော်ငြာစာ**

၁။ အလုပ်ခန့်အပ်လိုသည့် ပညာရှင်များ၏ ဦးရေနှင့် အရည်အချင်းအချက်အလက်

အမှတ်စဉ်	လိုအပ်သောဌာန	အလုပ်အကိုင်	လိုအပ်သောလူဦးရေ
၁။	စက်ပစ္စည်းနှင့်စွမ်းအင်ဌာန	Civil Construction	ကျား(၂)ဦး
၂။	ပြင်ထိန်းဌာန	အင်ဂျင်နီယာ မက္ကင်းနစ် (mechanical) အင်ဂျင်နီယာ	ကျား(၂)ဦး
၃။	သတ္တုအရည်ကြိုဌာန	Smelting အင်ဂျင်နီယာ	ကျား(၂)ဦး
၄။	လုံခြုံမှုနှင့်ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး အင်ဂျင်နီယာ	ကျား/မ(၁)ဦး
၅။	သတ္တုတူးဖော်စက်ရုံ	သတ္တုတူးဖော် အင်ဂျင်နီယာ	ကျား(၁)ဦး
၆။	သတ္တုတူးဖော်စက်ရုံ	ဘူမိဗေဒ အင်ဂျင်နီယာ	ကျား(၁)ဦး
၇။	အထွေထွေဌာန	အများပြည်သူ စီမံအုပ်ချုပ်သူ	ကျား/မ(၁)ဦး

အလုပ်အမျိုးအစားနှင့် လိုအပ်သောအချက်အလက်

အမှတ်စဉ်(၁)အတွက် လိုအပ်သော အရည်အချင်းများမှာ BE(Civil)ဘွဲ့ရ၊ အသက် ၄၅နှစ်အောက်၊ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ၁၀နှစ်ကျော်ရှိရမည်။ အင်ဂျင်နီယာအသင်းဝင်လက်မှတ်ရှိရမည်။ တရုတ်စကား(သို့)အင်္ဂလိပ် စကားကျွမ်းကျင်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Computer Engineering Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုတတ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၂)အတွက် လိုအပ်သောအရည်အချင်းများမှာ BE(Mechanical) ဘွဲ့ရ၊ အသက် ၄၅ နှစ်အောက်၊ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ၁၀ နှစ်ကျော်ရှိရမည်။ အင်ဂျင်နီယာအသင်းဝင်လက်မှတ်ရှိရမည်။ တရုတ်စကား(သို့) အင်္ဂလိပ်စကားကျွမ်းကျင်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Computer Engineering Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုတတ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၃)အတွက် လိုအပ်သော အရည်အချင်းများမှာ BE(Metallurgy)ဘွဲ့ရ၊ အသက် ၄၅ နှစ်အောက်၊ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ၁၀နှစ်ကျော်ရှိရမည်။ အင်ဂျင်နီယာအသင်းဝင်လက်မှတ်ရှိရမည်။ တရုတ်စကား (သို့) အင်္ဂလိပ်စကားကျွမ်းကျင်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Computer Engineering Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုတတ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၄)အတွက် လိုအပ်သော အရည်အချင်းများမှာ Environmental Engineering ဘွဲ့ရ၊ ISO 14001 လက်မှတ်ရ၊ အသက် ၄၅နှစ်အောက်၊ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ၁၀နှစ်ကျော်ရှိရမည်။ တရုတ်စကား(သို့)အင်္ဂလိပ် စကားကျွမ်းကျင်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Computer Engineering Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုတတ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၅)အတွက် လိုအပ်သောအရည်အချင်းများမှာ BE(Mining)ဘွဲ့ရ၊ အသက် ၄၅နှစ်အောက်၊ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ၁၀နှစ်ကျော်ရှိရမည်။ အင်ဂျင်နီယာအသင်းဝင်လက်မှတ်ရှိရမည်။ တရုတ်စကား (သို့) အင်္ဂလိပ် စကားကျွမ်းကျင်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Computer Engineering Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုတတ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၆)အတွက် လိုအပ်သောအရည်အချင်းများမှာ B.A(Geology)ဘွဲ့ရ၊ အသက် ၄၅နှစ်အောက်၊ သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ ၁၀နှစ်ကျော်ရှိရမည်။ တရုတ်စကား (သို့)အင်္ဂလိပ်စကားကျွမ်းကျင်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Survey Certificate ရှိရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Computer Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာ အသုံးပြုတတ်ရမည်။

အမှတ်စဉ်(၇)အတွက် လိုအပ်သောအရည်အချင်းများမှာ Management နှင့်ပတ်သက်သော ဘွဲ့တစ်ခုခုရရမည်။ အသက် ၃၀-၄၅နှစ်ကြား၊ သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံရှိရမည်။ တရုတ်စကား (သို့) အင်္ဂလိပ်စကားပြောနှင့် အရေး ကျွမ်းကျင်ရမည်။ သက်ဆိုင်ရာ Computer Software များကို ကျွမ်းကျင်စွာအသုံးပြုတတ်ရမည်။

၂။ လုပ်အားခ

ညှိနှိုင်းလစာ၊ အစားခန့်ကာလ ၃လ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။

(၁) လျှောက်လွှာတင်ရန် - ၃လပိုင်း ၂၇ရက်မှ ၄လပိုင်း ၇ရက်အထိ။  
 (၂) တွေ့ဆုံမေးမြန်းမည့်ကာလ - ၄လပိုင်း ၂၅ရက်မှ ၂၈ရက်အထိ။  
 (၃) လူတွေ့စစ်ဆေးမည့်နေရာ - လူတွေ့စစ်ဆေးမည့်နေရာအား လျှောက်လွှာပေါ်မူတည်၍ ဖုန်းဖြင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ပါမည်။ (ရန်ကုန်(သို့)မန္တလေး)  
 (၄) ဆက်သွယ်ရန်(ရန်ကုန်) - ဖုန်း-၀၁-၆၅၇၀၉၀၊ ၀၁-၆၆၂၅၄၁  
 (၅) ဆက်သွယ်ရန်(မန္တလေး) - ဖုန်း-၀၂-၆၂၇၇၃၊ Myanmar CNMC Nickel Co.,Ltd.H.R ၀၉-၄၇၀၀၂၂၉၇  
 (၆) ဆက်သွယ်ရန် email လိပ်စာ - 351850242@qq.com.

**Open your own Gakken Classroom Learning Centre**

**We are looking for people who are passionate about education**

Please contact us if you are:

- ✓ keen to contribute your local community
- ✓ looking for a good education for your child
- ✓ owning enough space to run your learning centre
- ✓ interested in Maths instruction

Gakken Classroom's instructors have flexibility to fit your work around family.

**Orientation**

Date : 27th (Mon) and 31st (Fri) of March, 2017  
 Time : 11:00 AM sharp (2hours)  
 Place : #406, 4th Floor, Hledan Centre  
 Phone : 01-2307803/ 09-4444 55803/ 09-979682785  
 Fee : Free

**The largest market share in the Japanese after-school learning industry where children learn primary maths**

Since 1947, Gakken has been pioneering new educational publications. With the hopes of helping children to have confidence and to experience the joy of learning, we have started Gakken Classroom in 1980 and successfully introduced across Japan and Asian countries with more than 420,000 members and 15,000 centres.

Note : Please arrive at the venue 25-30 minutes earlier. The number of participants will be strictly limited and if you would like to join the orientation, please contact us.

Fundamental Academic Abilities & Logical Thinking Skills

**Gakken**

Maths/Science

Find us on Facebook >> Gakken Classroom Myanmar



**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်သုဇာ (ထူးကြီးမြ)**  
 အထက(၂)ဟင်္သာတ၊အထက(၁)ပုဇွန်တောင်၊အထက(၄)ပုဇွန်တောင်၊  
 အထက(၆)မန္တလေး (ကျောင်းအုပ်၊ ငြိမ်း)  
**အသက်(၈၅)နှစ်**  
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်္ဂပူမြို့နယ်၊ (ဦးမြင့်-ဒေါ်သန်း)တို့၏သမီး၊  
 ရန်ကုန်မြို့၊ (ဦးသန်းတင်-ဒေါ်သန်းညွန့်)၊ (ဒေါ်ယုမြင့်)တို့၏သမီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
 စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရှင်စောပုရံကွက်၊ စမ်းချောင်းလမ်း၊ အမှတ် ၁၅၈၊ ငါးလွှာ  
 (ခ)ခေ (ပါမောက္ခ ဒေါက်တာစံထွန်းအောင်)-ဒေါ်ခင်စန်းရီ(ကျောင်းအုပ်၊ ငြိမ်း)  
 တို့၏အစ်မ၊ ဦးအောင်မြင့်-ဒေါ်ခင်သက်ကျော်၊ ဒေါက်တာကောင်းမြတ်ထွန်း-  
 ဒေါ်ခင်မြတ်ကြွယ်၊ ဦးအောင်သက်ခိုင်-ဒေါ်ခင်သွယ်ထွန်းတို့၏အစ်မ၊ မြေး  
 ငါးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက်(စနေနေ့) နံနက် ၅:၂၀နာရီတွင်  
 စမ်းချောင်းလမ်းနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက်(တနင်္လာနေ့)  
 မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပြီးသော်လည်းဖြစ်ပါကြောင်း။  
 (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁နာရီတွင်ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်သန်းစော (ဖန်းတနော်)**  
**အသက်(၈၅)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဇီဝေါလမ်းမကြီး၊  
 (၂)ဈေး၊ အမှတ် ၉၈၇နေ ဦးမြင့်အေး၏အစ်မ၊ ဦးတင်ယု-ဒေါ်ခင်မျိုးသန့်  
 (ဝိမုတ္တိသင်္ကန်းတိုက်)၊ ဒေါ်ခင်ခင်နု(၂/ဈေး၊ ဇီဝေါစတိုး)၊ ဦးအောင်သူ-ဒေါ်  
 ခင်ချိုဝင်း၊ ဒေါ်တင်တင်နု၊ ဦးမြင့်လွင်-ဒေါ်တင်တင်နုတို့၏မိခင်သည် ၂၄-၃-  
 ၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၃-  
 ၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်  
 မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း မိတ်သက်ဟုများအား အသိပေးအကြောင်းကြား  
 အပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်  
 လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၃-၂၀၁၇ရက်(ကြာသပတေးနေ့)နံနက် ၇နာရီမှ ၁၂  
 နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်  
 ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် (ကျွမ်းမေကျုံး)**  
**(PISM ဆရာမဟောင်း)**  
**အသက်(၈၀)**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ခေမာလမ်း၊ အမှတ် ၂၃၊ ပထမထပ်နေ  
 (ဦးကျော်ဝင်း)၏အစ်မ၊ ဦးသန်းဟန်-ဒေါ်ရီခင်၊ ဒေါက်တာတင်ဝင်း(ပါမောက္ခချုပ်၊  
 မိတ္ထီလာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ်)-ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်၊ ဦးဌေးဝင်း-ဒေါ်ယုလှလှ၊  
 ဦးတင်ဝင်း-ဒေါ်မြင့်မြင့်မျိုး၊ ဦးအောင်ထူး-ဒေါ်သန်းသန်းနုတို့၏မိခင်၊ မြေးရစ်  
 ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၂၄-၃-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့)တွင် အာရှတော်ဝင်  
 ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၁နာရီတွင် ရေဝေး  
 အေးတိုက်မှရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။  
 (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်**  
**အသက်(၈၀)**  
 မိတ္ထီလာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာတင်ဝင်းနှင့် ဇနီး  
 ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်တို့၏မိခင် ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် အသက်(၈၀)သည် ၂၄-၃-၂၀၁၇  
 ရက်တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ  
 ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
 ဆရာ၊ ဆရာမများ နှင့်ဝန်ထမ်းများ မိတ္ထီလာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ်

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**  
**ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်**  
**အသက်(၈၀)**  
 မိတ္ထီလာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာတင်ဝင်းနှင့် ဇနီး  
 ဒေါ်ဌေးဌေးမြင့်တို့၏မိခင် ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် အသက်(၈၀)သည် ၂၄-၃-  
 ၂၀၁၇ရက်တွင် ကွယ်လွန်ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူ  
 ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။  
 ဆရာ၊ ဆရာမများ ဝါထီဇဗေဒဌာနနှင့်စီမံခန့်ခွဲမှုပညာဌာန မိတ္ထီလာစီးပွားရေးတက္ကသိုလ်

**ပုလောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)**  
**ဦးလှဝေ(ပုလောမြို့) အသက်(၄၉)နှစ်**  
**အသင်းဝင်အမှတ်-၆၁၇၃**  
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုလောမြို့၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ ရှုမဝလမ်းနေ ဒေါ်  
 ကျွန်း၏အစ်မသည် ၂၄-၃-၂၀၁၇ရက်(ကြာသပတေးနေ့)ညနေ၆:၃၀နာရီတွင်  
 ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက်(စနေနေ့)မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင်နေအိမ်မှ  
 ပုလောမြို့သူသန်သို့ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

**ဒေါ်စန္ဒာညို အသက်(၄၆)နှစ်**  
**(အငယ်တန်းစာရေး)**  
**ဆည်/ရေဦးစီးဌာန**  
**တိုင်းတာရေး၊ ရန်ကုန်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သာကောတမြို့နယ်၊ ၁/  
 ထူပါရုံ လမ်းအနောက်အမှတ် ၉၅၆/  
 ၈၊ ပထမထပ်နေ ဦးစန်းတင်-ဒေါ်ခင်  
 သိန်းတို့၏သမီးချေး၊ ဦးစော်စော်နိုင်၏  
 ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ မဆုရတီဇော်  
 (လသာ-၂)၏မိခင်၊ ကိုစည်ဇော်မင်း  
 လတ်-မဟန်ကြော့တို့၏အစ်မ၊(ဦးခင်  
 ညို)-ဒေါ်မြမြတို့၏သမီး၊ဦးသုရ-(ဒေါ်  
 သန်းသန်းဌေး)၊ ဦးသန်းစင်-ဒေါ်မြမြ  
 သန်း၊ ဒေါ်သင်းသင်းနိုင်(ဦးစီးအရာရှိ၊  
 ပဲခူး ITC)၊ ဦးတင်ဦး-ဒေါ်လှမာညို၊  
 ဒေါ်သီရိညို(အလယ်တန်းပြ)၊ ဦးကိုကို  
 လွင်-စန္ဒာလှိုင်(ဆည်/ရေ)တို့၏သမီး၊  
 ဦးသိန်းဇော်ထွန်း-ဒေါ်ခင်လှဝင်းတို့၏  
 အစ်မသည် ၂၄-၃-၂၀၁၇ရက်(သောကြာ  
 နေ့)ည ၁၁:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွား  
 ပါသဖြင့် ၂၈-၃-၂၀၁၇ရက် (အင်္ဂါနေ့)  
 မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌  
 မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေး  
 ရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား  
 အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
 (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၁၁:၃၀နာရီ  
 တွင်ထွက်ခွာပါမည်။)ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဒေါ်သန်းဆင့်(ခ)ဖြူဖြူ**  
**ကညန(ငြိမ်း)**  
**အသက်(၆၉)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ (ဦးအေးဌေး-ဒေါ်တင်  
 ညွန့်)တို့၏သမီး၊ (ဦးဘရင်-ဒေါ်စောရီ)  
 တို့၏သမီးချေး၊ ဒေါ်သန်းမြင့်၊ ဒေါ်မြ  
 မေ(မောင်ကျော်ကျော်)(မောင်ဝင်းတင်)၊  
 ဦးအောင်မြတ်(ဦးမော်မော်)၊ ဦးအောင်  
 ညွန့်(ဒေါ်ဌေးဌေးစိန်)၊ ဦးအောင်နိုင်တို့၏  
 ညီမ/အစ်မ(ကိုင်းမျိုးဟန်)၊ ကိုကြည်  
 မင်းဟန် - မလှိုင်မာအောင် (ကညန၊  
 ပုသိမ်)၊ကိုချမ်းငြိမ်းစံ၊ ကိုစင်လင်းလှိုင်-  
 မမျိုးကေခိုင်(ကညန)တို့၏မိခင်၊ မောင်  
 ကောင်းခန့်ဇော်၏အဘွား၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
 မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ မြန်မာ့ဂုဏ်  
 ရည်လမ်း၊ အမှတ် ၂၉ (ပထမထပ်)နေ  
 (ဦးဝင်းမြတ်)၏ဇနီးသည် ၂၄-၃-၂၀၁၇  
 ရက် (သောကြာနေ့) ည ၇နာရီတွင်  
 အထက်ပါနေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍  
 ၂၆-၃-၂၀၁၇ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)မွန်းတည့်  
 ၁၂နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ပို့ဆောင်  
 မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်းအကြောင်း  
 ကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ  
 နံနက် ၁၀နာရီတွင်ထွက်ခွာပါမည်။)  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယိကာမကြီး**  
**ဒေါ်ခင်ကြည် (တောင်ကြီးမြ)**  
**အသက်(၉၁)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အမှတ် ၁၂၆၊ မနောသုခမြို့နေ (ဦးနောင်)  
 ၏ဇနီး၊ ဒေါ်မြမြသိမ်း၊ ဦးအောင်လွင်-ဒေါ်ကြည်ကြည်အေး၊ ဦးလင်း-ဒေါ်  
 အစာအေး၊ ဦးညိုဝင်း-ဒေါ်သန်းသန်းရီ၊ (ဦးထွန်းထွန်း)-ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း၊  
 (ဦးမင်းသွေးညွန့်)-ဒေါ်မိုးမိုးဝင်းတို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေး ၁၁ယောက်၊  
 မြစ်လေးယောက်တို့၏အဘွားသည် ၂၄-၃-၂၀၁၇ရက် (သောကြာနေ့) ညနေ  
 ၆:၄၅နာရီတွင် တိုက်(B)၊ အခန်း ၄၀၈၊ ပါရမီကုန်ခို၊ လှိုင်မြို့နယ်နေအိမ်၌  
 ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၃-၂၀၁၇ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင်  
 ထိန်ပင်သုသာန်သို့ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုး  
 မိတ်သက်ဟုများအား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှကားများ  
 မွန်းလွဲ ၁နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၃၀-၃-၂၀၁၇  
 ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့  
 ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာကြာရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်ခြင်း**  
**PI DAR ZIJK**  
**အသက်(၇၅)နှစ်**  
 ချင်းပြည်နယ်၊ ဖလမ်းမြို့၊ (Pu Kap Ling) - (Pi Len Cer)တို့၏သမီး၊  
 (Pu Sui Ling)-Pi Nu Sung တို့၏ညီမ၊ (Pi Sang Thlia)-Robert Siang  
 Lian (Pu Sang Kio)-Pi Sui Par တို့၏အစ်မ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ တာမွေမြို့နယ်၊  
 ကျောက်မြောင်းကြီးရပ်ကွက်၊ အင်းဝလမ်းအမှတ် ၁၁နေ Pu Cin Khen Zam  
 (ကျောက်လက်ကုန်းမာရေးမှူး၊ ငြိမ်း)၏ချစ်လှစွာသောဇနီး၊ Nu Niang Lun Cing  
 (မစာ-သယံဇာတကျွန်း)- (Pa Thawng Khan Mang - လမ်းစဉ်လူငယ် ဗဟို  
 ကော်မတီဝင်ဟောင်း)၊ Nu Neih Kim Lian (မူကြံကျောင်းအုပ်ကြီး၊ တီးတိန်  
 မြို့) - Pa Zam Cin Mang (မစာ)၊ (ငြိမ်း)၊ Pa Kham Lian Pau(USA)-Nu  
 Niang Ngaith Lun (USA), Nu Sui Lian Zing (သ/မဦးစီးကျောက်တံတား)-  
 Pa Khup Khan Mung, Nu Lian Za Man(BA,His)-Pa Thang Khan Do  
 (ကုန်သည်)၊ Rev.Lal Sang Lian (Ass:Pastor, World of Hope)-Rev.Dr.  
 Suan Ya Pau(အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး၊ AG GC ရုံးချုပ် & Senior Pastor,  
 Word of Hope)-Nu Hau Lian Wung (မစာ)၊ ကချင်ပြည်နယ်ရုံး)- Rev.  
 Agu Phong Shane(EBI မြစ်ကြီးနားမြို့)၊Nu Len Sung Chin (Singapore)-  
 Pa Thang Lam Tuang (Singapore) တို့၏မိခင်၊ မြေး ၂၆ယောက်၊ မြစ်  
 ခုနစ်ယောက်တို့၏အဘွားသည် ၂၄-၃-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့)နံနက် ၁:၂၂  
 နာရီတွင် SSC မောင်ရုံတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော်သွားပါ၍ ၂၆-၃-၂၀၁၇ရက်  
 (တနင်္ဂနွေနေ့)ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းမင်းပင်စုံညွှန်တော်၌  
 ဂုဏ်သိမ်းသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်နီးရပ်ဝေးမှ မိတ်သက်ဟုများအား  
 အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်၊ စာမန္တလူဘုရားကျောင်း၊ CTBC-Y  
 ဘုရားကျောင်း၊ စမ်းချောင်း၊ လှိုင်သီရိအိမ်ရာ ဖုကျင်းစားသောက်ဆိုင်ရှေ့၊  
 ပိတောက်ကျောင်း၊ ယုဇနာသုညပြင်မြို့တော်တို့မှကားများ မွန်းလွဲ ၁၁:၃၀နာရီတွင်ထွက်  
 ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဦးစန်းဌေး (ဦးတာ)**  
**B.Sc (Maths), M.Sc(Q)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊  
 ရန်ကုန်သစ်ရပ်ကွက်၊ ကမာကြည်လမ်း၊  
 အမှတ် ၈၆၆ (ဆရာကြီး ဦးစိန်မောင်-  
 ဆရာမကြီး ဒေါ်အေးမျှင်)တို့၏ သား၊  
 (ဦးအေး-ဒေါ်ရင်လှ)တို့၏ သားသမက်၊  
 ဒေါ်အေးအေး(အလက-၁၊ဒဂုံ)၏ချစ်လှ  
 စွာသောဇနီး၊ မောင်ပြည့်ဖြိုးကျော်၊(I.T.  
 Programmer (KMD Soft Comm  
 Department)၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊  
 ဦးသန်းထွန်း(အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)- ဒေါ်  
 သန်းသန်းမြင့်တို့၏ညီ၊ (မောင်မင်းအုပ်  
 စိုး)-မောင်ရွှေစင်ထွန်း၊ မသုန္ဒရီသိမ်  
 တို့၏ဦးလေး၊ မစောစိုးမင်း(အလက-၁၊  
 ဒဂုံ)တို့၏အဘိုးသည် ၂၅-၃-၂၀၁၇  
 ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင်  
 ဗဟိုရိစည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါ  
 သဖြင့် ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့)  
 မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင် ရေဝေးအေး  
 တိုက်မှ ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်  
 မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေး  
 ရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား  
 အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
 (အထက်ပါနေအိမ်မှကားများ နံနက်  
 ၁၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးကျော်မြင့်**  
**(BEME-ငြိမ်း)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**  
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ငပုတော  
 မြို့နယ်၊ လှပကျေးရွာနေ (ဦးပန်းဖြူ-  
 ဒေါ်ရွှေရင်)တို့၏သား၊ ပုသိမ်မြို့နေ  
 ဦးခင်ရွှေ-ဒေါ်သိန်းမြတ်တို့၏သား၊  
 ရန်ကုန်မြို့နေ ဦးအောင်ကျော်ထွန်း  
 (မြို့တော်စည်ပင်)-ဒေါ်လင်းလင်းထွန်း၊  
 ဦးအောင်ညီညီကျော် (ကျန်းမာရေးနှင့်  
 အားကစားဝန်ကြီးဌာန) - ဒေါ်မိုးမိုး၊  
 ဦးထင်လင်းကျော် - ဒေါ်ထားထားနွယ်  
 တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေးငါး  
 ယောက်တို့၏အဘိုး၊ ဒေါ်ခင်ထားသန်း  
 ၏ချစ်လှစွာသောဇနီးသည် ၂၅-၃-၂၀၁၇  
 ရက်(စနေနေ့)နံနက် ၁၀နာရီတွင် ကွယ်  
 လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက်  
 (တနင်္လာနေ့)မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေး  
 အေးတိုက်မှရေဝေးသုသာန်သို့ပို့ဆောင်  
 မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်  
 မှကားများ မွန်းတည့် ၁၂နာရီတွင်ထွက်  
 ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍  
 ၃၀-၃-၂၀၁၇ရက်(သောကြာနေ့)နံနက်  
 ၇နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ ဒဂုံမြို့သို့  
 (တောင်ပိုင်း)(၂၅)ရပ်ကွက်၊ ရွှေခင်းဆီ  
 ၅လမ်း၊ အမှတ် ၂၆နေအိမ်သို့ ရက်လည်  
 ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြာရောက်ပါ  
 ရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။]  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဦးစန်းဌေး (ဦးတာ)**  
**B.Sc (Maths), M.Sc(Q)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊  
 ရန်ကုန်သစ်ရပ်ကွက်၊ ကမာကြည်လမ်း၊  
 အမှတ် ၈၆၆ (ဆရာကြီး ဦးစိန်မောင်-  
 ဆရာမကြီး ဒေါ်အေးမျှင်)တို့၏ သား၊  
 (ဦးအေး-ဒေါ်ရင်လှ)တို့၏ သားသမက်၊  
 ဒေါ်အေးအေး(အလက-၁၊ဒဂုံ)၏ချစ်လှ  
 စွာသောဇနီး၊ မောင်ပြည့်ဖြိုးကျော်၊(I.T.  
 Programmer (KMD Soft Comm  
 Department)၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊  
 ဦးသန်းထွန်း(အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)- ဒေါ်  
 သန်းသန်းမြင့်တို့၏ညီ၊ (မောင်မင်းအုပ်  
 စိုး)-မောင်ရွှေစင်ထွန်း၊ မသုန္ဒရီသိမ်  
 တို့၏ဦးလေး၊ မစောစိုးမင်း(အလက-၁၊  
 ဒဂုံ)တို့၏အဘိုးသည် ၂၅-၃-၂၀၁၇  
 ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင်  
 ဗဟိုရိစည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါ  
 သဖြင့် ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့)  
 မွန်းတည့် ၁၂  
 နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေး  
 သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်  
 ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်  
 သက်ဟုများအား အသိပေးအကြောင်း  
 ကြားအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ  
 ကားများ နံနက် ၁၀နာရီတွင်ထွက်ခွာပါ  
 မည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဦးတင်နိုင်ဝင်း(ခ)ဝကြီး**  
**(ကမ္ဘာ့စာသင်)**  
**အသက်(၄၄)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၃)  
 ရပ်ကွက်၊ ရတနာလမ်း၊ အမှတ် ၃၁နေ  
 (ဦးကျော်တင် - ဒေါ်ချို)တို့၏သား၊  
 (ဒေါ်အေးအေး)(ဦးတင်ကြိုင်ဝင်း)တို့၏  
 မောင်/ညီ၊ မောင်အေးမျိုး၏အစ်ကို၊  
 ရန်ကုန်မြို့၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ဗိုလ်  
 တထောင်လမ်း၊အမှတ် ၃၇/၇နေ ဦးစိန်  
 မြင့် - ဒေါ်အေးမျိုးတို့၏ သားသမက်၊  
 ရန်ကုန်မြို့၊ရန်ကင်းမြို့နယ်၊(၅)ရပ်ကွက်၊  
 ရန်အေးလမ်းသွယ်(၁)၊ ဘဏ်ရိပ်သာ၊  
 တိုက် (၃၂၉/၁)နေ ဒေါ်အေးအေးခိုင်  
 (ဗဟိုဘဏ်)၏ ချစ်လှစွာသောဇနီး၊  
 မမသုဟန် (အလက-၅၊ ရန်ကင်း)၊  
 မောင်ကောင်းခန့်ဇော် (အလက-၅၊  
 ရန်ကင်း)တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်သည်  
 ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက်(စနေနေ့)နံနက်၈:၃၂  
 နာရီတွင် ရန်ကုန်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌  
 ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၃-၂၀၁၇  
 ရက် (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀နာရီတွင်  
 ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်  
 မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ  
 ကားများ နံနက် ၈နာရီတွင် ထွက်ခွာပါ  
 မည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဒေါ်ခင်စန်း**  
**(ကျိုက်ကော်-မော်လမြိုင်)**  
**အသက်(၈၁)နှစ်**  
 သုဝဏ္ဏဝတီမြို့နေ (ဦးလွန်းမောင်-  
 ဒေါ်အေးဌေး)တို့၏သမီး၊ ကျောက်ရိတ်  
 မြို့နေ(ဦးစန္ဒာ-ဒေါ်စိန်)တို့၏သမီးချေး၊  
 မော်လမြိုင်မြို့၊ ဈေးကြိုင်ရပ်၊ ဇေယျာ  
 မောင်ကျော်နေအောင် [1\*MB, I.M(1)]၊  
 ကျော်ငြိမ်း(ငြိမ်း)၏ဇနီး၊ ဒေါ်မြသီတာ  
 ဦး(အထက-၉၊ မော်လမြိုင်)၊ ဦးတင်မိုး  
 ကျော်(JSM)-ဒေါ်ညိုကျော်(အေး/ကာ  
 သိပ္ပံ)၊ ဦးတင်ဝင်းကျော်-ဒေါ်ရီလျှက်၊  
 ဒေါက်တာဝင်းပကျော်(တွဲဖက်ပါမောက္ခ၊  
 ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)၊ ဦးကျော်ကျော်  
 ထက်(5\* E.P.T.U မော်လမြိုင်)တို့၏  
 ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ ဗိုလ်လောင်း  
 ညဏ်မင်းထက်(တတိယနှစ်၊ DSTA)၊  
 မောင်ကျော်နေကုန်[3\*MB, I.M(1)]၊  
 မောင်ကျော်နေအောင် [1\*MB, I.M(1)]၊  
 မောင်ရည်ဖြိုးကျော် (G-5 အထက-၉၊  
 မော်လမြိုင်)တို့၏အဘွားသည် ၂၅-၃-  
 ၂၀၁၇ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၅:၃၀နာရီ  
 တွင် နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့်  
 ၂၆-၃-၂၀၁၇ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့)မွန်းလွဲ  
 ၁နာရီတွင် ဝိန္ဒကုန်း(တနင်္ဂနွေမြို့)မွန်းလွဲ  
 မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေး  
 ရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား  
 အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ရဟန်း၊ကျောင်းဒါယကာမကြီး**  
**ဦးဝင်းလှိုင်**  
**အသက်(၇၂)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊  
 ၁၆လမ်း၊ တိုက် ၉၉ (A)၊ ပဏ္ဍာနေ  
 ဒေါ်ဝင်းဝင်းအေး၏အစ်မ၊ ဦးညဏ်  
 လင်း-ဒေါ်ခင်သင်အေး၊ ဦးသန်းထွန်း  
 အောင်၊ ဦးသုရဇော်တို့၏ မိခင်သည်  
 ၂၄-၃-၂၀၁၇ရက် ည ၁၀:၃၀နာရီတွင်  
 ပင်လုံဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့်  
 ၂၆-၃-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၀နာရီတွင်  
 ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်  
 မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ  
 ဆွေမျိုးမိတ်သက်ဟုများအား အသိပေး  
 အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ  
 ကားများ နံနက် ၈:၃၀နာရီတွင် ထွက်  
 ခွာပါမည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ရဟန်းအမ**  
**ဒေါ်ခင်သန်းဦး(ခ)ဒေါ်ပဲ**  
**အသက်(၆၈)နှစ်**  
 (ဦးအေး - ဒေါ်လှလှ)တို့၏သမီး၊  
 (ဦးစိန်-ဒေါ်ခင်မြင့်)တို့၏ဈေးမ၊ဦးကျော်  
 မောင်(တပ်မတော်တပ်ထိန်း-လေး ငြိမ်း)  
 ၏ဇနီး၊ဦးသန်းဦး-ဒေါ်သီတာဦး(စည်ပင်၊  
 စက်/ယာဉ်)၊ ဦးမောင်မောင်မြင့် ဒေါ်  
 မြတ်သန်းဌေး၊ ဦးအောင်အောင်မြင့်-ဒေါ်  
 မာလာ၊ ဦးညီညီလွင်ဦး-ဒေါ်လှလှထွေး၊  
 ဒေါ်သင်းသင်းချို၊ ဦးတင်အောင်-ဒေါ်  
 ယုညီယုကျော်တို့၏မိခင်၊ မြေးကိုး  
 ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘွား  
 သည် ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက် နံနက် ၅:၃၀  
 နာရီတွင် တာမွေမြို့နယ်၊ မေတ္တာညွန့်  
 ရပ်ကွက်၊ကမ္ဘာ့ဌာနလမ်း၊ အမှတ် ၇၀၆  
 နေအိမ်၌ ကွယ်လွန်သွားပါ၍ ၂၅-၃-  
 ၂၀၁၇ရက် နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေး  
 သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်  
 ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ နံနက် ၉  
 နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)  
 ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး**  
**ဦးစန်းဌေး (ဦးတာ)**  
**B.Sc (Maths), M.Sc(Q)**  
**အသက်(၆၇)နှစ်**  
 ရန်ကုန်မြို့၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်၊  
 ရန်ကုန်သစ်ရပ်ကွက်၊ ကမာကြည်လမ်း၊  
 အမှတ် ၈၆၆ (ဆရာကြီး ဦးစိန်မောင်-  
 ဆရာမကြီး ဒေါ်အေးမျှင်)တို့၏ သား၊  
 (ဦးအေး-ဒေါ်ရင်လှ)တို့၏ သားသမက်၊  
 ဒေါ်အေးအေး(အလက-၁၊ဒဂုံ)၏ချစ်လှ  
 စွာသောဇနီး၊ မောင်ပြည့်ဖြိုးကျော်၊(I.T.  
 Programmer (KMD Soft Comm  
 Department)၏ ချစ်လှစွာသောမိခင်၊  
 ဦးသန်းထွန်း(အုပ်ချုပ်ရေးမှူး)- ဒေါ်  
 သန်းသန်းမြင့်တို့၏ညီ၊ (မောင်မင်းအုပ်  
 စိုး)-မောင်ရွှေစင်ထွန်း၊ မသုန္ဒရီသိမ်  
 တို့၏ဦးလေး၊ မစောစိုးမင်း(အလက-၁၊  
 ဒဂုံ)တို့၏အဘိုးသည် ၂၅-၃-၂၀၁၇  
 ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီတွင်  
 ဗဟိုရိစည်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါ  
 သဖြင့် ၂၅-၃-၂၀၁၇ရက် (တနင်္လာနေ့)  
 မွန်းတည့် ၁၂  
 နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှ ရေဝေး  
 သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်  
 ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်  
 သက်ဟုများအား အသိပေးအကြောင်း  
 ကြားအပ်ပါသည်။ (အထက်ပါနေအိမ်မှ  
 ကားများ နံနက် ၁၀နာရီတွင်ထွက်ခွာပါ  
 မည်။) ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း**  
**ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တခေမိန္ဒ**  
**သက်တော်(၇၃)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၃၅)ဝါ**  
 နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်းမြို့၊ ရွှေကြက်တောင်တောရေကျောင်း၌ သီတင်း  
 သုံးတော်မူသော ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တခေမိန္ဒသည် (၃၇ခုနှစ် တပေါင်းလပြည့်  
 ကျော် ၁၁ရက်) ည ၁နာရီတွင် အန္တိမအင်္ဂါရောဂါပဒေသနာဆိုင်ရာဆေးရုံတွင်  
 ၂၉-၃-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် အန္တိမအင်္ဂါရောဂါပဒေသနာဆိုင်ရာဆေးရုံတွင်  
 ကွယ်လွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၇ရက် ညနေ ၃နာရီတွင် အန္တိမအင်္ဂါရောဂါ  
 ပဒေသနာဆိုင်ရာဆေးရုံတွင် ကွယ်လွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် ၂၉-၃-၂၀၁၇ရက် ညနေ  
 ၃နာရီတွင် အန္တိမအင်္ဂါရောဂါပဒေသန

# လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မားလာစေမည့် ပန်ဇင်းချောင်းတံတားသစ် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ဖွင့်လှစ်



ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော ပန်ဇင်းချောင်းတံတားကို တွေ့ရစဉ်

## သတင်းနှင့် ဓာတ်ပုံ-ရာမည၊ တင်စိုး

မောင်တော မတ် ၂၅

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်၏ ပထမ(၁)နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မားလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ လမ်း/တံတားနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် ဖြန့်ဖြူးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောခရိုင် ဘူးသီးတောင်

မြို့နယ်အတွင်းရှိ ပန်ဇင်းချောင်းတံတားသည်လည်း အပါအဝင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခင်က လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးမကောင်းသဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုနောက်ကျခဲ့ရသော ရခိုင်ပြည်နယ်အား အခြားသော တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များနည်းတူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းပြီး လမ်း/ တံတားနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလေးအနက်ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်းဖြင့် ပန်ဇင်းချောင်း တံတားသစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းနိုင်က ပြောကြားခဲ့သည်။  
ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပြည်သူများ လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မားရေးနှင့်  
ဓာတ်ပုံနှာ ၇ ကော်လံ ၁

## (၇၂) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြ အခမ်းအနား တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် မတ် ၂၅

၂၀၁၇ ခုနှစ် (၇၂) နှစ်မြောက် တပ်မတော်နေ့ စစ်ရေးပြအခမ်းအနားကို နေပြည်တော် စစ်ရေးပြကွင်း (ရှမ်းစု)၌ မတ် ၂၇ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်မည် ဖြစ်သည်။  
အဆိုပါ အခမ်းအနားကျင်းပပုံများကို ထိုနေ့ နံနက် ၅ နာရီခွဲမှစတင်ပြီး မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် မြန်မာ့အသံ(ရေဒီယို) အစီအစဉ်တို့မှ တိုက်ရိုက် ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အလုပ်သမား၊ လူငယ်ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၏ တစ်နှစ်တာဆောင်ရွက်ချက်များ မတ် ၂၇ ရက် သတင်းစာတွင် ပါရှိမည်

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အလုပ်သမား၊ လူငယ်ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၏ တစ်နှစ်တာ ဆောင်ရွက်ချက်များ မတ် ၂၇ ရက် သတင်းစာတွင် ဖော်ပြပါရှိပါမည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

## ဆီးဂိမ်းအကြို Baton Run လက်ဆင့်ကမ်းပြေးပွဲ ရန်ကုန်မြို့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ်ကျင်းပ

သတင်း-မြင့်မောင်စိုး

ရန်ကုန် မတ် ၂၅

၂၀၁၇ ခုနှစ် မလေးရှားနိုင်ငံ၌ ကျင်းပမည့် (၂၉) ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲနှင့် (၉) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းသူများ အားကစားပြိုင်ပွဲအထိမ်းအမှတ် "Rising Together-Baton Run" လက်ဆင့်ကမ်းပြေးပွဲအခမ်းအနားကို ပြည်သူ့ရင်ပြင်၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဖွင့်လှစ်၍ တာလွတ်ပေးသည်။  
ထို့နောက် မလေးရှားနိုင်ငံလူငယ်နှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး H.E.Datum M Saravanan က ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေးထံ Baton ကို လွှဲပြောင်းပေးသည်။  
ဓာတ်ပုံနှာ ၈ ကော်လံ ၁

ရေ့သို့လှမ်းချီ မြန်မာမြည်

သင်းကတ်မှတ်ပုံတင်ခြင်းများကို ဤနေရာများတွင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါပြီ။

သမဝါယမဘက် (သတ်မှတ်ဘက်ခွဲများ)  
ကမ္ဘောဇဘက် (သတ်မှတ်ဘက်ခွဲများ)  
ဧရာဝတီဘက် (သတ်မှတ်ဘက်ခွဲများ)  
ကမ္ဘာ့ရတနာဘက် (သတ်မှတ်ဘက်ခွဲများ)  
Bestone ဖုန်းဆိုင်များ  
ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ နေပြည်တော်ရှိ တက္ကသိုလ်များ

MPT လက်လီအရောင်းဆိုင်များ  
MPT ဒိတ်ချိန်းရုံးများ  
MPT အမှတ်တံဆိပ်အရောင်းဆိုင်များ  
MPT နယ်လှည့်ရုံးပွဲများ  
နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းရှိ စာတိုက်များ

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက [www.mpt.com.mm/mm/sim-registration-mm/](http://www.mpt.com.mm/mm/sim-registration-mm/) တွင်ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

# နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် ပထမ(၁)နှစ်တာ

မြန်မာ့အလင်း

တနင်္ဂနွေ၊ မတ် ၂၆၊ ၂၀၁၇



ပြည်သူ့က တစ်ခဲနက်ရွေးချယ်တင်မြှောက်ခဲ့သော ပြည်သူ့အစိုးရသစ်၏ သက်တမ်းတစ်နှစ်ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း နိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနယ်ပယ်အသီးသီးတွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိစေရန် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများပြုလုပ်ကာ နိုင်ငံတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အားကြီးမာန်တက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပြည်သူ့အစိုးရ၏ ပြည်သူ့အတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများမှာ အားလုံးကောင်းမွန်အောင်မြင်ပါသည်ဟူ၍ မဆိုနိုင်သေးသည့်တိုင် သိသာထင်ရှားစွာမြင်တွေ့နိုင်သည့် အောင်မြင်မှုများ၊ မမြင်တွေ့နိုင်သည့် အောင်မြင်မှုများ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ရုန်းကန်နေရဆဲလုပ်ငန်းစဉ်များဟူ၍ တွေ့ရမည်ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ပထမတစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ပြည်သူများအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်အဖွဲ့အစည်းများ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအလိုက် မှတ်တမ်းပြုတင်ပြအပ်ပါကြောင်း။



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန  
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝေမြင့်

## ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှုများ

သတင်းဆောင်းပါး-ခင်ရတနာ၊ ဓာတ်ပုံ-မေဦးမိုး၊ MOI



ပြည်သူ့လူထု၏ တစ်ခဲနက်တောက်ခံအားပေးမှုနှင့်အတူ ၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လတွင် ဒီမိုကရေစီ အစိုးရသစ်တစ်ရပ်စတင်မွေးဖွားလာခဲ့သည်။

နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အပြောင်းအလဲများစွာ မျှော်လင့်နေကြသည့် တိုင်းသူပြည်သားများကို အတူတကွချစ်ခင် ငြိမ်းချမ်းမှု၊ အေးချမ်းသာယာမှုနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှု၊ ကြွယ်ဝ ချမ်းသာမှု စသည့် လိုအပ်ချက်အပေါင်းကို ဖြည့်တင်းနိုင်ရန် အစိုးရသစ်တစ်ရပ်သည် တတ်စွမ်းသမျှသော ဝန်အားတို့ကို အသုံးပြုကာ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေသည်။ ရည်မှန်းချက်ဖြစ် သည့် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံပါဝင်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံတော်ကြီး ဖြစ်ပေါ်လာရေးအတွက် အစိုးရသစ်ထံတွင် စိန်ခေါ်မှု များစွာရှိသကဲ့သို့ အစိုးရ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်ချက်များကိုလည်း ထင်ရှားစွာ မြင်တွေ့ရသည်။

**စတင်သက်သေထု**

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်၏ ပြည်သူ့အတွက် ပထမတစ်နှစ်တာ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်နေသည်။ နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများသည် အစိုးရသစ်တာဝန် လက်ခံရယူသည့်နေ့မှ စတင်ကာ အသွင်သစ်၊ အမြင်သစ်တို့ဖြင့် ပြောင်းလဲတင်ဆက်လိုက်ခြင်းဖြင့် ပြောင်းလဲမှုကို စတင်သက်သေထု ခဲ့သည်။ ထိုအတူ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားကလည်း မီဒီယာပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများနှင့်အတူ အစိုးရနှင့် ပြည်သူ့အကြား ပေါင်းကူးပေးနေသကဲ့သို့ ပြည်သူ့လူထု အသိပညာပြည့်ဝရေး အတွက် စာပေလောကတစ်ခုလုံး အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အစိုးရသစ်၏ ပြန်လည် ဖွဲ့စည်းခဲ့သော ဝန်ကြီးဌာန ၂၂ ခု အနက် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနကို မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနနှင့် သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းတို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်း ဖြစ်သည်။

“ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနရဲ့ အဓိကလုပ်ငန်းတွေကို အတိုဆုံးချုပ်ပြီး ပြောရမယ်ဆိုရင် အစိုးရနဲ့ ပြည်သူ့အကြား ဆက်သွယ်ပေါင်းကူးပေးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ အစိုးရတွေအနေနဲ့ တိုင်းပြည်အတွက် အချုပ်ပုံ (၁) သို့





### အချုပ်ပို(က)မှ

မိမိတို့ဘာတွေဆောင်ရွက်နေပါတယ်ဆိုတာကို ပုံမှန်အစီရင်ခံစာ တာဝန်ရှိပါတယ်။ ဒီတာဝန်ကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက မိမိမှာရှိတဲ့ ရုပ်သံမီဒီယာ၊ ပုံနှိပ်မီဒီယာနဲ့ ပြည်သူ့နဲ့ တိုက်ရိုက် ထိတွေ့ဆက်ဆံနေတဲ့ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဌာနတွေက ဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်”ဟု ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။

### ထုတ်လွှင့်နေကျ ပုံစံမှ ခွဲထွက်

မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား(MRTV)သည် ပြည်သူများ၏ စိတ်ဝင်စားမှုနှင့် အားပေးမှုအများဆုံးကို ဆန်းစစ်ခဲ့ပြီး ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၄၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပညာပေးရန် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ဖျော်ဖြေရန် ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ခဲ့ပြီး တစ်နှစ်တာအတွင်း ပြည်သူ့ထုတ်လွှင့်မှု တင်ဆက်မှုများစွာကို ပြုလုပ်ပေးခဲ့သည်။

သတင်းများကို ယခင်ထုတ်လွှင့်နေကျပုံစံမှ ခွဲထွက်ကာ ၂၀၁၇ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၅ ရက်မှ စတင်၍ တစ်နေ့လျှင် သတင်းချိန် ၁၃ ချိန်အစား ရှစ်ကြိမ်သာ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပြီး အရေးကြီးသတင်းများနှင့် သတင်းထူးများကို ပြည်သူများ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီသိရှိနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကာ Breaking News နှင့် Update News များအဖြစ် စဉ်ဆက်မပြတ် ထုတ်လွှင့်ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းအပြင် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးများနှင့် ထူးခြားသည့် ကမ္ဘာ့အရေးကိစ္စများအတွက် ပညာရှင်များ၏ ဆွေးနွေးသုံးသပ်မှုများအား Debate အစီအစဉ်သစ်အနေဖြင့် တင်ဆက်နိုင်ခဲ့သည်။

၂၀၁၆ခုနှစ် ဧပြီတွင် မီဒီယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေများ၊ (PSB) အဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်ရေးအတွက် ဥပဒေများ၊ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေများကို ပြောင်းလဲရေးဆွဲနိုင်ခဲ့သည်။ ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် အသံထုတ်လွှင့်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေကို ပြန်လည်ပြင်ဆင် သုံးသပ်ရေးဆွဲနေသည့် ကာလအတွင်း Multi Channel Playback System ၏ DVB-T2 စနစ် ရုပ်သံလိုင်း ငါးလိုင်းတွင် ပုဂ္ဂလိက မီဒီယာလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်လိုသူများအတွက် အင်ဂျင်တယ် Free to air စနစ်ဖြင့် ထုတ်လုပ်ပြသနိုင်ရန်လည်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရှိရသည်။

ရိုက်ကူးထုတ်လုပ်မှု၊ အနုပညာဖန်တီးမှု၊ နည်းပညာအသုံးပြုမှု၊ တည်းဖြတ်မှုနှင့် သတင်းရယူမှုတို့တွင် မီဒီယာသမားများ၏ ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းများကို လေးစားလိုက်နာခဲ့သည့်အပြင် နိုင်ငံတကာမီဒီယာများမှ ပညာရှင်များကို ဖိတ်ခေါ်ကာ ပူးတွဲလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ သင်တန်းများပို့ချခြင်းနှင့် ပြည်ပလေ့လာရေးများ၊ ပညာသင်ကြားရေးများ၊ ဆွေးနွေးပွဲများ စေလွှတ်ကာ ဝန်ထမ်းများ၏ ကျွမ်းကျင်မှုအဆင့်ကို မြှင့်တင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ သတင်းတင်ဆက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်

### ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသည့် ယဉ်ကျေးမှု

တစ်နှစ်တာအတွင်း ပုံမှန်တင်ဆက်နေကျ သတင်းများအပြင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ(၂၁)ရာစုပင်လုံ၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် လူငယ်များ၏ စကားပိုင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တိုင်းရင်းသားများ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးစကားပိုင်းများကို တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်နှင့် သဘောထားမတူညီမှုများကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးသည့် ယဉ်ကျေးမှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပေါ်လာစေခဲ့သည်။

လူငယ်များအတွက် အတွေးအခေါ်များဆန်းသစ်တွေးတောနိုင်စေခြင်းကိုရည်ရွယ်၍ ရေဒီယိုအစီအစဉ်သစ် Talk Show ကို ထုတ်လွှင့်နိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့အသံမှ မသန်စွမ်းသူများအတွက် စိတ်ဓာတ်မြှင့်တင်ရေးအစီအစဉ်ဖြစ်သည့် မညှိုးပန်းတို့၏ ဒိုင်ယာရီအစီအစဉ်ကို တင်ဆက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အစိုးရသစ် တစ်နှစ်တာအတွင်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ရုပ်သံ

လိုင်းမှ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့စရိုက်များကို မတူကွဲပြားသည့် နည်းပညာများ၊ ရိုက်ကူးတင်ဆက်မှုများဖြင့် ထုတ်လွှင့်နိုင်ခဲ့ပြီး ပျောက်ကွယ်လုနီးပါး တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အသုံးအနှုန်းများ၊ ဘာသာစကားများ၊ ယဉ်ကျေးမှုများကိုလည်း ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

### ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့ဌာန

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနသည် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုဌာနတစ်ခုဖြစ်ပြီး အစိုးရနှင့် ပြည်သူ့အကြား၊ ပြည်သူမှ ပြည်သူ့အကြား အသိပညာ၊ ဗဟုသုတများကို ဖြန့်ဝေပေးနေရသည့် ဌာနတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။ အစိုးရသစ်တာဝန်ယူသည့် တစ်နှစ်တာအတွင်း ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနသည် ကလေးစားပေပွဲတော်များကို အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ခဲ့သည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

“စာပေဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကလေးစားပေပွဲတော်တစ်ရပ်ကို အမြို့မြို့အနယ်နယ်မှာ ဆက်တိုက်စီစဉ် ကျင်းပနေတာတွေ

ရှိပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်အတွင်းက နေပြည်တော်မှာ ကျင်းပခဲ့တယ်။ များမကြာခင်ကာလက မန္တလေးမှာ ကျင်းပခဲ့ပါတယ်။ အခု မော်လမြိုင်မှာ ကျင်းပလျက်ရှိပါတယ်။ နေပြည်တော်မှာ ကျင်းပစဉ်က ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနတစ်ခုတည်းက ဦးစီးပြီး ကျင်းပခဲ့ပေမယ့် မန္တလေးမှာ ကျင်းပတဲ့အခါကျတော့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအပြင် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နဲ့ပါ ပူးတွဲကျင်းပနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ မော်လမြိုင်မှာ ကျင်းပတဲ့ ကလေးစားပေပွဲတော်ကတော့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာနနဲ့အတူ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ဖွဲ့နွဲ့ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ရင်းပြသည်။

အစိုးရသစ်၏ တစ်နှစ်တာအတွင်း ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းဆိုင်ရာ သတင်းစာ ၃၉ စောင်၊ ဂျာနယ် ၄၇၈ စောင်၊ မဂ္ဂဇင်း အမျိုးအစား ၃၇၂ အုပ်၊ အထွေထွေထုတ်ဝေခြင်း အမျိုးအစား ၁၀၀၅ အုပ်၊ သတင်းအေဂျင်စီပေါင်း ၅၂ ခုနှင့် ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း အချုပ်ပို(ဂ)သို့



နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့ရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား အဆောက်အအုံကို ဝေဟင်မှ မြင်တွေ့ရစဉ်

အချုပ်ပိုင်(ခ)မှ

ပေါင်း ၁၃၉၅ ခု အထိ ရှိလာကြောင်းသိရပြီး ဒီဂျစ်တယ်စနစ် ရုပ်ရှင်ရုံများအဖြစ် ရုပ်ရှင်ရုံ ၂၉ ရုံ ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား ၈၄ ကား၊ နိုင်ငံခြားရုပ်ရှင် ဇာတ်ကား ၉၇ ကားနှင့် မြန်မာဒီဇိုဇာတ်ကား ၇၈၉ ကားတို့ကို ဆင်ဆာ မူဝါဒများဖြင့် စိစစ်ခွင့်ပြုနိုင်ခဲ့သည်။

ပြည်သူများလွယ်လင့်တကူ ဗဟုသုတရှာဖွေနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် စာကြည့်တိုက်များကို Community Center များအဖြစ် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်း၏ အကူအညီဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့်အပြင် ကလေးစာဖတ်ခန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ် ၁၃၃ ရုံးတွင် ကလေးစာဖတ်ခန်းများကို ထားရှိကာ ကလေးငယ်များအတွက် ပုံပြောပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ဆိုပွဲနှင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲများကို ကျင်းပခဲ့သည်။

ဟောပြောပွဲ ၅၁ ကြိမ်၊ ပုံပြောပြိုင်ပွဲ ၂၀၇ ကြိမ်၊ ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲ ၄၈ ကြိမ်၊ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ အကြိမ် ၂၀၊ စာဖတ်ပိုင်းများကို ၂၂၂ ကြိမ်အထိ ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့ပြီး နံရံကပ်ဇာတ်ပုံပြပွဲ၊ ပန်းချီသင်တန်း၊ ကဗျာရေးဖွဲ့နည်းသင်တန်းများနှင့် လက်မှုအနုပညာသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဟိုဘက်အိမ်က မီးထိန်ထိန်

ပြည်သူ့လူထုအတွက် အသိပညာပြန့်ပွားစေမည့် ပညာပေးပီဒီယိုဇာတ်ကားများဖြစ်သည့် သူငယ်ချင်းသုံးယောက်ရီလေ



ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက ကျောင်းသား ကျောင်းသူများထံ အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးနေမှု



အားလပ်ရက်တွင် ကလေးငယ်များအတွက် ပန်းချီဆွဲလေ့ကျင့်ပေးနေသည့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှဝန်ထမ်းများ

အစီအစဉ်တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံရေးစာပေ စာတမ်းဖတ်ပွဲနဲ့ မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော်၊ ခေတ်ပြိုင်သမိုင်းဆိုင်ရာ စာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနဲ့ ဆောင်းရာသီစာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲတော် စတာတွေရှိပါတယ်။ မကြာခင်ကာလအတွင်းမှာ ဘာသာပြန်စာပေဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲတွေ ကျင်းပပေးသွားဖို့ ရှိပါတယ်” ဟု ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် စာတမ်းဖတ်ပွဲများနှင့် တွဲဖက်၍ စာအုပ်ဈေးပွဲတော်များ ကျင်းပလေ့ရှိသည့် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနမှ ရန်ကုန်မြို့သိမ်ဖြူလမ်းမကြီးအား စာအုပ်လမ်းအဖြစ် မြှင့်တင်ပေးနိုင်ခဲ့သည်မှာလည်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တစ်နှစ်တာအတွင်း အောင်မြင်မှုများအနက်မှ တစ်ခုဖြစ်သည်။

“ထွန်းဖောင်ဒေးရှင်းနဲ့ စာပေပိမာန်အဖွဲ့တို့ ပူးတွဲပြီး မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်း ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေနိုင်အောင် စီစဉ်နေပါတယ်။ မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်းက မြန်မာနိုင်ငံအတွက် ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာ ကျမ်းတစ်စောင်ဖြစ်ပြီး ၁၉၅၄ခုနှစ်က စတင်ပြုစုပုံနှိပ်ခဲ့ပါတယ်။ ခေတ်နောက်ကျနေပြီဖြစ်လို့ ခေတ်မီတဲ့ စွယ်စုံကျမ်းကြီးဖြစ်အောင် ပြန်လည်ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက် တည်းဖြတ်ပြီး ထုတ်ဝေသွားဖို့ ရှိပါတယ်” ဟု ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။

၂၀၁၆ နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင်လည်း ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် အမျိုးသားစာပေ တစ်သက်တာဆုရ ဆရာကြီး ဦးဝင်းမွန် (တက္ကသိုလ်ဝင်းမွန်) နှင့် ဆရာကြီးတင်ခ (တက္ကသိုလ်တင်ခ) တို့နှင့် အမျိုးသားစာပေဆုရရှိကြသူများကို ဆုများချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပေးအပ်သည့် စာပေပိမာန်စာမူဆုများကိုလည်း စာပေပညာရှင်များထံ ပေးအပ်ချီးမြှင့်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အသိပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

“အများပြည်သူက ပြန်ကြားရေးလို ဆိုလိုက်ရင် ရေဒီယို၊ ရုပ်သံနဲ့ သတင်းစာတွေလိုပဲမြင်ကြပါတယ်။ အများပြည်သူကို အချုပ်ပိုင်(ယ)သို့

သည် ပီဒီယိုဇာတ်ကား၊ အမှိုက်ကစ ဇာတ်ကားနှင့် စူပါမင်းလည်း မကယ်နိုင် ဇာတ်ကားများကိုလည်းကောင်း၊ ဟိုဘက်အိမ်က မီးထိန်ထိန် ရုပ်မြင်သံကြားဇာတ်လမ်းကိုလည်းကောင်း ရိုက်ကူးတင်ဆက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

တစ်နှစ်တာအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ Web-portal ကို ယူနီကုတ်စနစ် ဖြစ်သည့် Myanmar 3 | အသုံးများပြားသည့် Zawgyi မြန်မာဘာသာစကားလုံးသုံးစွဲမှုပုံစံနှစ်မျိုးစလုံးဖြင့် အသုံးပြုရန်နှင့် သတင်းများကို အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ဖတ်ရှုနိုင်ရန်အတွက်လည်း ပြောင်းလဲတိုးချဲ့ခဲ့သည်။ နိုင်ငံတကာမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက် ကျင်းပသည့် ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ပေါင်း ခြောက်ကြိမ်ခန့်ကို တစ်နှစ်တာအတွင်း ဇာတ်ကားပေါင်း ၈၄ ကားခန့် ပြသနိုင်ခဲ့သည်။

စာပေဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အထောက်အကူပြု

“ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ မိမိတို့ရဲ့ လုပ်ငန်းတာဝန်တွေကို မိမိတို့ဘာသာ ဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ အခြားသော စာပေဖွံ့ဖြိုးရေးအပိုင်းမှာဆိုရင် စာပေဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စကို စိတ်အားထက်သန်သော၊ စေတနာရှိသော အဖွဲ့အစည်းတွေ၊ တစ်ဦးချင်းသော ပညာရှင်ပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ ရှိပါတယ်” ဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ဆိုသည်။

ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနသည် စာပေလုပ်ငန်းများ၊ နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းများ ပုံနှိပ်ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိခြင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အပ်နှံသည့် အခြေခံပညာ ကျောင်းသုံး

ဖတ်စာအုပ်များ ပုံနှိပ်ပေးခြင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က အပ်နှံသည့် တစ်နိုင်ငံလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ရိုက်နှိပ်ပေးခြင်းများ အဓိကဆောင်ရွက်နေ

သည့် ဦးစီးဌာနတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။ ဘာသာပြန်စာပေဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲ “ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ စာပေလှုပ်ရှားမှု



ရန်ကုန်မြို့လယ်မှ စာပေပိမာန်စာအုပ်အရောင်းဆိုင်၏ အခင်းအကျင်း

### အချုပ်ပိုင်(၈)မှ

သတင်းအချက်အလက်တွေပေးတာအပြင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ အရေးကြီးတဲ့ အခြားကဏ္ဍတစ်ခုကိုလည်း ထမ်းဆောင်နေတာရှိပါတယ်။ အဲဒါက အများပြည်သူတို့ အသိပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ နိုင်ငံမှာ စာအုပ်စာပေတွေ ထွန်းကားဖို့၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောကြားသည်။

မြန်မာ့အလင်း၊ ကြေးမုံနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာကြီးများသည် အစိုးရသစ် စတင်တာဝန်ယူသည့်နေ့မှ စတင်ကာ မူလအနေအထားကို ခေတ်နှင့်လျော်ညီစွာ ပြင်ဆင်ရေးဆွဲထားသည့် လိုဂိုအသစ်ဖြင့် သမိုင်းစာမျက်နှာသစ်ကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြသည်။

မိဘပြည်သူများအတွက် အသိပညာပေးဝေရေး၊ ဖျော်ဖြေရေး၊ ပြန်ကြားပေးရေး၊ သတင်းထုတ်ပြန်ပေးရေးနှင့် ဆွဲဆောင်မှုရှိသည့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး သတင်းစာမျက်နှာများ ဖြစ်လာစေရေး နေ့စဉ်နှင့်အမျှ ကြိုးပမ်းနေကြပြီး မွန်ဘာသာ၊ စကောကရင်ဘာသာ၊ ပိုးကရင်ဘာသာ၊ ပအိုဝ်းဘာသာတို့ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မန္တလေးသတင်း၊ ဆောင်းပါးများအတွက် မန္တလေးစာမျက်နှာကိုလည်းကောင်း အပတ်စဉ်ထုတ်ဝေကာ သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြလျက်ရှိသည်။

### အခွင့်ထူးခံစားခြင်း အလျဉ်းမရှိ

သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းသည် အောင်မြင်သော နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သကဲ့သို့ လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သော သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး၊ ကုန်ကြမ်းတင်သွင်းရေးစသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တိုင်းတွင် အခွင့်ထူးခံစားခြင်း အလျဉ်းမရှိဘဲ ကျသင့်သည့် အဖိုးအခများအလိုက် ပေးဆောင်နေသည့် လုပ်ငန်းကြီးတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဂုဏ်ယူဖွယ်တွေ့ရှိရသည်။

ကုန်ကြမ်းများဝယ်ယူရာတွင် နိုင်ငံတော်သို့ ကုန်သွယ်ခွန် အပြည့်အဝပေးသွင်းလျက်ရှိပြီး အမြတ်ငွေ၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းကို ဝင်ငွေခွန်အဖြစ် နိုင်ငံတော်သို့ ပေးသွင်းလျက်ရှိသည်။ နိုင်ငံတော်သို့ ထည့်ဝင်ကြေးအဖြစ် အမြတ်ငွေ၏ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ပေးအပ်ကာ အမြတ်ငွေများအနက်မှ ၅၅ ရာခိုင်နှုန်းကိုလည်း လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေအဖြစ် ပြန်လည်ထည့်ဝင်စုဆောင်းထားရှိသည့် ဌာနကြီးတစ်ခုလည်း ဖြစ်သည်။



နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများကို အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ စာဖတ်သူများထံ ရထားလိုင်းများမှလည်း တင်ပို့လျက်ရှိရာ မြန်မာ့အလင်းမော်တော်ယာဉ်များကို ရန်ကုန်ဘူတာကြီး၌ တွေ့ရစဉ်

### လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေ စုဆောင်းထားရှိ

လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေ စုဆောင်းထားရှိသည့်ပမာဏမှာ ထိုက်သင့်သလောက်ရှိလာပြီး နှစ်စဉ်အသုံးစရိတ်အတွက် သုံးစွဲနိုင်သည့် အခြေအနေများကြောင့် ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်မှ ကျခံသုံးစွဲခြင်းမပြုတော့ဘဲ လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေ

အတွင်းမှ ပြန်လည်ထုတ်ယူသုံးစွဲနိုင်လာပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာ့အလင်းနှင့် ကြေးမုံသတင်းစာတို့တွင် ပြည်သူ့သဘောထားစင်မြင့်၊ ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ၊ စာတည်းထံ ပေးစာစသည့် ကဏ္ဍများကို ထည့်သွင်းဖော်ပြလျက်ရှိခြင်းကြောင့် ပြည်သူများအတွက် ခံစားချက်များ၊ အခက်အခဲများ၊ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ၊ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်စေလိုမှုများကို အစိုးရထံ အပြုသဘောဆောင်သည့် ရေးသားမှုတို့ဖြင့် လွတ်လပ်စွာ ဖော်ပြနိုင်သကဲ့သို့ အပြုသဘောဖြင့် ဝေဖန်ထောက်ပြနိုင်သည့် အတွက် နေ့စဉ်နှင့်အမျှ တိုက်ရိုက်အကျိုးသက်ရောက်မှုများ ရှိသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင်ကဏ္ဍကို ကြေးမုံသတင်းစာတွင် အပတ်စဉ်ဖော်ပြပေးလျက်ရှိပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးမှ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ အတွေ့အမြင်များ၊ ခံစားမှုများကို ဖော်ပြပေးခဲ့ရာ လူငယ်များက အားပေးခဲ့သည့်အပြင် များစွာသော စာမူများကိုလည်း နေ့စဉ်နှင့်အမျှ လက်ခံရရှိလာခဲ့သည်။

ကလေးများအတွက် အပတ်စဉ် ဆန်းဒေးကာတွန်း အစီအစဉ်ကြောင့်လည်း ကလေးငယ်များအတွက် စာဖတ်ရိုက်နှိပ်ခြင်းပေးနိုင်ခဲ့ပြီး အနုပညာစွမ်းအား၊ စိတ်ဓာတ်နှင့် စာရိတ္တသတ္တိများကိုပါ ပေးဝေနိုင်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများသည် စာဖတ်သူတိုးပွားလာခြင်း၊ နိုင်ငံအတွင်း အပျံ့နှံ့သော သတင်းစာများဖြစ်ခြင်းနှင့် ပြည်သူလူထု ယုံကြည်အားကိုးလာခြင်း စသည့်အချက်များကြောင့် ကြော်ငြာထည့်ဝင်မှု များပြားသဖြင့် သတင်းစာတစ်စောင်၏ ပင်ရင်းစျေးကို တစ်စောင်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀ ဖြင့် ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်သည့်အပြင် အမြတ်ငွေများစွာရရှိခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးရှိသော်လည်း အမှန်တကယ်ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်ကို တွက်ချက်ပါက တစ်စောင်လျှင် အကြမ်းဖျင်း ငွေကျပ် ၁၅၀ ကျော် ကုန်ကျကြောင်း သိရှိရသည်။

### အစ်ဂျစ်တယ်သတင်းစာ

အစိုးရသစ်၏ တစ်နှစ်တာအတွင်း မြင့်မားလာခဲ့သည့် သတင်းအချက်အလက် နည်းပညာများအရ ပြည်သူများ အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သတင်းအချက်အလက်များ ရယူနိုင်ရေးကို ရှေးရှုကာ အွန်လိုင်းအစ်ဂျစ်တယ် သတင်းစာအဖြစ် တိုးမြှင့်ထုတ်လွှင့်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေပြီ ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများသည် နိုင်ငံအကျိုးအတွက် အကျိုးရှိစေမည့် သတင်းများ၊ မဖြစ်မနေပါဝင်သည့်သတင်းများကို ဦးစားပေးဖော်ပြနေပြီး ပဋိပက္ခဖြစ်စေမည့် အငြင်းပွားစေမည့် လိုရာကောက်ချက် ဆွဲယူနိုင်မည့် အရေးအသား၊ ဖော်ပြချက်များကို ရှောင်ရှားကာ သတင်းစာကျင့်ဝတ်များ၊ နိုင်ငံပိုင်

သတင်းများအတွက် ချမှတ်ထားသည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဖော်ပြခြင်းဖြင့် ပြည်သူနှင့် အစိုးရအကြား ပေါင်းကူးပေးနေရသူများ၊ မြန်မာဘာသာ အဆင့်အတန်း၊ စာလုံးပေါင်းသတ်ပုံတိကျမှုနှင့် အခြားသော ပြည်သူများ သိရှိရမည့် အချက်အလက်များစွာကိုလည်း တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအားဖြင့် ခြုံငုံမှုရှိစေရန် ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။

ဖွံ့ဖြိုးလာခဲ့သည့် မြန်မာ့မီဒီယာလောကတွင် နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော် သက်တမ်းကြာမြင့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည့် မြန်မာ့အလင်း သတင်းစာ၊ နှစ်ပေါင်း ၆၀ သက်တမ်းရှိ ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် အသွင်သစ်ဖြင့် ပြောင်းလဲတင်ဆက်လျက်ရှိသော The Global New Light of Myanmar သတင်းစာကြီးများသည်လည်း ပူးပေါင်းပါဝင်နေကြောင်း သိရသည်။

### ပေါင်းကူးဆက်သွယ်

“နိဂုံးချုပ်ပြီးပြောရမယ့်ဆိုရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အစောကပြောခဲ့သလို အစိုးရနဲ့ ပြည်သူအကြား ပေါင်းကူးဆောင်ရွက်ပေးတဲ့ ဌာနတစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုပေါင်းကူးဆက်သွယ်နိုင်ဖို့အတွက် သတင်းအချက်အလက်တွေကို အများသိအောင် တင်ဆက်ပေးတဲ့ အစီအစဉ်တွေကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ အဓိကဆောင်ရွက်ရ ပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာလည်း ကျွန်တော်ပြောခဲ့တဲ့အတိုင်း အများပြည်သူတို့ အသိပညာပြည့်ဝရေးအတွက်နဲ့ စာပေလောကတစ်ခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်” ဟု အစိုးရသစ် တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။

ပြည်သူလူထုအတွက် သိရှိလိုသည့် သတင်းအချက်အလက်များကို တန်ဖိုးအနည်းဆုံး ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် တင်ဆက်ပေးနေသည့် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်များ၊ နိုင်ငံပိုင် ပြည်သူ့သတင်းစာများ၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေး ဦးစီးဌာနမှ ထုတ်ဝေသည့် မှတ်တမ်း၊ မော်ကွန်းနှင့် သတင်းပြန်ကြားချက်များသည် ပြည်သူတို့အတွက် အမြဲမြဲအနယ်နယ်တွင် ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိနေသကဲ့သို့ ကလေးစာပေပွဲတော်များ၊ ခြိမ်းခြိမ်းသံ ကျင်းပနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကလေးများ၏ စိတ်ဓာတ်ခွန်အားကို မြှင့်တင်နိုင်ခဲ့သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်၏ ပုံနှိပ်ခြင်းဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး မြန်မာစာပေကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နေသည့် ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာနတို့၏ လုပ်ဆောင်ချက်များသည် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အုတ်တစ်ချပ် သဲတစ်ပွင့်အဖြစ် ဆက်လက်ပါဝင်အကျိုးပြု နေဦးမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။



မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာတိုက်မှ ဝန်ထမ်းများ၏ သတင်းခန်းလုပ်ငန်းခွင်



နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် ကြော်ငြာထည့်သွင်းမှု လွယ်ကူစေရန် ရန်ကုန်မြို့လယ်၌ ကြော်ငြာဌာနဖွင့်လှစ်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးနေစဉ်

# ထိရောက်ပြီးစရိတ်ကျဉ်းသော သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစနစ် ဖော်ဆောင်မည်

● တွေ့ဆုံမေးမြန်း - သူရဇော်(သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ - ကိုကိုစိုးညွန့်(သတင်းစဉ်)



ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်

နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေး လွယ်ကူချောမွေ့မှုသည် အဓိကကဏ္ဍမှ ပါဝင်သည်။ နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ခေတ်အဆက်ဆက် အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် နိုင်ငံ တစ်ဝန်း ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ပြည်သူများ သိရှိ နိုင်ရန် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်အား သွားရောက် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ပါသည်။

**မေး။ ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ တစ်နှစ်တာကာလအတွင်း ဆောင် ရွက်မှုများကို ပြောပြပေးစေချင်ပါတယ် ခင်ဗျာ။**

ဖြေ။ ပထမဆုံးဆောင်ရွက်ရတာက ဝန်ကြီးဌာနသုံးခု ရုံးသုံးရုံးက အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်သုံးဦးနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားခဲ့တာကို အုပ်ချုပ်မှု၊ ကွပ်ကဲမှု ဝိပြင်အောင် အမြန်စုစည်း ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ တိုင်းပြည်ရဲ့ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးမူဝါဒကို မေလအတွင်းမှာ ရေးဆွဲချမှတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

ADB ပညာရှင်များနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး လက်ရှိရှိနေတဲ့ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး အခြေခံ အဆောက်အအုံ၊ လူမှုစီးပွား တိုးတက်နိုင်မှု အခြေအနေတွေကို ကြည့်ရှုအောင် ရေးဆွဲထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိက ရည်မှန်းချက်ကတော့ “ထိရောက်ပြီး စရိတ်ကျဉ်းသော သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးစနစ်” ထူထောင်ဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

### လိုက်လျောညီထွေ

အဲဒီမူဝါဒနဲ့အညီ JICA က ရေးဆွဲထားတဲ့ အမျိုးသား သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ပင်မစီမံကိန်း (National Transport Master Plan 2016-2040) နဲ့လည်း လိုက်လျောညီထွေ ဖြစ်အောင် သက်ဆိုင်ရာ လေကြောင်း၊ ရေကြောင်း၊ ရထားကဏ္ဍတွေအလိုက် ငါးနှစ်စီမံကိန်းများကို အသေးစိတ် ရေးဆွဲထားပါတယ်။ ဒီနှစ်မှာ အရင်အစိုးရက ရေးဆွဲထားတဲ့ ဘတ်ဂျက်တောင်ထဲကနေပြီး ပြည်သူ့လူထုအကျိုးမရှိတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို ရပ်ပြီး မြန်မြန်အကျိုးရှိနိုင်တဲ့ ရေရှည်မှာ လည်း အကျိုးပြုနိုင်မယ့်လုပ်ငန်းတွေကို ပြင်ဆင်သုံးစွဲဖို့ စီစဉ်ရပါတယ်။

**မေး။ ရထားကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတွေကို သိချင်ပါတယ်။**

ဖြေ။ ရထားကဏ္ဍမှာ ရန်ကုန်ကမ်းနားလမ်း ပြေးဆွဲနေတဲ့ လျှပ်စစ်ရထားဆိုတာ အမြန်ဆုံးရပ်ပစ် လိုက်ပါတယ်။ တစ်နေ့ ၁၀ ယောက်လောက်စီးပြီး ပြေးဆွဲသည့်အမျှ အရုံးပေါ်နေတယ်။ ပြည်သူ့လူထုအတွက်လည်း မလိုအပ်ဘူး။ နောက်ထပ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံဖို့ တင်ပြထားတဲ့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သုံးသန်း နီးပါးနဲ့ သန်း ၂၀၀ လောက်ကို အကျိုးရှိတဲ့ အခြားနေရာကို လွှဲပြောင်းသုံးစွဲဖို့စီစဉ်ပါတယ်။

သတင်းစာတွေနဲ့ ဂျာနယ်အချို့မှာ ပြောပြနေကြတဲ့ မြန်နှုန်းမြင့် High Speed Railway လိုတာမျိုးကို ဒီငါးနှစ် မှာ မစဉ်းစားနိုင်သေးပါဘူး။ High Speed Railway ဆိုတာ တစ်နာရီ ကီလိုမီတာ ၂၅၀ အထက် ပြေးဆွဲမှု မြန်နှုန်းမြင့်လို့ ခေါ်တာပါ။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေ Per Capita Income အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀၀ အောက်မှာရှိသေးတဲ့ နိုင်ငံအနေနဲ့ High Speed Railway ကို မဖောက်သင့်သေး ဘူးလို့ ပညာရှင်များက ဆိုကြပါတယ်။

### ရထားလမ်း လေးလမ်း

ဒါကြောင့်လည်း ရန်ကုန် - မန္တလေး၊ မန္တလေး - မြစ်ကြီးနား၊ ရန်ကုန် - မော်လမြိုင်၊ ရန်ကုန် - ပြည်ဆိုတဲ့ အဓိက ရထားလမ်း လေးလမ်းကိုပဲ ပြုပြင်မှာပါ။ ရထားရဲ့ မူလဈေးကွက် ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းက ဒီလမ်းလေးလမ်းမှာပဲ ရှိပါတယ်။

**မေး။ မီးရထားလမ်းပိုင်းတွေကို ဘယ်လိုအဆင့်မြှင့်တင် ဆောင်ရွက်သွားမယ်ဆိုတာ ရှင်းပြပေးပါ။**

ဖြေ။ ရန်ကုန် - မန္တလေးကို ဂျပန်နိုင်ငံ ODA ချေးငွေနဲ့ ဆောင်ရွက်တာဖြစ်ပါတယ်။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေါင်း ရှစ်ခုကို ခေါ်ထားပြီး အစီအစဉ်တကျ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ မူလ စီမံကိန်းကာလ ၂၀၁၆ - ၂၀၂၃ ကို ရှေ့တိုးနိုင်ဖို့ တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ စီမံကိန်းပြီးစီးသွားရင် ရန်ကုန်နဲ့ မန္တလေးကို ၁ နာရီ ကီလိုမီတာ ၁၀၀ နှုန်းနဲ့ ခုတ်မောင်းနိုင်မှာဖြစ်ပြီး ခရီးစဉ်အစအဆုံးကို ၁၆ နာရီကနေ ၈ နာရီကို လျော့ချနိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူများ သက်သောင့်သက်သာသွားလာနိုင်ရန် ခေတ်မီ DEMU တွဲသစ်များဖြင့် ပြေးဆွဲပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

### လမ်းကြောင်းသစ်ဖောက်

မန္တလေး - မြစ်ကြီးနားအတွက် အဓိက ကြန့်ကြာမှုအဖြစ် ဆုံး၊ အကွေအကောက်နဲ့ လျှော့စောက်အများဆုံးဖြစ်တဲ့ ဂျိုးထောင်၊ နမ့်ခမ်း၊ ဘုံချောင်း၊ မဲဇာ Section သုံးခုကို လမ်းအကြောင်းပြောင်းဖို့ ကိုရီးယားအင်ဂျင်နီယာတွေ ဒီနှစ် ထဲမှာ တိုင်းတာမှုတွေလုပ်ပြီးပါပြီ။ ဥပမာလမ်းအသစ်နဲ့ တာတာ အသစ်တစ်ခုအပါအဝင် အချပ်ပို (၈) သို့

### အချုပ်ပို(၁)မှ

လမ်းကြောင်းသစ် ဖောက်လုပ်ရမှာပါ။ ကိုရီးယားနိုင်ငံ EDCF Loan အမေရိကန် ဒေါ်လာသန်း ၁၀၀ နဲ့ ပြင်ဆင်ဖို့ ညှိနှိုင်း နေပါတယ်။ ကျွန်လမ်းပိုင်းတွေကိုလည်း တဖြည်းဖြည်း ဝန်ကြီး ဌာန ဘတ်ဂျက်အတွင်းက ပြင်နေပါတယ်။ စီမံကိန်းကို ၂၀၁၇ မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း အပြီးဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ယခု ၁ နာရီ ၁၆ ကီလိုမီတာကနေ ၄၅ ကီလိုမီတာသို့ တိုးမြှင့် ခုတ်မောင်းနိုင်မှာဖြစ်ပြီး ခရီးကြားချိန်ကိုလည်း ၂ နာရီခွဲ ကျော်ကျော် လျော့ချနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန် - မန္တလေး နည်းတူ ခေတ်မီတွဲသစ်များဖြင့် ပြေးဆွဲသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်အတွက် လမ်းပိုင်းအကြီးစား ပြင်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ အတွင်းမှာ ပဲခူး - တောင်စွန်း ၆၂ မိုင် သံလမ်းဂဟေဆက် ခြင်း၊ အဆင့်မြှင့်ပတ်ကင်ရိုက်ခြင်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၇ - ၂၀၁၈ မှာ တောင်စွန်း - မော်လမြိုင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မှာဖြစ်ပါတယ်။ အပြီးဆောင်ရွက်ဖို့ ဘတ်ဂျက်လိုနေလို့ RE မှာ ထပ်တောင်းမှာပါ။ ၂၀၁၈ နှစ်ကုန်မှာတော့ ရန်ကုန် - မော်လမြိုင်ကို သက်သေသင့်သက်သာနဲ့ ၆ နာရီခွဲအတွင်း ရထားဖြင့် ခရီးသွားလာနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

### လေ့လာအကြံပေး

ရန်ကုန် - ပြည်အတွက်ကိုလည်း အကြီးစားပြင်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှာပါ။ အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် (ADB) အနေနဲ့ ယခုနှစ်အတွင်း ရန်ကုန် - ပြည်အတွက် အကူအညီပေး ဖို့ လေ့လာအကြံပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

### မေး။ ။ ရန်ကုန်မြို့ပတ် မီးရထားလမ်းပိုင်းကို ဘယ်လို ဆောင်ရွက်သွားမှာလဲ ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ ရန်ကုန်မြို့ပတ် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ဂျပန် ODA ချေးငွေ နဲ့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ချေးငွေအများ ကြီး မယူရအောင်လို့ မြို့ပြအင်ဂျင်နီယာလုပ်ငန်းတွေကို ကျွန်တော်တို့ဘာသာ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ Automatic Block System နဲ့ Automatic Train Stop System ၊ DEMU တို့ကိုသာ ဝယ်ယူတင်သွင်းမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကိုယ်လုပ်ရမယ့်အပိုင်းကို ကြိုလုပ်နေပါတယ်။ ဒီနှစ် ၂၀၁၆ - ၂၀၁၇ မှာ ရန်ကုန်နဲ့ လှော်ကားအကြား သံလမ်းခြောက်



ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ လေယာဉ်ပြုပြင်ဝန်ထမ်းများ လေယာဉ်အစိတ်အပိုင်းများကို ပြုပြင်နေစဉ်

ချောင်း ဂဟေဆက်ခြင်း ၁၇ မိုင်၊ တံတားအစင်း ၂၀ ကို ပေါင် များ အသစ်လဲလှယ်ခြင်း၊ ဘူတာခြောက်ခုမှာ စင်ကြယ်အမြင့် ပြုလုပ်ခြင်းတွေ ပြီးစီးခဲ့ပါတယ်။ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ မှာ သိသိ သာသာ ရုပ်လုံးပေါ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ၂၅ ကီလိုမီတာ ကနေ ၆၀ ကီလိုမီတာသို့ တိုးမြှင့်ခုတ်မောင်းနိုင်မှာဖြစ်ပြီး မြို့တစ်ပတ်ခရီးသွားကြာချိန်ကို ၂ နာရီ မိနစ် ၅၀ ကနေ

၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ ကို လျော့ချနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အင်းစိန်ဘူတာ၊ ရေကူးဘူတာတွေမှာ ဘတ်ဂျက်ကားနဲ့ ရထားလမ်းဆက်စပ်နိုင်တဲ့ Interchange Station တွေ၊ ကားပါကင်တွေ၊ Public Area တွေကို စနစ် တကျတည်ဆောက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရန်ကုန်မြို့ကြီးကို တောင် - မြောက်ဖြတ်မယ့်UMRT (1)၊ အရှေ့ - အနောက်

ဖြတ်မယ့် UMRT (2)တွေကို ဖောက်လုပ်ဖို့ JICA ရဲ့ ရန်ကုန်မြို့တော် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးစီမံကိန်း (YUTRA) မှာ အကြံပြုတင်ပြထားပါတယ်။ အဲဒီ Mass Rapid Transit System (Rail) နှစ်ခုအတွက် ဖြစ်မြောက်နိုင်ခြေလေ့လာမှုကို စတင်ဆောင်ရွက်ကြဖို့ JICA ရော KOICA ကိုပါ နှိုးဆော် ထားပါတယ်။ အချုပ်ပို(ဆ)သို့



ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်း၌ ပြည်တွင်း ပြည်ပကုန်ပစ္စည်းများ တင်ပို့နေမှုကိုတွေ့ရစဉ်



မန္တလေး-မြစ်ကြီးနားရထားလမ်းပိုင်း အဆင့်မြှင့်တင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်

အချုပ်ပိုင်(စ)မှ

နားလည်မှုစာလွှာ

ဒီနှစ်ထဲမှာ ဂျပန်နိုင်ငံကို သွားရောက်ပြီး ဂျပန်နိုင်ငံ မြေယာ၊ အခြေခံအဆောက်အအုံ၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန (MLIT) ဝန်ကြီးနဲ့ တွေ့ဆုံပြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ အကူအညီပေးရေးဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိ နားလည်မှုစာလွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ။ ရေကြောင်းကဏ္ဍကိုလည်း ရှင်းပြပေးစေချင်ပါတယ်။

ဖြေ။ ။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံဟာ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လုပ်နိုင်တဲ့ Navigable River ဧရာဝတီ၊ ချင်းတွင်း၊ စစ်တောင်း၊ သံလွင်၊ ကုလားတန် စသည်ဖြင့် များစွာရှိပေမယ့် တောပြန်းခြင်း၊ စည်းကမ်းမဲ့ သတ္တုတူးခြင်း၊ ရွှေတူးခြင်း တွေကြောင့် မြစ်တွေတိမ်ကောလာပြီး ရေကြီးနှစ်မြုပ်ခြင်း၊ ကမ်းပါးပြိုခြင်း၊ မြစ်ကြောင်းပြောင်းလဲခြင်းတွေ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။ မိုးအခါရေကြီးပြီး၊ နွေအခါ သောက်ထွန်းမှုတွေဟာ နှစ်ပေါင်းများစွာ မြစ်ရေလမ်းကြောင်း ကောင်းမွန်ရေးနဲ့ ထိန်းသိမ်းမှုတွေ Waterway Channel Management နဲ့ River Training တွေ မလုပ်ခဲ့လို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ကမ်းပြိုမှုတွေကြောင့် ပြည်သူ့အများ ထိခိုက်မှုလျော့ပါးစေရန် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကို လက်ရှိမှာ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ တကယ်တော့ ကျွန်တော်တို့ဟာ အဓိကရောဂါကို မကုနိုင်ဘဲ လတ်တလော ပေါ်ပေါက်လာတဲ့ အနာတွေကို ဖြေရှင်းနေရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်ထဲမှာ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွေရဲ့ ရန်ပုံငွေနဲ့ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း စုစုပေါင်း ၁၃၃ ခု ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါတယ်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ် အကူအညီ

ရေလမ်းကြောင်း ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေနဲ့ လုပ်ငန်းခုနစ်ခု၊ အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေနဲ့ လုပ်ငန်း ၁၃ ခုကိုလည်း စစ်ကိုင်း၊ မကွေး၊ ပဲခူး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်တွေမှာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ကမ္ဘာ့ဘဏ် အကူအညီနဲ့ မန္တလေး-ညောင်ဦးအပိုင်း မြစ်ရေလမ်းကြောင်း ကောင်းမွန်ရေးအတွက် စီမံချက်ရေးဆွဲနေပါတယ်။

လက်ရှိမှာလည်း မန္တလေးရေလမ်းကောင်းမွန်ရေးကို စတင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ကမ်းပြိုကာကွယ်မှုများကို ကုန်ကျစရိတ် သက်သာစွာဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ဗဟိုဘဏ်ကြေး ငါးသောင်းကို တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်တွေမှာ စမ်းသပ် စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပါတယ်။ အောင်မြင်ရဆဲလက်လုပ်ဆောင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မေး။ ။ ပြည်တွင်းရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း အပိုင်းကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါ။

ဖြေ။ ။ ပြည်တွင်းရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းကို ကော်ပိုရေးရှင်းဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပေမယ့် ရပ်တည်ဖို့ ခက်ခဲခြင်းနဲ့ ရေယာဉ်များ သက်တမ်းလွန် အိုမင်းဟောင်း နွမ်းနစ်ခြင်းတို့ကြောင့် ဘဏ္ဍာရေးအခက်အခဲဖြစ်နေတာကြောင့် ဝန်ထမ်းများ ထိခိုက်မှုမရှိစေဖို့ ပြည်ထောင်စုဘဏ်ကြေးကို ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။

နောင်မှာ ချင်းတွင်းရေကြောင်း ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး လုပ်ငန်း၊ ဧရာဝတီရေကြောင်း ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း၊

ရခိုင်ရေကြောင်း ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း၊ ဧရာဝတီ ကုန်စည်ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်း စသည်ဖြင့် အများပိုင်ကုမ္ပဏီ ထူထောင်ခြင်း၊ ဖက်စပ်ကုမ္ပဏီ ထူထောင်ခြင်း၊ ကော်ပိုရိတ် ဖွဲ့စည်းခြင်းတို့ကို စနစ်တကျ ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲပြီး ရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးအောင် ဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်က သင်္ဘောနှစ်မြုပ်ပြီး တဲ့နောက် အစားထိုးပြီးဆွဲဖို့ သင်္ဘောမရှိလို့ ဂျပန်နိုင်ငံနဲ့ ညှိနှိုင်းခဲ့တဲ့အတွက် အသုံးပြုဆီ ရေယာဉ်နှစ်စင်း၊ အသစ် တည်ဆောက်ပေးတဲ့ တစ်စင်း စုစုပေါင်း သုံးစင်း ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အသုံးပြုဆီ ပထမရေယာဉ်ဟာ အခုမတ်လနဲ့ ဒုတိယရေယာဉ်ဟာ မေလတို့မှာ ရရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ အသစ် ဆောက်တဲ့ ရေယာဉ်ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှာ ရရှိမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမရေယာဉ်ရရှိပြီးတာနဲ့ မတ်လကုန်က စတင်ပြီး ရခိုင်ပြည်နယ် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးမှာ အသုံးပြုသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ရေးဆွဲထား

ပြည်တွင်းရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ တိုးတက်လာဖို့ ကုန်သွယ်ရေးတွေ တင်/ချနိုင်တဲ့ ဆိပ်ကမ်းခြောက်ခုကို ဧရာဝတီ မြစ်ပေါ်မှာ ဗန်းမော်၊ မန္တလေး၊ ပခုက္ကူ၊ မကွေး၊ ချင်းတွင်းမြစ် ပေါ်မှာ မုံရွာနဲ့ကလေးတို့မှာ တည်ဆောက်ဖို့ National Transport Master Plan မှာ ရေးဆွဲထားတဲ့အတိုင်း ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပထမဦးစားပေးဆိပ်ကမ်းကို မန္တလေးမှာ အရင်ဆုံး တည်ဆောက်ဖို့ နေရာရွေးချယ်ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ Container သင်္ဘောပြေးဆွဲနိုင်ဖို့ ရန်ကုန်-သီပေါအကြား စမ်းသပ်ပြေးဆွဲပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ မြစ်ရေလမ်းကြောင်း ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ဘယ်လိုပျံ့နှံ့နိုင်ရဲ့၊ ချေးငွေရရှိရေးကို စီမံကိန်းနဲ့ ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနကတစ်ဆင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ရန်ကုန်နဲ့ မန္တလေးအကြား ကုန်သွယ်ရေးကုန်စည်တွေကို ရေကြောင်းနဲ့ စရိတ်စက်သက်သာစွာ ပို့ဆောင်နိုင်ဖို့ မန္တလေး ဆိပ်ကမ်းကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နောက်ဆုံးထားပြီးစီးရေး အလျင် အမြန် ဆောက်လုပ်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဆိပ်ခံတံတား

ဆိပ်ကမ်းနဲ့ပတ်သက်လို့ သီလဝါမှာ မီတာ ၄၀၀ ရှည်တဲ့ ဆိပ်ခံတံတားကို ဂျပန် ODA ချေးငွေနဲ့ ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှာ ပြီးစီးမှာဖြစ်ပြီး ယခု ၂၁ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပါပြီ။ ပြီးရင် ပုဂ္ဂလိက Operator က စီမံခန့်ခွဲမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး ကျန်ရှိတဲ့ မီတာ ၆၀၀ ကိုလည်း ဆိပ်ခံတံတားတည်ဆောက်နိုင်ဖို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူ ရှာဖွေနေပါတယ်။

ရန်ကုန်မြစ် ရေလမ်းကြောင်းကို လိုအပ်တဲ့ ရေအနက် ရရှိစေဖို့ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အရေးပေါ်ဖြစ်တဲ့ Elephant Point ရေလမ်းကြောင်း သောင်တူးဖော်မှုကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

မေး။ ။ လေကြောင်းကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကိုလည်း ဆက်ပြီး ရှင်းပြပေးပါဦး ခင်ဗျာ။

ဖြေ။ ။ လေကြောင်းအနေနဲ့ကတော့ ဒီနှစ်ထဲမှာ မြစ်ကြီးနားလေဆိပ် ခန်းမဆောင်သစ် ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါတယ်။ စစ်တွေ၊ သံတွဲ၊ လားရှိုး၊ လွိုင်ကော်ခန်းမဆောင်သစ်များ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးခဲ့ပါတယ်။ ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်ကို တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းချင်း တိုးချဲ့ပြင်ဆင်ဆောက်လုပ် လျက်ရှိပေမယ့် လက်ရှိတိုးတက်လာတဲ့ ခရီးသည်အရေအတွက်၊ လေယာဉ်အရေအတွက်နဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် နောင်ခုနှစ်နှစ်အတွင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သစ်တစ်ခု လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သစ်တစ်ခု တည်ဆောက်ဖို့ တပ်မတော်အစိုးရနဲ့ ယခင်အစိုးရလက်ထက်တွေမှာ

ရထားကဏ္ဍမှာ ရန်ကုန်ကမ်းနားလမ်း ပြေးဆွဲနေတဲ့ လျှပ်စစ်ရထားဆိုတာ အမြန်ဆုံး ရပ်စဲလိုက်ပါတယ်။ တစ်နေ့ ၁၀ ယောက်လောက်စီးပြီး ပြေးဆွဲသည့်အမှု အရှုံးပေါ်နေတယ်။ ပြည်သူ့လူထုအတွက်လည်း မလိုအပ်ဘူး။ နောက်ထပ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံဖို့တင်ပြထားတဲ့ အမေရိကန် ဒေါ်လာသုံးသန်းနီးပါးနဲ့ သန်း ၂၀၀ လောက်ကို အကျိုးရှိတဲ့ အခြားနေရာ ကို လွှဲပြောင်းသုံးဖို့စိစဉ်

ရှာဖွေဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါတယ်။

နေ့စဉ် ရေချိုဂါလန် တစ်သန်းခန့် ရရှိနိုင်မှု၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိနိုင်မှု၊ မြေဧက ၉၀၀၀ ရရှိထားမှုတို့ကြောင့် ရန်ကုန်မြို့နဲ့ အတန်ငယ်ဝေးကွာပေမယ့် ဟံသာဝတီလေဆိပ်ကို ဆောက်လုပ်ဖို့ လိုအပ်လာပါတယ်။ အရင်းအနှီးကြီးမားပေမယ့် PPP အစီအစဉ်နဲ့အညီ ဆောက်လုပ်မည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမယ့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းလည်း ရှိပြီးဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ကုန်ကျစရိတ်နှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်အသုံးပြုခွင့်တွေကို ညှိနှိုင်းလျက်ရှိပါတယ်။ ဂျပန်နိုင်ငံရဲ့ ODA ချေးငွေရရှိခဲ့ရင် အလျင်အမြန် အကောင်အထည်ဖော်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

PPP Law တစ်ခု လိုအပ်

ခရီးသည် များပြားစွာဝင်ရောက်တဲ့ လေဆိပ်အချို့ကို အဆင့်မြှင့်တင်ဖို့ လိုအပ်လာရင် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ပြီး PPP အစီအစဉ်နဲ့ ဆောင်ရွက်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေရာမှာ PPP Program တွေကို စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ PPP Law တစ်ခု လိုအပ်လျက်ရှိပါတယ်။ အဲဒီအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပေါင်းစပ်ရေးဆွဲတင်ပြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှသာ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီတွေအနေဖြင့် ဥပဒေနဲ့အညီ လာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံလာကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် အရိုးပေါ်နေတဲ့ နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းတွေကို စီးပွားရေးဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ (Commercialization)၊ ကော်ပိုရိတ်ဖွဲ့စည်းဖို့ (Corporatization) လိုအပ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဥပဒေ SOE Reform Law (သို့မဟုတ်) Corporatization Law ရေးဆွဲဖို့ လိုအပ်လျက်ရှိပါတယ်။

အချုပ်ပိုင်(ခ)သို့



တိုးချဲ့တည်ဆောက်ထားသည့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၏ ပြည်တွင်းခရီးသည်များ စင်္ကြံဆောင်



ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် ရထားလမ်းပိုင်းအဆင့်မြှင့်တင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်

တင်စနစ်နဲ့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပလုပ်ငန်းရှင်တွေကို ခွင့်ပြု လုပ်ကိုင်စေလျက်ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အထိမ်းအမှတ် နေ့ရက်တွေအတွက် စာပို့တံဆိပ်ခေါင်းများ၊ ပို့စ်ကတ်များကို လည်း အထူးထုတ်လုပ်ပေးလျက်ရှိပါတယ်။ ငွေပို့လွှာလုပ်ငန်း၊ Online Shopping နဲ့ Mobile Money လုပ်ငန်းများ တိုးချဲ့ဖို့ ရှိပါတယ်။

**ရှာဖွေထောက်လှမ်း**

**မေး။ ။ မိုးလေဝသနဲ့ ဇလပေဒကဏ္ဍ ဆောင်ရွက်နေမှုများ ကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါ။**

**ဖြေ။ ။** မိုးလေဝသနဲ့ ဇလပေဒကဏ္ဍအနေနဲ့ကတော့ မုန့်တိုင်းရဲ့ တည်နေရာ၊ ပြင်းအားနှင့် ရွေ့လျားမှု လမ်းကြောင်းများကို အချိန်နဲ့တစ်ပြေးညီ ထောက်လှမ်းပြီး သတိပေးချက်များ အခါမလပ် ထုတ်ပြန်နိုင်ဖို့ မိုးလေဝသ ရေဒါသုံးလုံးကို ဂျပန်နိုင်ငံ အကူအညီနဲ့ တပ်ဆင်ခဲ့ပါတယ်။ ပထမရေဒါကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှာ ကျောက်ဖြူ မြို့နယ် ကင်းရွာနဲ့ ဒုတိယရေဒါကို ၂၀၁၆ ခုနှစ် အောက်တို ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့မှာ ရန်ကုန်မြို့၊ ကမ္ဘာ့အေးမှာ တပ်ဆင်ပြီး ဖြစ်လို့ မုန့်တိုင်းဖြစ်ပေါ်မှုများကို သုံးနာရီတစ်ကြိမ် တစ်နေ့ ရှစ်ကြိမ် ရှာဖွေထောက်လှမ်းလျက်ရှိပါတယ်။

မန္တလေးရေဒါကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေလမှာ တပ်ဆင်ပြီးစီး ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ရေဒါသုံးလုံးအတူ အလို အလျောက် မိုးလေဝသတိုင်းတာရေးကိရိယာ ၃၀ ကိုလည်း ဂျပန် နိုင်ငံရဲ့အကူအညီနဲ့ တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ပြည်နယ် အားလုံး မှာ တစ်ပြိုင်တည်း တပ်ဆင်ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

**တိုင်းတာရေးစခန်း**

မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာ အရင်က မိုးလေဝသနဲ့ ဇလပေဒ စခန်း၊ မြေငလျင်စခန်း စုစုပေါင်း ၁၈၈ ခုရှိရာမှ ယခုနှစ်အတွင်း မိုးလေဝသစခန်း(မြောက်ဦး)နဲ့ ဇလပေဒစခန်း (မြဝတီ)တို့ကို တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါတယ်။ ယခင် ဇလပေဒတိုင်းတာ ရေးစခန်း ခုနစ်ခုကိုလည်း ခန့်မှန်းရေး ထုတ်ပြန်တဲ့စခန်းများအဖြစ် တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ညောင်ရွှေမိုးလေဝသနဲ့ ဇလပေဒစခန်းအသစ်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လကုန်မှာ ဖွင့်လှစ်နိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ဝန်ကြီးဌာနဟာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ရေရှည် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနဲ့ လူမှုရေးလိုအပ်ချက်တွေ ကို အထောက်အကူပြုနိုင်ဖို့၊ ပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍ အသုံးပြု သူများက စိတ်တိုင်းကျရွေးချယ်နိုင်ပြီး သူတို့ရဲ့ လိုအပ်ချက် အတိုင်း ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်တဲ့ အစိုးရစွက်ဖက်မူကင်းတဲ့ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဖြစ်ထွန်းလာစေဖို့ ရည်မှန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍကိုလည်း တိုင်းဒေသကြီးနှင့်ပြည်နယ် အနှံ့အပြား အထူးသဖြင့် ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ်၊ နာဂတောင်တန်းစတဲ့ ဝေးလံ ခေါင်းပါးတဲ့ ဒေသတွေအထိ ဆက်သွယ်မှုကွန်ရက်ရောက်ရှိဖို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

အခုလို ပြည့်ပြည့်စုံစုံ ဖြေကြားပေးတဲ့အတွက် ကျေးဇူး တင်ပါတယ် ခင်ဗျာ။

အဖြစ် ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှာ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာ အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၆၆ ဒသမ ၇၄ သန်း ရရှိခဲ့ပါတယ်။ 1800 MHz လှိုင်းနှုန်းစဉ်ကိုလည်း ဆက်သွယ်ရေး အော်ပရေတာ လေးဦးကို ပုံသေနှုန်းထားစနစ်နဲ့ သတ်မှတ်ပြီး၊ လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်မှာ အသုံးပြုခွင့် တိုးတက်ရရှိလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

၂၀၁၅ - ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်းမှာ အော်တို တယ်လီဖုန်းနဲ့ မိုဘိုင်းတယ်လီဖုန်းများ ၄၄ လေးသန်းကျော်၊ သိပ်သည်းဆ ၈၆ ဒသမ ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိရာမှ ယခုနှစ် ဇန်န ဝါရီလကုန်အထိ တယ်လီဖုန်း ၅၄ သန်းကျော် တပ်ဆင်ခဲ့ပြီး၊ သိပ်သည်းဆဟာ လူဦးရေရဲ့ ၁၀၄ ဒသမ ၆၂ ရာခိုင်နှုန်းကို တိုးတက်လာခဲ့ပါတယ်။

**တစ်နိုင်လုံး လွှမ်းခြုံနိုင်ရေး**

အင်တာနက်သုံးစွဲမှု အနေနဲ့ လည်း အရင်နှစ်က လူဦးရေ ၃၆ သန်းကျော် သိပ်သည်းဆ ၇၀ ဒသမ ၆၀ ရာခိုင် နှုန်းရှိရာမှ

ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ ၄၆ သန်းကျော် သိပ်သည်းဆ ၈၈ ဒသမ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းသို့ ရောက်ရှိလာပါတယ်။ Mobile ကွန်ရက် များ တစ်နိုင်လုံး လွှမ်းခြုံနိုင်ရေးအတွက် Mobile Tower တိုင် စုစုပေါင်း ၁၆၉၅၅ ဆောက်လုပ်ဖို့ရှိရာမှာ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလကုန်အထိ ဆောက်လုပ်ပြီး ၁၄၈၇၂ တိုင်၊ ဆောက်လုပ်ဆဲ ၄၄၀ တိုင်၊ ပြင်ဆင်ဆဲ ၁၆၂၃ တိုင် ဖြစ်ပါတယ်။ Fiber Cable ဆက်သွယ်မှုအနေနဲ့ စုစုပေါင်း ၃၅၃၆၂ ဒသမ ၂၇ ကီလိုမီတာ တည်ဆောက်ထားရှိပြီး ၁၀၇၃၀ ဒသမ ၀၂ ကီလိုမီတာအား ထပ်မံတည်ဆောက်လျက်ရှိပါတယ်။

**မေး။ ။ စာတိုက်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများ ကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါ။**

**ဖြေ။ ။** စာတိုက်လုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးလာစေဖို့ ဂျပန်နိုင်ငံ အကူ အညီကို ရယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသလို ပြည်တွင်း နဲ့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အမြန်ချောပို့လုပ်ငန်းများကို မှတ်ပုံ

**အချုပ်ပိုင်(ဆ)မှ**

**စီးပွားရေးဆန်ဆန်**

မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းဟာ စီးပွားရေးဆန်ဆန် ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ၂၀၁၃ - ၂၀၁၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ စတင်ပြီး ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေပြင်ပမှ ရပ်တည်တဲ့ နိုင်ငံပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ကော်ပိုရေးရှင်းအသွင် ပြောင်းလဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ခရီးသွားပြည်သူတွေကို ဘေး အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာ သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးနိုင်ဖို့၊ လေယာဉ် သစ်တွေကိုလည်း ဖြည့်တင်းခဲ့ပါတယ်။

အခု ATR လေယာဉ်ကိုးစင်း၊ Boeing 737-800 လေးစင်း၊ Embraer-190 နှစ်စင်း၊ Grand Caravan နှစ်စင်း တို့ရှိလာပြီဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ခရီးသည် ဝါးသိန်းနှစ်သောင်းကျော်၊ ယခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဇန်နဝါရီလ ကုန်အထိ ခရီးသည် ရှစ်သိန်းခွဲကျော် ပို့ဆောင်ထားပါတယ်။ လေယာဉ်လက်မှတ်ကိုလည်း တစ်ကမ္ဘာလုံးမှ Online စနစ်နဲ့ ဝယ်ယူနိုင်အောင် စီစဉ်ထားလို့ နှစ်ကုန်ရင် ခရီးသည်နှစ်ဆ တိုးတက်ပို့ဆောင်နိုင်မယ်လို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။

**မေး။ ။ ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍကိုလည်း ရှင်းပြပေးပါ ခင်ဗျာ။**

**ဖြေ။ ။** ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေး လုပ်ငန်းကလည်း ကော်ပိုရိတ်ဖွဲ့စည်းဖို့ လိုအပ်နေ ပါတယ်။ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်၊ ပြည်တွင်းရေကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးတို့ကိုလည်း ကော်ပိုရိတ်ဖွဲ့စည်းရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကော်ပိုရေးရှင်းဆိုတာ နိုင်ငံပိုင်အဖွဲ့အစည်းများသာဖြစ်ပြီး စီးပွားရေးအရ လွတ်လွတ်လပ်လပ် ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် စီမံခန့်ခွဲမှုအပိုင်းကို ပြင်ဆင်ခြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံပိုင်၊ အများပိုင်အဖြစ် ရှိနေမှာဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ မူဝါဒနဲ့ ဥပဒေအတိုင်း ကြီးကြပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**မြန်မာပြိုဟ်တုစနစ် စီမံကိန်း**

ဆက်သွယ်ရေးကဏ္ဍအနေနဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့ မေလအတွင်း Intelsat Global Sale and Marketing Ltd နဲ့ ဝါးနှစ် သက်တမ်း စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့ပြီး မြန်မာပြိုဟ်တုစနစ် စီမံကိန်း Myanmar Sat 1 ကို တည်ထောင်ခဲ့ပါတယ်။ ပြိုဟ်တုလိုင်း များကို ဝန်ကြီးဌာနများနဲ့ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများကို သက်သာ သောနှုန်းထားနဲ့ တစ်ဆင့်ပြန်လည် ငှားရမ်းသွားဖို့ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါ တယ်။

2600 MHz လှိုင်းနှုန်းစဉ်ကို ပွင့်လင်းစွာလေလံ ခေါ်ယူခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၄၄ ဒသမ ၁၆ သန်း လေလံအောင်မြင်ခဲ့ပါတယ်။ လှိုင်းနှုန်းစဉ် အသုံးပြုခ



ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် အခြေထိန်းရေမျောရေတား ဝါးထရံခင်းဆောင်ရွက်ထားမှုကို တွေ့ရစဉ်